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Sektör güven verecek 

Gelişen Konya’mızın lokomotif 
sektörlerinden inşaatın birçok 
kolunu inceleme fırsatı bulduk. 

Sektörün pandeminin yanında, 
kurdaki artış ve anlık değişikliklerle 
zorlandığına şahit olduk. Bu durum, 
sektör temsilcilerini oldukça zorluyor. 
Maliyetlerin son 2 yılda aşırı artması, 
ister istemez konut fiyatlarının artmasına 
neden oluyor. Bu durum, satışları da 
etkiliyor. 

Ancak tüm bu olumsuzluklara rağmen, 
sektörde iyi şeyler de olmuyor değil. 
Son dönemde Konya’nın gururu 
Çevre ve Şehircilik Bakanımız Sayın 
Murat Kurum’un destekleriyle yeni 
müteahhitlik yönetmeliği devreye 
alındı. Bu yönetmeliği oldukça önemli 
ve değerli buluyorum. Çünkü yeni 
yönetmelikle müteahhitler sınıflandırıldı. 
Böylece, müteahhitler sermayelerine 
göre işler yapabiliyor. Bu durum hem 
müteahhitlerimizi koruyor hem arsa 

sahiplerini hem de konut satın alacak 
vatandaşları koruyor. Böylece konuttan 
dolayı kimse mağdur olmuyor. Çünkü, 
inşaat sektörünün çok hızlı olduğu 
3-5 yıl önce, herkes inşaat yapmaya 
başlamış, birçok kişi de kendini aşan 
projeler yapmaya çalışmıştı. Ancak 
bu sürdürülebilir olmadı ve sektörde 
sağlam olmayan birçok firma battı. 
Bu durum sektörde çatlaklara neden 
oldu, mağduriyetler oluşturdu. Böylece 
sektörde de bir güvensizlik ortaya çıktı. 
Ancak yeni yönetmelikle, bu durumların 
önüne geçilebilecek. Artık işini hakkıyla 
yapan, kendi yükünü taşıyabilecek 
projelere imza atan sektör temsilcileri 
ayakta kalabilecek ve sektörün önü 
açılacak. 

Bu gelişmeler, pandemi sürecinin yavaş 
yavaş etkilerinin sona erdiği bugünlerde, 
sektöre umut aşılıyor. Bundan sonraki 
süreçte sektör daha kaliteli işlerle yoluna 
devam edecek diye düşünüyorum. 

FAHrİ ALtInOk
10LAR Dergisi Genel Koordinatörü
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MeDenİYetİMİZİ YAŞAtAn 
ŞeHİrLer ve YAPI Sektörü

MurAt kuruM
Çevre ve Şehircilik Bakanı

Türkiye olarak bugün derin tarihi köklerimizden 
gelen ve ecdadımızın bizlere emanet ettiği 
kadim bir şehircilik kültürüne sahibiz. Medeniyet 

tarihimizin maddi ve manevi kimliğimizin tüm izlerini 
şehirlerimizin her köşesinde görmek mümkün. 
Şehirlerimiz, doğa ve insan arasındaki ilişkinin 
mekâna saygıyla yansıtıldığı açık hava müzelerimizdir. 
Sokaklarımızda, meydanlarımızda, mahallelerimizde 
atılan her adım medeniyet tarihimize yapılan eşsiz 
yolculukta bizi bambaşka bir zamana, tarihe götürüyor. 
Diğer yandan ecdat mirası yapılar şehirlerimizin yeni 
nesillerimizin müreffeh geleceğinin, ilmin ve sanatın 

kuluçka merkezi, adeta medeniyet üretim merkezleridir. 
Bugün, yapı sektörümüz de mimarlarımız, 
mühendislerimiz şehirlerimize bu kimliğini veren mahir 
Sinanları, yetenekli zanaatkârları örnek almalıdır. 
Biz de Bakanlık olarak bu bilinç ve gelenekler 
çerçevesinde; şehirlerimizin tarihi ve kültürel dokusuna 
sadık kalarak vatandaşlarımızın can ve mal güvenliğini 
korumak; çocuklarımız, yaşlılarımız, engellilerimiz için, 
daha yaşanabilir, daha güvenli ve daha sağlıklı şehirler 
kurmak için çalışıyoruz. Şehirlerimizi çevreye saygılı 
ve insan odaklı imar, inşa ve ihya ediyor, geleceğe 
hazırlıyoruz. Ekolojik koridorlarıyla, millet bahçeleriyle, 
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bisiklet ve yürüyüş yollarıyla, mahalle kültürünü ve 
komşuluk ilişkilerini yaşatan yatay mimarisiyle; afetlere 
dayanıklı sosyal donatı merkezli konut ve akıllı şehir 
projeleriyle dünyada örnek bir şehircilik çalışması 
yürütüyoruz. Yaptığımız tüm çalışmalarda dünya 
genelinde yaşanan deprem ve iklim değişikliğine bağlı 
afetleri, salgın hastalıkları göz önünde bulunduruyoruz. 
Bu risk ve tehditlerden şehirlerimizin ve şehir hayatının 
etkilenmemesi için tedbirler alıyor, şehirlerimizin 
altyapısını bunlara göre hazırlıyoruz. 

Bu kapsamda Bakanlık olarak 2012 yılında 
Cumhurbaşkanımızın başlattığı kentsel dönüşüm 
seferberliğimizi; “Türkiye’nin Her Yerinde Kentsel 
Dönüşüm” hedefiyle daha da hızlandırdık. Başta 
İstanbul olmak üzere 81 ilimizde, 973 ilçemizde risk 
taşıyan tüm bina stokunu dönüşüm projelerimizle 
yeniliyoruz.  2012 yılından bu yana da 1.5 milyon 
konutun dönüşümünü tamamladık. Şu anda Türkiye 
genelinde, sahada yatırım değeri 90 milyar lira olan 300 
bin sosyal konut ve deprem dönüşüm konutumuzun 
inşası devam ediyor. Kentsel dönüşüm kapsamında 

bugüne kadar 16,5 milyar lira kaynak kullandık. Diğer 
taraftan TOKİ Başkanlığımızla 19 yıl içinde 180 milyar 
lira yatırımla 1.1 milyon konut ve 21.764 sosyal donatı 
ürettik. Toplamda kentsel dönüşüm ve sosyal konut 
anlamında 2.5 milyon konutu vatandaşlarımıza teslim 
ettik.

Tüm konut projelerimizle bir yandan binalarımızı 
afetlere hazırlıyor, enerji verimli, çevre dostu akıllı 
binalar yapıyor, diğer yandan. “Tarihe vefa, geçmişe 
saygı” sloganıyla başta İstanbul, Bursa ve Konya 
olmak üzere; tarihi kent meydanlarımızı asıl kimliğine 
kavuşturuyoruz. Ayrıca kent merkezinde kalmış 
sanayi alanlarını da şehir dışında kurduğumuz yeni ve 
modern sanayi alanlarına taşıyoruz. Bu sayede kentsel 
dönüşümle şehirlerimize nefes aldırıyor, iş, yaşam 
ve üretim merkezlerinin her birini ayrı bir noktada 
topluyor, tüm bunları akıllı ulaşım ağlarıyla birbirine 
bağlıyoruz.  Akıllı Şehirler Stratejisi ve Eylem Planımızla; 
su hasadı yapan engelli dostu akıllı kaldırımlar, akıllı 
yaya geçidi sistemleri, akıllı ve enerji verimli binalarla 
şehir hayatını karmaşık olmaktan çıkarıyor, daha 
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yaşanabilir ve yönetilebilir kılıyoruz. İstanbul’un 
dönüşümü için çok önemli olan ve Esenler ilçemizde 
başlattığımız 60 bin konutluk dev kentsel dönüşüm 
projemizi de akıllı şehir konseptinde tasarladık. 

Cumhurbaşkanımızın liderliğinde şehircilik 
yatırımlarımızı Kanal İstanbul projemizle de 
taçlandırıyoruz. İstanbul Boğazı’nı koruyacak; millet 
bahçeleriyle, ekolojik koridorlarıyla Türkiye’nin 
en çevreci şehircilik projesi olacak Kanal İstanbul 
Projesinde ilk kazmayı inşallah 26 Haziran’da 
Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın 
teşrifleriyle milletimizle birlikte vuruyoruz. % 52’si yeşil 
alandan oluşan, sosyal donatı alanları ve spor alanları 
açısından son derece zengin, Cumhuriyet tarihimizin 
en çevreci şehircilik ve en büyük kentsel dönüşüm 
projesi, Kanal İstanbul Türkiye’mizi dünya ülkeleri 
arasında üst sıralara taşıyacaktır.  Doğayı ve yeşili 
merkeze alan insan hayatını son derece kolaylaştıran, 
engelli dostu şehirler kuruyoruz. Yeşil alanlarımızı 
artırmak için 81 ilimize 81 milyon metrekare millet 
bahçesi projemizle 78 ilimizde 50 milyon metrekare 
büyüklüğünde 324 millet bahçesi yapıyoruz. Bu millet 
bahçelerinden 61’inin yapımını tamamladık. 

Selçuklu başkenti Konya’mızda da; şehrin tarihine 
geçecek büyük yatırımları bir bir hayata geçiriyoruz. 
Millet bahçelerinden sosyal konuta, tarihi kent 
meydanlarının ve sanayi alanlarının dönüşümünden 
Konya’mızın tarihine yakışır, medeniyet değerlerimize 
yakışır tüm projelerimiz olanca hızıyla devam ediyor.

Sadece TOKİ eliyle Konya’mıza; son 20 yılda 9 milyar 
liralık yatırım yaptık. 27.428 vatandaşımızı sıcak 
yuvalarına kavuşturduk. 985 dükkân, 6 millet bahçesi, 
40 ticaret merkezi ile okullar, pansiyonlar, camiler, 
hastaneler, çarşılar, spor salonları ve sosyal donatı 
alanları yaptık. Bir yandan Konya’mızın en önemli 
projelerinden biri olan Şükran Mahallesi’nde yatırım 
maliyeti 61,5 milyon lira olan kentsel dönüşüm 
çalışmalarımız aralıksız devam ediyor. Diğer yandan 
Yeni Mevlana Meydanı’mız, Mevlana Çarşımız ve Altın 
Çarşımız da hızla yükseliyor. Konya’mızda, 2 milyon 
411 bin m2 büyüklüğünde 14 millet bahçesi yapıyoruz. 
Bozkırın yeşil şehrine tarihi kimliğini yeniden 
kazandırıyoruz.

Bakanlık olarak; inşaat sektörümüze dair gelişmeleri 
de yakından takip ediyoruz. Çevre ve şehirciliğe 
dair geliştirdiğimiz ve yaptığımız tüm bu projeleri 
inşaat sektörümüzün çok kıymetli temsilcileri birlikte 
yapıyoruz. Türk inşaat sektörünün, yapı sektörünün, 
mimarlarımızın, mühendislerimizin ve işçilerimizin 
donanımından, kapasitesinden istifade ediyoruz. Onları 
çözüm ortağı olarak görüyoruz. İnşaat sektörümüz; 
hem üreticilerimiz hem de üretim kalitemiz noktasında 
çok güçlü bir insan kaynağına ve altyapıya sahip. 
Dünyanın her yerinde olduğu gibi ülkemizde de 
inşaat sektörü, ekonomik büyümenin lokomotifi 
olma özelliğin sahip. Müteahhitlik firmalarımızca 
1972’den 2020 yılına kadar, 128 ülkede üstlenilen 
10.725 projenin toplam bedeli 425 milyar dolar oldu. 
Dünyanın en büyük 250 müteahhidi listesinde Türkiye 

Çin’den sonra 44 müteahhidimizle ikinci, Amerika ise 
3. sırada yer alıyor. Bu anlamda yapı sektörümüz tüm 
dünyada başarılarıyla göğsümüzü kabartmaya devam 
ediyor. Türk inşaat sektörü olarak; hem üreticilerimiz 
hem üretim kalitemiz hem yapı malzemeleri üretimi 
noktasında çok güçlü bir insan kaynağına ve altyapıya 
sahibiz. Türkiye’de yaklaşık 440 bin müteahhit 
bulunuyor. İnşaat ve bağlı sektörleri, yaklaşık 2 milyon 
kişiye istihdam sağlıyor. Aileleriyle birlikte bakıldığında, 
6 milyon insanımız hayatını bu sektörden kazanıyor, 
geçimini bu sayede sağlıyor.

Geçen yıl gayrimenkulün en fazla değerlendiği ülke 
Türkiye oldu. Bu da; aslında Türkiye ekonomisinin 
ve sektörümüzün tüm dünyada yaşanan durgunluğa 
rağmen ne kadar dirençli olduğunun bir göstergesidir. 
Salgın koşullarına rağmen ülkemizdeki gayrimenkul 
satışına yabancıların ilgisi yüksek oldu. Bu anlamda 
geçen yıl değeri yaklaşık 24 milyar lira olan 48 bin 985 
konut yabancılar tarafından satın alındı. Tüm bunlar 
Türkiye’nin, gerek yerli gerekse yabancı yatırımcıların 
pandemi koşullarına rağmen güven duyduğu bir ülke 
olduğunun somut örnekleridir. 

Bakanlık olarak biz de sektörün geleceği için; 
şehircilikte şu 4 temel argümanı önemsiyoruz.

• İnsanın temel ihtiyaçlara erişimine her zamankinden 
daha çok odaklanıyoruz.

• Sosyal konut sağlama ve meydanlar, açık alanlar, 
millet bahçesi gibi yeni kamusal alanlar oluşturma 
noktasında daha çok gayret gösteriyoruz. 

• Konut çevresine serpiştirilmiş bir donatı anlayışını 
değil, donatı merkezli bir konut anlayışını hâkim kılmak 
için çaba gösteriyoruz. 

• İnsan sağlığını en iyi noktaya taşımaya gayret 
ediyoruz. Projelerimizin merkezine çevreyi, doğayı, 
mavi ve yeşil alanları getiriyoruz. 

İnşallah Türkiye değişen dünyanın, yeniden şekillenen 
dünya ticaretinin finans, lojistik ve ulaşım gibi 
alanlardaki en önemli merkezi olarak yerli ve yabancı 
yatırımcının gözdesi olmaya devam edecektir. 
Tarihinde her zaman birçok medeniyete ev sahipliği 
yapmış kadim şehirlerimiz, Konya’mız, bugün de tarihi 
ve kültürel dokusuyla, geleceğe hitap eden şehircilik 
anlayışıyla yine tüm dünyanın ve yatırımcıların ilgi 
odağı olacaktır.
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DAHA İYİ PLAnLIYOruZ

Şehirler, yaşayan organizmalardır. Çünkü şehirlerde 
insanlar başta olmak üzere birçok canlı bulunuyor. 
Tüm bu canlıların yapmış olduğu rutin hareketler             

         ve davranışlar, şehirlere de yaşam veriyor. 

Dolayısı ile şehirler, tarihten buyana yaşanan 
gelişmelerle birçok değişim, dönüşüm yaşamış. 
Özellikle de birçok medeniyete ev sahipliği yapan 
şehirler.

İnsanların kültürel birikimi, dini inançları ve davranış 
biçimleriyle bu şehirler imar edilmiş. Bunun en canlı 
örneğini güzel şehrimiz Konya’da görüyoruz. 

Selçuklu’ya başşehirlik yapmış olan Konya, aynı 
zamanda birçok medeniyete de ev sahipliği yapmış. Bu 
ev sahipliğinin izlerini yapılan araştırmalarda, şehrin 
çeşitli bölgelerindeki yapılaşmalarda görmek mümkün. 
Dolayısı ile şehirler, içinde barındırdığı insanlarla 
birlikte kabuk değiştiriyor, adeta değişime uğruyor. 
İşte bu yüzden, “şehirler yaşayan organizmalardır” 
diyoruz.

Bu çerçevede Konya, büyük değişimlerin, tarihi köklerin 
miras kaldığı önemli bir yerleşim merkezi. Selçuklu’ya 
başşehirlik yapmasından dolayı daha çok Selçuklu’nun 
izlerini barındıran Konya, aynı zamanda bir kültür 
başşehri. Geçmişten beri Konya’nın şehirleşmesi 
incelendiğinde, Başşehrin kalbi durumunda olan 
Alaaddin Tepesi’ni merkez alan ve bölgeye dağılan bir 
planlama görüyoruz. Bu imar planlaması gün geçtikçe 
ve nüfus oranlarının artmasıyla merkezden uzaklaşmak 
durumunda kaldı. Esasen, başşehrin kalbi durumundaki 
Alaaddin bölgesi çevresinde yeni yapılaşmalara 
gidilemedi. Çünkü, tarihin izlerinin yoğun bulunduğu 
bu bölge, koruma alanlarından oluşuyordu. 

Ancak, bu alanları korumaya devam ederek, bu bölgede 
yeni bir dönüşüm başlatılabilirdi. Uzun yıllar bu tür 
planlamalar yapılsa da, cesur adımlar atılamadı. Son 
dönemde ise artık şehrin merkezi durumunda olan 
bu bölgelere de el değmeye başladı. Tarihi Bedesten 

Çarşısı’nın yenilenmesi, Şükran Mahallesi’ndeki 
dönüşüm çalışmaları, Şems-i Tebrizi bölgesine el 
atılması, Mevlana ve Altın Çarşı’nın yıkılması gibi… 
Oldukça isabetli kararlarla, buradaki çalışmalar şehir 
merkezine canlılık getirecek diye düşünüyorum. 

Elbette bunlar yapılırken, şehrin tarihi kimliği 
korunuyor, korunmaya da devam edilecek. Ama bu 
yenilenme ve tarihi ada içerisindeki kültürel varlıklar 
birleşince, ortaya farklı bir şehir merkezi çıkacaktır. 

Bu tür çalışmaların, şehrin bu merkezi diyeceğimiz 
bölgelerinin geneline zamanla yayılması sanırım 
tüm Konya’nın arzusu. Çünkü tarihi yapılar dışında 
Konya’nın en eski alanlarının bulunduğu bu bölgeler, 
eski ve harabe görünümüyle Konya’nın kimliğine, 
modernleşme çabasına yakışmıyor. Umarım hızlı bir 
şekilde, Zafer’in arka bölgelerine ve Zafer-Muhacir 
Pazarı arasında kalan bölgelerde de yenilenme 
çalışmaları yapılır. Böylece daha düzenli bir 
şehirleşme örneği veririz.

Çünkü, yeni şehirleşme modellerine baktığımız zaman 
artık daha derli toplu, düzenli imar planları ortaya 
çıkıyor. Haritacılığın gelişmesi, uzay teknolojilerinin 
katkısıyla imar çalışmaları hızlı, çözüm odaklı, hata payı 
en aza indirilerek gerçekleştiriliyor. Bu olumlu tabloyu 
şehrin yeni bölgelerinde görmek mümkün. 

Artık mahalleler, caddeler, sokaklar planlanırken, 
bölgenin kültürel, sosyal, spor ihtiyaçları da 
düşünülerek çalışmalar yürütülüyor. Bu çalışmalara 
da şehrin imarına katkı sağlayan müteahhit firmalar iyi 
bir şekilde ayak uyduruyor. Mahalle niteliğinde ortaya 
çıkan siteler, tüm bu ihtiyaçlara göre tasarlanıyor 
ve vatandaşların hizmetine sunuluyor. Dolayısıyla, 
geçmişe göre inşaat ve şehirleşme alanında çok çok 
iyi durumdayız. Gelinen bu noktayı iyi değerlendirip, 
dönüşüm ve değişim çalışmalarını hızlandırarak, 
kültürel kimliğimizden kopmadan, modernleşme 
adımlarını hızlandırmalıyız. Sevgi, saygı, dua ile…

AbDuLLAH AkİF SOLAk
Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
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PAnDeMİ göLgeSİnDe ‘İnŞAAt’

Bütün dünya da ve ülkemiz de neredeyse bütün 
sektörlerle birebir ilişkide olan, çoğu sektöre 
öncülük eden, ülkemizin en büyük lokomotifine 

ve en çok insan, ekip-ekipman sirkülasyonuna sahip bir 
sektör olan inşaat sektörü şu an yaşadığımız pandemi 
döneminden de en çok etkilenen sektörlerden biri oldu. 

Müteahhitler bu zor dönemde ayakta kalabilmek için 
ellerinden gelen en iyi şekilde mücadele etmeye devam 
etti. Pandemi nedeniyle gelen kısıtlamalar, yaşanılan 
sağlık sorunları, dünyanın içinde bulunduğu ekonomik 
buhran, yapı malzemelerindeki fiyat artışları ve tedarikte 
yaşanan sorunlar müteahhitlerin birden çok alanda 
zorluk yaşamasına sebep oldu.

Döviz kurunun yükselmesiyle birlikte inşaat yapı 
malzemelerine bir yıl içinde yüzde 130 zam gelmesi 
inşaat yapının durma noktasına gelmesine sebep oldu. 
Başta sektörün ana yapı malzemelerinden olan çimento 
ve demirin olağan üstü fiyat artışı sektörü büyük krize 
sürüklemeye devam etti. 

Temelde yaşanan tedarik sorunu da bina yapımını 
yavaşlatarak projelerin gecikmesine sebep olmaya 
başladı. Bütün bu olumsuz sürece rağmen müteahhitler, 

müşterilerine verdikleri sözlerin arkasında durarak 
verdikleri güvenden ödün kaybetmedi. Çünkü kaliteden 
ödün vermeyen müteahhitlerin güven kaybetmeleri 
olanaksız hale geliyor. İnşaat mühendisleri olarak daima 
müşterimize verdiğimiz önemi ve onlara sunacağımız 
hizmeti düşünerek hareket ediyoruz. Sektörün 
içinde bulunduğu bu zor günleri en az hasar alacak 
şekilde yönetmeye çalışıyor ve kendimizden ziyade 
müşterilerimizin memnuniyetine önem veriyoruz.

Şehirler kuran, yerleşkelerin oluşmasına ön ayak olan bir 
mesleğin temsilcileriyiz, her zaman en iyisini isteyerek 
birbirimizden ve kaliteli hizmet sunarak güldürdüğümüz 
yüzlerden güç alıyoruz.  Birinci önceliğimiz sağlık ve 
salgınla mücadele olduğu için birçok sıkıntı ve sorun 
yaşadık lakin daima ileriye doğru bakmaya devam ettik. 

Ülkemiz farklı dönemlerde değişik sorunlar yaşadı. 
Ekonomik krizler, devalüasyonlar gördük. İnşaat 
sektörünün temsilcileri yani meslektaşlarım her 
seferinde bu zor süreci başarıyla atlatıp hem ülkesine 
hem de işine sahip çıkmayı başardı. İnanıyorum ki bu 
zorlu süreçten de sektörümüz güçlenerek çıkarak verdiği 
bütün sözlerin arkasında durduğunu gösterecektir.

ADeM buLut
Konya Müteaahitler Birliği Başkanı
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YAPI SektörünDe MİMArLIĞIn SOrunLArI 

Tam anlamıyla bir “mimarlıklar ülkesi” nde 
yaşıyoruz. 13 bin yıllık Göbeklitepe, geçmişi 
10 bin yıla dayanan Çatalhöyükle birlikte adı 

bilinen 42 uygarlık ve 3000 antik kent, Dünya’nın 7 
harikasından ikisi Efes Artemis Tapınağı ve Bodrum 
Halikarnas Mozolesi bizim topraklarımızda. Emsalsiz bir 
birikime sahibiz. Bu noktada çok şanslı olduğumuzun 
farkında olmak ve bu farkındalıkla mimarlık mesleğini 
uygulamaya çalışmak asli görevimiz olmalıyken bir 
tarafta yönetmelikler diğer tarafta bürokrasi ile uğraşıyor, 
topraklarımızdaki bu kadar medeniyetten ders almayı 
ve bu tecrübeleri mesleğimize yansıtmayı elbette 
unutuyoruz.

Türkiye’de mimarlık mesleğinin toplumda yeri, tanımı, 
yetkileri ve yasal hakları hala belirsizdir. Bunun için bir 
“Meslek Yasası” çıkarılması zorunlu hale gelmiştir.

Ülkemizde mimari gelişmeler, mesleki anlayış, uygulama 
biçimlerinin diğer ülkelere göre değişmesinin yanı 
sıra mimarın toplumuzdaki yeri, mesleki ve hukuki 
hakları hala tam olarak tanımlanmış değildir. İspanya’da 
tasarımdan yapının teslim edilmesine kadar mimar aktif 
rol oynamaktadır. Fransa’da mimara daha çok sanatçı 
gözüyle bakılmakta, teknik çizim, detaylandırma ve 
uygulama safhaları daha çok mühendislik bürolarında 
yürütülmektedir. Almanya’da da yapılarda işçilik ve kalite 
ön planda tutulmaktadır. Lisans mezunu mimarlar daha 
çok tasarım bürolarında çalışırlarken, yüksek lisans ya 
da uzmanlık yapan mimarlar daha çok inşaat yapım 
aşamasında görev almaktadırlar. İngiltere’de eğitim 
almış mimarların genellikle tasarım anlamında başarılı 
oldukları, Almanya’dan mezun mimarların da detay 
üretme ve yapı kalitesinde iyi oldukları bilinen bir gerçek. 
Tasarım alanında başarılı mimarlarda elbette İtalyan 
mimarları da unutmamak gerekmektedir. Türkiye’de ise 
mimardan her şeyi yapması belenirken mesleki anlamda 
tanım ve yetkileri hala belirlenmemiştir. Mesleki hakların 
tanımlandığı, yetkilerin belirlendiği, yasal hakların 
güvence altına alındığı bir “Meslek Yasası” nın acilen 
yürürlüğe konulması gerekmektedir. 

Mekan kalitesi, işçilik, denetim mekanizmalarının 

eksikliği ve rant kaygısı temel eksiklerimizdir. Öncelikle 
eğitim sistemimiz revize edilmelidir. 

Türkiye’de mimarlığa kalitenin gelebilmesi için öncelikle 
eğitim sisteminin değişmesi gerekmektedir. Bugün 
Türkiye’de mimarlık bölümünü bitiren mezunlar 
doğrudan hem tasarım hem de uygulama alanında 
çalışabilmektedir. Avrupa’daki gibi herhangi bir kredi 
tamamlama ya da uzmanlık alma gibi bir zorunlulukları 
yoktur. Tasarım ve uygulama alanında ülke olarak 
önemli eksikliklerimiz bulunmaktadır. Mekan kalitesi, 
işçilik, denetim mekanizmalarının eksikliği ve rant 
kaygısı bunların başında gelmektedir. Bu kriterleri 
biraz daha geriye atıp, insan odaklı, kalitenin ön 
planda olduğu, daha yaşanabilir, daha sürdürülebilir, 
doğaya saygılı ve kendimizi, kültürümüzü yansıtan 
yapılar, mekanlar üretmemiz gerekmektedir. Sadece 
gelişmeleri takip etmek ve onları olduğu gibi almak 
yetersizdir. Her türlü gelişmeyi kendi kültürümüzle 
tekrar yorumlamamız ve harmanlamadığımız sürece 
yaptığımız her tasarım başarısızlıkla sonuçlanacaktır.

İnşaat sektörün lokomotif sektör olarak 
belirlenmemelidir. Asıl olan üretime, kendi kendine 
yetebilmeye dayalı modellerdir. 

Türkiye’de inşaat sektöründe öncelikle konut, 
devamında ofis, avm gibi mega projeler daha ağırlıklı. 
Sektördeki katma değer inşaatı, ülkenin en önemli 
ekonomik sektörlerinden biri haline getirdi. Bunun 
ilerleyen yıllarda da büyüyeceğini hep birlikte 
göreceğiz. Ama belirtmeliyim ki bu büyüme kesinlikle 
sürdürülebilir bir büyüme değildir. Tüm bu “olumlu” 
görünen büyümeye rağmen piyasada bir fiyat-kalite 
dengesizliği bulunmaktadır. Satılan binaların kalitesine 
bakıldığında, çoğunun fiyatlarının karşılığını vermediğini 
söyleyebilirim.

 

Ülkemizde yaşanan son ekonomik durumdan sonra 
sektörde çoğu ofis ve mimar kaliteli iş yapmaktan 
çok nasıl ayakta kalabilirim in çabasındalar. İşçilik 
kalitesi de projeler için verilen fiyat teklifleri de çok 

ArMAĞAn güLeÇ kOruMAZ
Mimarlar Odası Konya Şubesi Başkanı
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düşük. Devamında tahsilatlarda da sıkıntılar yaşanıyor. 
Kaliteden çok fiyat odaklı inşaat anlayışı devam ettiği 
sürece biz de kalitesiz binalarda ve özensiz yapılaşmış 
çevrelerde yaşamaya devam edeceğiz. Bu nedenle inşaat 
sektörünün yanı sıra üretime dayalı tarım ve sanayi 
gibi sektörlere de yoğunlaşılması gerekmektedir.. Bir an 
evvel kendi kendimize her alanda yeter konuma gelmek 
zorundayız.

Ülkemizde yapı denetim sistemi sorunlu, yönetmelikler 
sürekli değişiyor. Hala ülke olarak benimsediğimiz 
bir Mimarlık Politikamız yok, meslek yasamız yok.. 
Mimarlık Bölümlerinde ciddi anlamda bir enflasyon var, 
sayıları her geçen gün artıyor. Bunlar düzenlenmediği 
sürece inşaat sektörü büyüse de kaliteden hep mahrum 
kalacağız. 

Ülkemizin acilen bir “Mimarlık Politikası” na ihtiyacı 
vardır. Mimarlık Politikası, en genel tanımıyla, mimarlık 
ürünleri ve yapılı çevrenin niteliğinin kamu yararına 
olduğu düşüncesinden hareketle, mimarlık kültürü 
konusunda toplum bilincini artırma ve mimarlık 
uygulamalarında standartları yukarıya çekme hedefini 
ulusal çapta hükümet politikalarına veya bölgesel 
ölçekte yerel yönetimlerin politikalarına entegre 
etme amacı taşıyan eylem planlarıdır. Genel olarak 
değerlendirdiğimizde, politikalara hâkim olan güncel 
konular arasında yüksek kalite, yüksek standartlar, 
sürdürülebilir kalkınma, mimari mirasın korunarak 
gelecek kuşaklara aktarılması ve mimarlıkta yenilikçi 
yaklaşımların özendirilmesi gibi başlıklar bulunmaktadır. 
Yani mimarlık politikaları doğrudan yaşam kalitesinin 
artırılmasıyla ilişkilidir. Çoğu ülkenin kendine özgü bir 
Mimarlık Politikası bulunmaktadır. Örneğin Almanya’nın 
yeni yapılar inşa etmekten çok, eski yapıları yaşanabilir 
hale getirme hedefindeyken, Fransa mimarlık politikası 
temelinde  çevreye uyumlu yapılar, Finlandiya’da ise 
dayanıklılık ve estetik, İskoçya ve İtalya’da ise milli 
mimariye önem veren bir politika benimsemiştir. 
Ülkemizde ise benimsenmiş bir Mimarlık politikası 
olmadığı için mimarlığın hem tasarım hem de uygulama 
alanında bugün bu kadar sorun yaşamaktayız. Ulusal 
ölçekte benimsenmiş bir politikanın olmayışı da 
kentlerimizin doku ve kimlik kaybını hızlandırmakta, 
niteliksiz mekan üretimini tetiklemekte ve kültürel 
mirasın yok olmasını hızlandırmaktadır. Devletin de 
içinde olduğu Mimarlık Politikası yürürlüğe girmeli ve 
buna Yerel Yönetimler öncülük etmelidir.

Uluslararası denkliği gözeten bir mimarlık eğitimi 
şarttır. Mesleğin uygulanmasında yetkinlik aranması 
zorunlu hale gelmelidir. 

Avrupa’da mimarlık okulları 5 yılken bizde 4 yıl. Okulu 
bitirdikten sonra mesleğinizi yapabilmeniz için 2 ya 
da 3 yıl staj yapmanız gerekiyor. Bu dönemde devlet 
tarafından belirlene kredileri toplamanız ve ardından 
yeterlilik sınavını geçmeniz halinde projelere imza 
atabilir duruma gelinmektedir. Bugün Türkiye’de 
mimarlık okulundan mezun olduktan sonra hiçbir 
yetkinlik aranmadan istediğiniz büyüklükte projeye imza 
atabilmektesiniz. 

Benzer şekilde öğrenci kontenjanları her yıl artarak 
sayıları yükseliyor. Burada öncelikli ve önemli olan 
sayı değil, nitelik. Bu kadar üniversite için yetişmiş 
öğretim kadrosu elbette bulunamıyor. Sonuçta yetersiz 
öğretim kadrolarıyla niteliği düşmüş mimarlık 
okullarında mimarlık eğitimi verilmeye çalışılıyor. Ayrıca 
üniversitelerin eğitim düzeyleri arasında da ciddi farklar 
bulunmaktadır. Bu noktada Türkiye mimarlık eğitimi 
politikasını ulusal mimarlık politikasının bir parçası 
olarak görülmeli ve o şekilde değerlendirilmelidir.

Mimarlık okul enflasyonunun önüne geçilmelidir. 

Fransa’da toplamda 22 tane Mimarlık Okulu var. Toplam 
öğrenci sayısı 20.000. Bizde -2018-2019 eğitim öğretim 
yılında toplam mimarlık bölümü kontenjanı 8796 
dır. Bu kontenjana yerleşen sayısı 7065 tir. Mimarlık 
Bölümü sayısı 2001’de 32yken 2017’de 115’e 2019 
yılı verilerine göre 148 adettir. Yeni açılan üniversite 
sayıları ve kontenjanlar işsizliği tetikliyor. Şuan odamıza 
iş başvurusunda bulunan mimar sayısı 150’ye yakın. 
Çoğu Vakıf Üniversitesi’nden oluşan üniversitelerin 
kontenjanları dolmamaktadır.

Mimarlık uygulamalarının temelini, sağlıklı ve güvenli 
bir çevrede yaşama hakkını veren; yapılı çevreyi, 
tarihi, doğal dokuyu, kültürel değerleri koruyan, 
nitelikli mimarlık ve planlama hizmetlerinin verildiği, , 
üniversitelerde niceliği değil niteliğin yarıştığı, mesleki 
haklarımızın güvence altına alındığı bir ortam dileğiyle, 
tüm gücümüz ve varlığımızla mesleki mücadelemize, 
tasarlamaya, üretmeye devam edeceğiz.
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Konya’da inşaat sektörünün önde 
gelen markalarından biri olan 
ve kendi ismini taşıyan Adem 

Bulut İnşaat’ın sahibi Adem Bulut, inşaat 
sektörüne girişinin hikayesini anlattı. 
Öğretmen olma hayaliyle İlahiyat Fakülte-
si’ni bitirdikten sonra 28 Şubat sürecindeki 
katsayı sorunuyla karşılayan ve öğretmen 
olamayan Adem Bulut, sonrasında kısa bir 
süre kitapçılık yapıp, baba mesleği olan 
marangozlukla inşaat alanına girdiğini; 
sonrasında ise inşaat sürecinin başladığını 
anlattı. 

HAYALI ÖĞRETMENLIKTI
INŞAATTA ISMI YÜKSELDI
Bir çok gencin hayallerine ket vuran 28 Şubat sürecinin sillesini yiyen ve çok istediği 

öğretmenlik hayalini gerçekleştiremeyen Adem Bulut, “Olmak isteyip de olamadığınız 
bir şeyin sizin için hayırlı olup olmadığını o an değil, ilerleyen zamanlarda 

anlıyorsunuz” diyor

ASAF PREFABRİK

Adem Bey belki ‘Adem Bulut 
kimdir?’ sorusuna birçok defa cevap 
verdiniz. Adem Bulut İnşaat’ın yükseliş 
serüvenindeki kıvılcım üzerine 
yorumlarınızı alarak söyleşimize 
başlamak isteriz. Yıllar öncesine 
gittiğimizde Adem Bulut İnşaat için 
neler söylersiniz?

Aslında üniversite yıllarına döndü-
ğümüz zaman, insanların 18-20’li yaşla-
rında geleceğe yönelik bir planlaması ve 
hayalleri oluyor. Ama ne kadar bu hayaller 
ekseninde gitmeye çalışsak da bu olma-
yabiliyor. Çünkü her şey sizin elinizde 
olmuyor, başkaca etkenler devreye girip 
hayallerinize giden yolu değiştirebiliyor. 
Olmak isteyip de olamadığımız bir şeyin 
bizim için hayırlı olup olmadığını o an de-
ğil, ilerleyen zamanlarda anlayabiliyoruz. 
Ben bunu yaşadığım için söylüyorum. 

İmam hatip yıllarında okurken bir 
dershaneye gidiyordum. Gece geç saatle-
re kadar sınava çalışıyordum. O günlerde 
ÖSS ve ÖYS yapılıyor. Ben ilk sınavda 
barajı ucu ucuna geçtim. Daha sonraki 
sınavda istediğim puanı alamasam da 
Adana İlahiyat Fakültesi’ni kazandım. İlk 
defa bu dönemde Konya dışına çıktım. 
Gurbeti gördüm. Öğrenci evinde kaldım. 
Özlem, hasret, aile sevgisi, kendi ayakla-
rının üzerinde durabilme çabası gibi pek 
çok şeyi aslında hayatımın bu döneminde 
öğrendim. Anladım ki bir öğrenci imkanlar 
dahilinde kendi memleketinde üniversite 
okumamalı. Çünkü üniversite okumak 
sadece akademik eğitim almak değil. 
Üniversiteyi başka bir şehirde okuduğunuz 
zaman gerçek manada anlam kazanmış 
oluyor. Hayatı öğreniyorsunuz, ekonomiyi 
yönetmeyi öğreniyorsunuz, özgüven ka-
zanıyor ve kendinizi daha iyi ifade etmeye 
başlıyorsunuz, hasreti, özlemi, sabrı öğre-

niyorsunuz. 
Tabi oradaki serüvenim uzun sürme-

di. Öğrencilik yıllarımda nişanlandım ve 
evlendim. Öğrencilik yıllarımda Adana’dan 
yatay geçişle Selçuk İlahiyat’ta eğitimime 
devam ettim. Benim üniversiteyi bitirdi-
ğim tarih, 28 Şubat’tan tam 1 yıl sonra-
sına denk geliyor. Üniversiteyi bitirdiğim 
yıllarda da çocuğum olmuştu. Tabi evli 
ve çocuklu biri olarak bir an önce hayata 
atılmam gerekiyordu. Çünkü evli bir insan 
için artık geçim sıkıntısı başlıyor. Bu arada 
benim imam hatipte okurken başladığım 
bir kitapçılık serüvenim de vardı. Eski 
Fuar Kültür Merkezi’nin olduğu yerde her 
yıl okullar açılmadan önce kitap sergileri 
açılırdı. O yıllarda kitap değişimi yapılırdı. 
Devlet kitabı vermezdi, okulların verdiği 
listeye göre kitaplar aranır ve bulunurdu. 
6 yıl kadar burada kitap ticareti yaptım. 
Babama da çok yük olmamaya çalıştım. 
Bizim zamanımızda yokluk da vardı. Belki 
babamın parası da vardı ama biz babamız-
dan para isteyemezdik. 

İlahiyat Fakültesi bittikten sonra ilk 
aşamada öğretmenlik gelmedi. Devlet 
memurluğu sınavına girip 2 yıl mücadele 
verdim. Kontenjan bizim bölümümüzde 
çok azdı, katsayımız çok düşük oluyordu. 
Baktım ki bu iş olmuyor, ümidimi yitirdim. 
2002 yılında Rampalı Çarşı’da ortak oldu-
ğum bir arkadaşımla 1 yıl kadar kitapçılık 
yaptım. 

Bu zamana gelene kadar inşaata 
ilişkin hiçbir şey yok gündeminizde. 
İnşaat sektörüne girişiniz nasıl oldu?

İnşaat sektörüne girişim aslında yak-
laşık 2001-2002 yılına tekabül ediyor. Ba-
bam marangozdu, bir atölyesi vardı. Bizim 
müteahhit arkadaşlarımız vardı kapısını 
penceresini yaptığımız. Onlarla birlikte bir 

arsa aldık. Onlarla birlikte küçük küçük 
projeler üretmeye başladık. 3 daire, 6 
daire gibi projeler. Kitapçılığı da tamamen 
bıraktıktan sonra babamla birlikte inşaat 
işine biraz daha ağırlık verdik. 

Tabi o yıllar ne olacağımızı bilmiyor-
duk. Yani bundan yaklaşık 20 sene önce-
sinden bahsediyorum. O zamandan bugün-
leri görebilmek de mümkün değil. Ama şu 
çok önemli, ne olacağım demeden çalış-
mak lazım. Bugünkü gençlerin de aslında 
en büyük sıkıntılarından birisi bu. Gele-
ceği kimse bilemez, Allah’ın bir lütfu bu. 
Burada önemli olan, doğru, dürüst, samimi 
ve cesaretli bir şekilde çalışmak. Eğer 
helal yoldan kazanırsan ve bu minvalde 
gidersen Allah veriyor. Burada da önemli 
olan az çok demeden, olana şükretmek, 
kanaat sahibi olmak. Olana şükrettiğiniz 
zaman işinizi de seviyorsunuz. Bu vesileyle 
bizim de inşaat sürecindeki ilerleyişimiz bu 
doğrultuda devam etti. Dediğim gibi 20 yıl 
önce başladık, apaladık, yürüdük, koştuk 
ve bugünlere geldik. 

Bugünü görmek kolay ama 
geçmişten bugüne gelinen süreci 
dinleyince bu serüvenin ne kadar 
badireli olduğunu görmüş ve anlamış 
oluyoruz. Tabi geride kalan 20 yıla çok 
şey sığdırdınız. İnşaat sektöründeki 
büyümeniz nasıl oldu?

2002 yılında hükümetin değişmesi ile 
birlikte aslında bizim için de birçok şey 
değişmiş oldu. İnşaat sektörü AK Parti 
hükümetleri ile birlikte büyük bir ivme 
kazandı. Ekonomi Recep Tayyip Erdoğan’ın 
başa geçmesi ile birlikte canlandı. Eski ko-
operatif sistemi yerini yap – sat dediğimiz 
yapıp hazır binayı, daireyi, dükkanı vesaire 
satmak şeklinde olmaya başladı. Aslında 
daha güvenli bir sistem ortaya çıktı. Koo-
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öğretmenlik hayalini gerçekleştiremeyen Adem Bulut, “Olmak isteyip de olamadığınız 
bir şeyin sizin için hayırlı olup olmadığını o an değil, ilerleyen zamanlarda 

anlıyorsunuz” diyor

ASAF PREFABRİK

Adem Bey belki ‘Adem Bulut 
kimdir?’ sorusuna birçok defa cevap 
verdiniz. Adem Bulut İnşaat’ın yükseliş 
serüvenindeki kıvılcım üzerine 
yorumlarınızı alarak söyleşimize 
başlamak isteriz. Yıllar öncesine 
gittiğimizde Adem Bulut İnşaat için 
neler söylersiniz?

Aslında üniversite yıllarına döndü-
ğümüz zaman, insanların 18-20’li yaşla-
rında geleceğe yönelik bir planlaması ve 
hayalleri oluyor. Ama ne kadar bu hayaller 
ekseninde gitmeye çalışsak da bu olma-
yabiliyor. Çünkü her şey sizin elinizde 
olmuyor, başkaca etkenler devreye girip 
hayallerinize giden yolu değiştirebiliyor. 
Olmak isteyip de olamadığımız bir şeyin 
bizim için hayırlı olup olmadığını o an de-
ğil, ilerleyen zamanlarda anlayabiliyoruz. 
Ben bunu yaşadığım için söylüyorum. 

İmam hatip yıllarında okurken bir 
dershaneye gidiyordum. Gece geç saatle-
re kadar sınava çalışıyordum. O günlerde 
ÖSS ve ÖYS yapılıyor. Ben ilk sınavda 
barajı ucu ucuna geçtim. Daha sonraki 
sınavda istediğim puanı alamasam da 
Adana İlahiyat Fakültesi’ni kazandım. İlk 
defa bu dönemde Konya dışına çıktım. 
Gurbeti gördüm. Öğrenci evinde kaldım. 
Özlem, hasret, aile sevgisi, kendi ayakla-
rının üzerinde durabilme çabası gibi pek 
çok şeyi aslında hayatımın bu döneminde 
öğrendim. Anladım ki bir öğrenci imkanlar 
dahilinde kendi memleketinde üniversite 
okumamalı. Çünkü üniversite okumak 
sadece akademik eğitim almak değil. 
Üniversiteyi başka bir şehirde okuduğunuz 
zaman gerçek manada anlam kazanmış 
oluyor. Hayatı öğreniyorsunuz, ekonomiyi 
yönetmeyi öğreniyorsunuz, özgüven ka-
zanıyor ve kendinizi daha iyi ifade etmeye 
başlıyorsunuz, hasreti, özlemi, sabrı öğre-

niyorsunuz. 
Tabi oradaki serüvenim uzun sürme-

di. Öğrencilik yıllarımda nişanlandım ve 
evlendim. Öğrencilik yıllarımda Adana’dan 
yatay geçişle Selçuk İlahiyat’ta eğitimime 
devam ettim. Benim üniversiteyi bitirdi-
ğim tarih, 28 Şubat’tan tam 1 yıl sonra-
sına denk geliyor. Üniversiteyi bitirdiğim 
yıllarda da çocuğum olmuştu. Tabi evli 
ve çocuklu biri olarak bir an önce hayata 
atılmam gerekiyordu. Çünkü evli bir insan 
için artık geçim sıkıntısı başlıyor. Bu arada 
benim imam hatipte okurken başladığım 
bir kitapçılık serüvenim de vardı. Eski 
Fuar Kültür Merkezi’nin olduğu yerde her 
yıl okullar açılmadan önce kitap sergileri 
açılırdı. O yıllarda kitap değişimi yapılırdı. 
Devlet kitabı vermezdi, okulların verdiği 
listeye göre kitaplar aranır ve bulunurdu. 
6 yıl kadar burada kitap ticareti yaptım. 
Babama da çok yük olmamaya çalıştım. 
Bizim zamanımızda yokluk da vardı. Belki 
babamın parası da vardı ama biz babamız-
dan para isteyemezdik. 

İlahiyat Fakültesi bittikten sonra ilk 
aşamada öğretmenlik gelmedi. Devlet 
memurluğu sınavına girip 2 yıl mücadele 
verdim. Kontenjan bizim bölümümüzde 
çok azdı, katsayımız çok düşük oluyordu. 
Baktım ki bu iş olmuyor, ümidimi yitirdim. 
2002 yılında Rampalı Çarşı’da ortak oldu-
ğum bir arkadaşımla 1 yıl kadar kitapçılık 
yaptım. 

Bu zamana gelene kadar inşaata 
ilişkin hiçbir şey yok gündeminizde. 
İnşaat sektörüne girişiniz nasıl oldu?

İnşaat sektörüne girişim aslında yak-
laşık 2001-2002 yılına tekabül ediyor. Ba-
bam marangozdu, bir atölyesi vardı. Bizim 
müteahhit arkadaşlarımız vardı kapısını 
penceresini yaptığımız. Onlarla birlikte bir 

arsa aldık. Onlarla birlikte küçük küçük 
projeler üretmeye başladık. 3 daire, 6 
daire gibi projeler. Kitapçılığı da tamamen 
bıraktıktan sonra babamla birlikte inşaat 
işine biraz daha ağırlık verdik. 

Tabi o yıllar ne olacağımızı bilmiyor-
duk. Yani bundan yaklaşık 20 sene önce-
sinden bahsediyorum. O zamandan bugün-
leri görebilmek de mümkün değil. Ama şu 
çok önemli, ne olacağım demeden çalış-
mak lazım. Bugünkü gençlerin de aslında 
en büyük sıkıntılarından birisi bu. Gele-
ceği kimse bilemez, Allah’ın bir lütfu bu. 
Burada önemli olan, doğru, dürüst, samimi 
ve cesaretli bir şekilde çalışmak. Eğer 
helal yoldan kazanırsan ve bu minvalde 
gidersen Allah veriyor. Burada da önemli 
olan az çok demeden, olana şükretmek, 
kanaat sahibi olmak. Olana şükrettiğiniz 
zaman işinizi de seviyorsunuz. Bu vesileyle 
bizim de inşaat sürecindeki ilerleyişimiz bu 
doğrultuda devam etti. Dediğim gibi 20 yıl 
önce başladık, apaladık, yürüdük, koştuk 
ve bugünlere geldik. 

Bugünü görmek kolay ama 
geçmişten bugüne gelinen süreci 
dinleyince bu serüvenin ne kadar 
badireli olduğunu görmüş ve anlamış 
oluyoruz. Tabi geride kalan 20 yıla çok 
şey sığdırdınız. İnşaat sektöründeki 
büyümeniz nasıl oldu?

2002 yılında hükümetin değişmesi ile 
birlikte aslında bizim için de birçok şey 
değişmiş oldu. İnşaat sektörü AK Parti 
hükümetleri ile birlikte büyük bir ivme 
kazandı. Ekonomi Recep Tayyip Erdoğan’ın 
başa geçmesi ile birlikte canlandı. Eski ko-
operatif sistemi yerini yap – sat dediğimiz 
yapıp hazır binayı, daireyi, dükkanı vesaire 
satmak şeklinde olmaya başladı. Aslında 
daha güvenli bir sistem ortaya çıktı. Koo-
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peratiflerden mağdur olan kitle gitti, 
şu an evi görüp, bitmiş olan daireyi 
alabilen bir yapı ortaya çıktı. Belki 
işin içine banka girdi, kredi girdi. Bu 
da iç acısı olarak duruyor ama kredi-
ler de sektörü hareketlendirdi. Biz de 
bu yıllarda hızlandırdık işleri. Proje 
ortaklarımız oldu, şirket ortaklarımız 
oldu. 3 daireyle başlayan süreç, 6, 
10, 50, 100 daire derken büyüyüp 
gitti. Bugün Konya genelinde yakla-
şık 3.000 daire yapıp teslim etmişiz. 
Geçtiğimiz günlerde Sakarya, Malaz-
girt ve Dumlupınar Mahalleleri’nde 
bir yürüyüşe çıktım. İlk yaptığımız 
küçük projeler görünce hatırladım ve 
o günlere gittim. 

Büyük projelere başlamak da 
cesaret gerektiriyor öyle değil mi?

Bizim esas büyüme ivmemiz 
2010’dan sonra başladı. 2010’a 
kadar hep küçük projeler vardı. 2010 
yılında Barış Caddesi’nde yaptığımız 
Şehr-i Şevval Sitesi ile birlikte bir 
atağa kalkmış olduk. Selçuklu bölgesi 
bizim aslında çok da düşünmediği-
miz, çok da ileriye dönük bakmadı-
ğımız bir bölgeydi. Ama tabi Selçuk-
lu’nun dinamikleri çok hareketli. 

İnsanların hayatlarının önemli 
bir bölümünü geçirdikleri evleri 
için beklentileri değişebiliyor. Siz 
konut tercihlerini analiz edip buna 
göre mi daire üretiyorsunuz?

Konut satışına etki edecek bir 
çok olumlu faktör var. Sağlık, eğitim, 
ulaşım, sosyal ve kültürel etkenle-
rin yanında hava da insanların ev 

tercihlerine etki ediyor. Karatay’ın havası 
ile Selçuklu’nun havası aynı değil mesela. 
Gedavet rüzgarıyla birlikte temiz hava akı-
mı var. Bunların hepsi Selçuklu’ya çağırdı 
bizi. Bunun yanında dışarından gelip Kon-
ya’ya yerleşenler de Selçuklu’yu tercih etti. 
Her ne kadar işi Adliye’de olsa da hakim 
ve savcılar da burayı tercih ediyor. Ya da 
doktorlar da bu bölgeyi tercih ediyor. İşte 
bunun nedeni, yukarıda saydığım eğitim, 
sağlık, sosyokültürel yapı, ulaşım ve temiz 
hava faktörü. Karatay’a baktığımızda 
ise daha yerli, daha gelenekçi, bir ayağı 
köyünde olan insanların daha çok tercih 
ettiği bir yapı vardı Karatay’da. Şimdi bu 
da yavaş yavaş kırılıyor. 

Peki geçmişteki projelerle bugünün 
projelerini karşılaştırdığınızda 
beklentilere göre ne değişti?

Eskiden eve bir mabeyinden girilirmiş. 
Sonra sağlı sollu odalar olurmuş. Burada 
anne, baba, çocuklar, çocuklar evlendik-
ten sonra gelinler ve torunlar hep birlikte 
yaşarmış. Bu, 4 duvar dediğimiz tek çatı 
altında yuvalar varmış. O günün şartları 
belki biraz da buna zorluyordu. Ama hayat 
standartlarının yükselmesi, gelirin artması 
gibi pek çok etken insanların beklentile-
rine ve hayat tarzlarına da etki etti. Artık 
çocuklar ayrı evlerde yaşamaya başladı. 
Baktığımızda küçük evlerden ziyade daha 
geniş ve ferah evlerin tercih edildiğini 
söyleyebilirim. 3+1 bile artık küçük ge-
lebiliyor. 4+1 tercih ediliyor. Ben aslında 
buna pek de anlam veremiyorum. Alım 
maliyeti, temizliği, ısınması aslında büyük 
maliyetleri beraberinde getirir. 2-3 kişinin 
barınması için bana göre 3+1 de yeter, 
2+1 de. Ama insanlar hep daha fazlasını 
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istiyor, nefis biraz körüklüyor, almışken 
daha büyüğü olsun deniyor. Tabi bu 
beklenti bize de yansıdı. 2+1, 3+1 ev-
ler yaptık ama beklediğimizi alamadık. 
4+1 ve 5+1 daireler yapmaya başla-
dık. Kitle değişti, sınıf değişti, fiyatlar 
değişti. Aslında bizim satamayacağımızı 
söylediğimiz rakamlara bugün çok rahat 
ev satılıyor. Adamın parası var ki gelip 
3 daireyi birden 3 milyon TL gibi büyük 
paraları verip tek seferde alabiliyor. Biz 
eskiden 300-500 bin TL’ye bir daireyi 
satmakta zorlanırdık. Büyük paralardı 
bunlar. Ama şu an hacimler de büyüdü, 
rakamlar da kabul gördü. Bugün bir 
daireye 2 milyon TL dediğiniz zaman 
yadırganmıyor. Alacak olan da bu raka-
mı çok büyük görmüyor. 

Konya’da genel manada ev 
fiyatlarının yükselmesinde insanların 
alım gücünün artması da etkili oldu 
mu yani?

Genelleme yapacak olursak, Kon-
ya’daki ev fiyatları diğer şehirlere göre 
hala ucuz. Bu alanda bir kıyaslama 
yapmak için emsal şehirlere ziyaret-
ler gerçekleştirdik, fiyatları gördük. 
Bunlarla kıyasladığımız zaman Kon-
ya’daki dairelerin daha büyük ölçekli 
ama fiyatlarının daha makul seviyelerde 
olduğunu gördük. Her ne kadar emsal 
şehirlere göre Konya’daki fiyatlar daha 
cazip olsa da son dönemde ev fiyatla-
rındaki artış da ortada. Ama buna etki 
eden birçok madde var. İnşaat mali-
yetlerinin özellikle son dönemde nasıl 
yükseldiğine hep birlikte şahit olduk. 
Maliyetler arttıkça ister istemez daire 
fiyatları da artıyor. 

Adem Bey, işinizin odak noktası 
her ne kadar mesken bulunsa da 20 
yılın verdiği tecrübe ile artık inşaatın 
farklı alanlarında da hizmet vermeye 
başladınız. Zümer ve Asaf adı altında 
iki marka daha doğdu. Bunlar hangi 

alanda ne tür hizmetler verecek?
Şöyle izah edeyim, Asaf’ta bizim 

bir ortağımız var. Zümer’de iki ortağı-
mız var. Bunların ikisi de konsorsiyum 
kurduğumuz şirketler. Buradaki ortak-
larımızın hepsinin kendi şirketleri var. 
Buradaki amacımız kendi şirketlerimizi 
buraya karıştırmadan, ortak bir yapıyla 
yeni şirketle yeni yollara açılmak. Bu-
rada konut dışındaki alanlarda faaliyet 
göstermek üzere planlamalar yapıyoruz. 
Şu anda bu şirketlerle birlikte sanayi 
sitelerine ilişkin yatırımlar gerçekleş-
tiriyoruz. Konya’nın Adana ve Aksaray 
Yolu’nun bileşeninde bulunan Aslım 
Caddesi, TÜYAP Fuar Merkezi, Büsan 
Sanayi Sitesi üçgenindeki bölgede, 
TOKİ’nin yapacağı sanayi sitesinin 
hemen yakınında çeşitli büyüklüklerde, 
sanayicinin ihtiyacına cevap verecek 
nitelikte sanayi binaları inşa edeceğiz. 
Zümer Sanayi Sitesi burada. 

Asaf Sanayi Sitesi ise Tatlıcak Vatan 
Sanayi Sitesi’nin hemen yanında olacak. 
İkisi de Aslım Caddesi’ne cephe olacak. 
Biri 20 bin, diğeri 76 bin metrekare ala-
na sahip. Fabrika alanları inşa edeceğiz 
burada. İrili ufaklı olmak üzere Asaf’ta 
yaklaşık 35, Zümer’de yaklaşık 65 fabri-
ka binası inşa edilecek. 

Bunlar dile kolay değil, büyük 
yatırımlar. Bunun için fizibilite 
çalışması yaptınız ve bu alanda da 
bir ihtiyaç mı hissettiniz? Yani konut 
açığı söylemi şimdi sanayi alanı 
açığına mı yöneldi?

Şimdi biz içimizde zaman zaman 
şunu düşünürüz, bu kadar konut yapı-
yoruz da bunu kim alacak… Konutu çok 
yapıyoruz ve şişti diye bunu 10 yıl önce 
de söylüyorduk. Ama gördük ki konut 
stoklanmıyor. İnsanların her zaman 
ihtiyaç duyabildiği bir şey. Bu neden-
le sürekli olarak satışı gerçekleşiyor. 
İnsanoğlu var olduğu sürece bu ihtiyaç 
da bitmeyecek. Eskiyen evler yenile-
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peratiflerden mağdur olan kitle gitti, 
şu an evi görüp, bitmiş olan daireyi 
alabilen bir yapı ortaya çıktı. Belki 
işin içine banka girdi, kredi girdi. Bu 
da iç acısı olarak duruyor ama kredi-
ler de sektörü hareketlendirdi. Biz de 
bu yıllarda hızlandırdık işleri. Proje 
ortaklarımız oldu, şirket ortaklarımız 
oldu. 3 daireyle başlayan süreç, 6, 
10, 50, 100 daire derken büyüyüp 
gitti. Bugün Konya genelinde yakla-
şık 3.000 daire yapıp teslim etmişiz. 
Geçtiğimiz günlerde Sakarya, Malaz-
girt ve Dumlupınar Mahalleleri’nde 
bir yürüyüşe çıktım. İlk yaptığımız 
küçük projeler görünce hatırladım ve 
o günlere gittim. 

Büyük projelere başlamak da 
cesaret gerektiriyor öyle değil mi?

Bizim esas büyüme ivmemiz 
2010’dan sonra başladı. 2010’a 
kadar hep küçük projeler vardı. 2010 
yılında Barış Caddesi’nde yaptığımız 
Şehr-i Şevval Sitesi ile birlikte bir 
atağa kalkmış olduk. Selçuklu bölgesi 
bizim aslında çok da düşünmediği-
miz, çok da ileriye dönük bakmadı-
ğımız bir bölgeydi. Ama tabi Selçuk-
lu’nun dinamikleri çok hareketli. 

İnsanların hayatlarının önemli 
bir bölümünü geçirdikleri evleri 
için beklentileri değişebiliyor. Siz 
konut tercihlerini analiz edip buna 
göre mi daire üretiyorsunuz?

Konut satışına etki edecek bir 
çok olumlu faktör var. Sağlık, eğitim, 
ulaşım, sosyal ve kültürel etkenle-
rin yanında hava da insanların ev 

tercihlerine etki ediyor. Karatay’ın havası 
ile Selçuklu’nun havası aynı değil mesela. 
Gedavet rüzgarıyla birlikte temiz hava akı-
mı var. Bunların hepsi Selçuklu’ya çağırdı 
bizi. Bunun yanında dışarından gelip Kon-
ya’ya yerleşenler de Selçuklu’yu tercih etti. 
Her ne kadar işi Adliye’de olsa da hakim 
ve savcılar da burayı tercih ediyor. Ya da 
doktorlar da bu bölgeyi tercih ediyor. İşte 
bunun nedeni, yukarıda saydığım eğitim, 
sağlık, sosyokültürel yapı, ulaşım ve temiz 
hava faktörü. Karatay’a baktığımızda 
ise daha yerli, daha gelenekçi, bir ayağı 
köyünde olan insanların daha çok tercih 
ettiği bir yapı vardı Karatay’da. Şimdi bu 
da yavaş yavaş kırılıyor. 

Peki geçmişteki projelerle bugünün 
projelerini karşılaştırdığınızda 
beklentilere göre ne değişti?

Eskiden eve bir mabeyinden girilirmiş. 
Sonra sağlı sollu odalar olurmuş. Burada 
anne, baba, çocuklar, çocuklar evlendik-
ten sonra gelinler ve torunlar hep birlikte 
yaşarmış. Bu, 4 duvar dediğimiz tek çatı 
altında yuvalar varmış. O günün şartları 
belki biraz da buna zorluyordu. Ama hayat 
standartlarının yükselmesi, gelirin artması 
gibi pek çok etken insanların beklentile-
rine ve hayat tarzlarına da etki etti. Artık 
çocuklar ayrı evlerde yaşamaya başladı. 
Baktığımızda küçük evlerden ziyade daha 
geniş ve ferah evlerin tercih edildiğini 
söyleyebilirim. 3+1 bile artık küçük ge-
lebiliyor. 4+1 tercih ediliyor. Ben aslında 
buna pek de anlam veremiyorum. Alım 
maliyeti, temizliği, ısınması aslında büyük 
maliyetleri beraberinde getirir. 2-3 kişinin 
barınması için bana göre 3+1 de yeter, 
2+1 de. Ama insanlar hep daha fazlasını 
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istiyor, nefis biraz körüklüyor, almışken 
daha büyüğü olsun deniyor. Tabi bu 
beklenti bize de yansıdı. 2+1, 3+1 ev-
ler yaptık ama beklediğimizi alamadık. 
4+1 ve 5+1 daireler yapmaya başla-
dık. Kitle değişti, sınıf değişti, fiyatlar 
değişti. Aslında bizim satamayacağımızı 
söylediğimiz rakamlara bugün çok rahat 
ev satılıyor. Adamın parası var ki gelip 
3 daireyi birden 3 milyon TL gibi büyük 
paraları verip tek seferde alabiliyor. Biz 
eskiden 300-500 bin TL’ye bir daireyi 
satmakta zorlanırdık. Büyük paralardı 
bunlar. Ama şu an hacimler de büyüdü, 
rakamlar da kabul gördü. Bugün bir 
daireye 2 milyon TL dediğiniz zaman 
yadırganmıyor. Alacak olan da bu raka-
mı çok büyük görmüyor. 

Konya’da genel manada ev 
fiyatlarının yükselmesinde insanların 
alım gücünün artması da etkili oldu 
mu yani?

Genelleme yapacak olursak, Kon-
ya’daki ev fiyatları diğer şehirlere göre 
hala ucuz. Bu alanda bir kıyaslama 
yapmak için emsal şehirlere ziyaret-
ler gerçekleştirdik, fiyatları gördük. 
Bunlarla kıyasladığımız zaman Kon-
ya’daki dairelerin daha büyük ölçekli 
ama fiyatlarının daha makul seviyelerde 
olduğunu gördük. Her ne kadar emsal 
şehirlere göre Konya’daki fiyatlar daha 
cazip olsa da son dönemde ev fiyatla-
rındaki artış da ortada. Ama buna etki 
eden birçok madde var. İnşaat mali-
yetlerinin özellikle son dönemde nasıl 
yükseldiğine hep birlikte şahit olduk. 
Maliyetler arttıkça ister istemez daire 
fiyatları da artıyor. 

Adem Bey, işinizin odak noktası 
her ne kadar mesken bulunsa da 20 
yılın verdiği tecrübe ile artık inşaatın 
farklı alanlarında da hizmet vermeye 
başladınız. Zümer ve Asaf adı altında 
iki marka daha doğdu. Bunlar hangi 

alanda ne tür hizmetler verecek?
Şöyle izah edeyim, Asaf’ta bizim 

bir ortağımız var. Zümer’de iki ortağı-
mız var. Bunların ikisi de konsorsiyum 
kurduğumuz şirketler. Buradaki ortak-
larımızın hepsinin kendi şirketleri var. 
Buradaki amacımız kendi şirketlerimizi 
buraya karıştırmadan, ortak bir yapıyla 
yeni şirketle yeni yollara açılmak. Bu-
rada konut dışındaki alanlarda faaliyet 
göstermek üzere planlamalar yapıyoruz. 
Şu anda bu şirketlerle birlikte sanayi 
sitelerine ilişkin yatırımlar gerçekleş-
tiriyoruz. Konya’nın Adana ve Aksaray 
Yolu’nun bileşeninde bulunan Aslım 
Caddesi, TÜYAP Fuar Merkezi, Büsan 
Sanayi Sitesi üçgenindeki bölgede, 
TOKİ’nin yapacağı sanayi sitesinin 
hemen yakınında çeşitli büyüklüklerde, 
sanayicinin ihtiyacına cevap verecek 
nitelikte sanayi binaları inşa edeceğiz. 
Zümer Sanayi Sitesi burada. 

Asaf Sanayi Sitesi ise Tatlıcak Vatan 
Sanayi Sitesi’nin hemen yanında olacak. 
İkisi de Aslım Caddesi’ne cephe olacak. 
Biri 20 bin, diğeri 76 bin metrekare ala-
na sahip. Fabrika alanları inşa edeceğiz 
burada. İrili ufaklı olmak üzere Asaf’ta 
yaklaşık 35, Zümer’de yaklaşık 65 fabri-
ka binası inşa edilecek. 

Bunlar dile kolay değil, büyük 
yatırımlar. Bunun için fizibilite 
çalışması yaptınız ve bu alanda da 
bir ihtiyaç mı hissettiniz? Yani konut 
açığı söylemi şimdi sanayi alanı 
açığına mı yöneldi?

Şimdi biz içimizde zaman zaman 
şunu düşünürüz, bu kadar konut yapı-
yoruz da bunu kim alacak… Konutu çok 
yapıyoruz ve şişti diye bunu 10 yıl önce 
de söylüyorduk. Ama gördük ki konut 
stoklanmıyor. İnsanların her zaman 
ihtiyaç duyabildiği bir şey. Bu neden-
le sürekli olarak satışı gerçekleşiyor. 
İnsanoğlu var olduğu sürece bu ihtiyaç 
da bitmeyecek. Eskiyen evler yenile-
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niyor, küçük evlerden büyük evlere 
geçiliyor, genç nüfus artıyor. 

Sanayiye ilişkin bakış açısı da as-
lında hemen hemen aynı. İnsanlar iş-
lerini büyüttükçe işyerlerine sığamaz 
hale geliyor. Eski Sanayi, Karatay 
Sanayi, Anadolu Sanayi, Zafer Sanayi 
gibi yerlerde faaliyet gösteren sana-
yici esnafı, belli bir süre sonra 400-
500 metrekarelik dükkanlara ihtiyaç 
duyuyor. Bunun bir sonraki adımı bin 
metrekare üzeri dükkanlar ve sonrası 
ise organize sanayi bölgelerindeki 
devasa sanayi tesisleri oluyor. 

Şimdi baktığımızda Konya’nın 
ihracatı ciddi manada arttı. Özellikle 
pandemi dönemini ülke olarak fırsata 
çevirmeyi başardık. Konya da bu 
alanda payını aldı. Sanayi alanında 
talep edilen ürünler doğrudan ve 
dolaylı birçok sektöre de etki etti. 
Tornacısından dökümcüsüne, kalıp-
çısından hırdavatçısına kadar hemen 
her alanda hareketlilik yaşandı. Bu 
ivme de devam ediyor. Yan kollarla 
birlikte ağ gelişiyor. Firma diyor ki, 2 
yıl bana çalışacaksın, başka kimseyle 
çalışmayacaksın diyor. İş büyük olun-
ca alan yetmiyor, iş büyük olunca 
ihtiyacına binaen daha büyük alanlar 
arıyor. Biz de işte bu ihtiyaca karşılık 
olarak bu projelerimizi ortaya koy-
duk. Şunu da belirteyim, ben Konya 
sanayisinin bu kadar büyük olduğunu 
organize gittikten sonra gördüm. 
Bununla da gurur duyuyorum. 

Asaf ve Zümer için nasıl bir 
takvim belirlediniz Adem Bey, 
ne zaman bitirip arz etmeyi 
planlıyorsunuz?

Her ikisine de bu yıl içerisin-
de başlayacağız. Hedefimiz 2 yıl 
içerisinde her ikisini de bitirmek. Ne 
kadar hızlı biterse bizim için de o 
kadar avantaj. Avantajlı boyutu şu, 
hem malum maliyetler her geçen 

gün artıyor, maliyetleri belli bir seviyede 
tutmak adına, hem de müşterileri güveni 
adına en kısa sürede tamamlamak bizim 
için avantaj.

Peki son olarak Adem Bulut olarak 
çıtayı nereye koydunuz, sektöre ilişkin 
hayaliniz ve hedefinizi sorsam neler 
söylersiniz?

Ben şahsım adına şu ana kadar öyle bir 
hedef belirleyip de onun peşinde koşma-
dım. Adem Bulut İnşaat olarak da belli 
hedeflere ulaşmak gibi bir gayemiz olmadı 
aslında. Biz hep kısa vadeli hedeflerle 
geldik. Ekonomik şartlar, Türkiye’nin şart-
ları önümüze hep sekteler vurdu. Bizim 
sektörümüz öyle uzun vadeli planların 
yapılabileceği ve daha uzak hedeflerin 
koyulabileceği bir sektör değil. Ama çok 
şükür sürdürülebilirlik anlamında istik-
rarlı çalışan her firma bir gün mutlaka bir 
yerlere geliyor. 

Burada sabır öne çıkıyor. ben her 
işte sabrın çok önemli olduğunu düşü-
nüyorum. İkincisi, ahlakın çok önemli 
olduğunu düşünüyorum. Ne iş yaparsanız 
yapın iş ahlakınız mutlaka olmalı ve bu 
ahlak kurallarına riayet edilmeli. Bizi biz 
yapan değerlere bağlı olmamız lazım. Yani 
kendimizden örnek verecek olursak, şükür 
Allah’a bankaya, krediye hiç bulaşmadık. 
Belki rüzgarın ters estiği dönemlerde kıs-
men sıkıntıya düştüğümüz durumlar oldu 
ama doğru bildiğimiz yoldan sapmadık 
ve sonunda kazanan taraf biz olduk. Ben 
bundan sonraki süreçte de inşallah Adem 
Bulut İnşaat olarak sayı anlamında belki 
en çok konut üreten değil ama konuşul-
duğu zaman iyi yad edilmek en büyük 
idealimizdi. Şimdi bu idealimizi gerçekleş-
tirdik, şükürler olsun. Şimdi önemli olan 
ise burada sabit kalabilmek. Bunun için 
kendimizi yenilememiz gerektiğini bili-
yoruz. Yine bu süreçte de özümüzden bir 
şey kaybetmemek adına ayağımızı sağlam 
basmamız gerektiğini biliyoruz. Bunun da 
gereğini yerine getirmeye çalışıyoruz. 

ZÜMER SANAYİ SİTESİ
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Kentleşme kültürüyle birlikte artan 
“Site” anlayışı, bazı olumsuz-
lukları da beraberinde getiriyor. 

Özellikle sosyolojik anlamda sorunlara 
neden olan bu durum, geleceğimiz açısından 
tehlike oluşturuyor. Son yıllarda özellikle 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
yatay mimari vurgusu, yaklaşan tehlikenin 
farkında olunduğunu gösteriyor. Bu anlamda 
son dönemlerde, yatay mimari yapılar da 
artışlar gözlemleniyor. Son 2 yıldır pandemi 
sürecinin de yaşanması, bu dönüşü hız-
landırmış durumda. Kalabalık ortamlardan 
kaçmaya çalışan insanlar, daha çok müstakil 
yaşam alanlarını tercih etmeye başladı. Bu 
durum inşaat sektörünü de etkiledi. Birçok 
inşaat firması artan müstakil ev taleplerini 
karşılamak için Konya’nın birçok bölgesinde 
müstakil veya villa tarzında konut üretimi-
ni hızlandırdı. Bu durumu olumlu olarak 
yorumlayan İç Mimar Emine Taşkın Şimşek, 
geleneklerimize uygun mimari yapılara dön-
düğümüzü belirtiyor. 

HATAYI FARKETTİK 

“Site” hayatı kentleşmenin getirdiği ka-
çınılmaz bir son olarak görülse de, bu durum 
sosyolojik olarak olumsuzlukları beraberin-
de getiriyor. Bu olumsuzlukların farkında 
olunan bir dönemde, yatay mimarili yapılara 

da dönüş başlamış durumda. Özellikle geniş 
bir arazi yapısı bulunan Konya’da, yatay 
mimarili yapılarda büyük artış yaşanıyor. 
Sosyal donatı alanları olsa da, site haya-
tından istediğini bulamayan vatandaşlar, 
müstakil evlere yöneliyor. Konuyla ilgili de-
ğerlendirmelerde bulunan İç Mimar Emine 
Taşkın Şimşek, kentsel dönüşümle birlikte 
yanlış bir akımın başladığını söyledi. Kentsel 
dönüşüm yapılırken, araştırma yapılmadığı-
nı, bir yol haritası çizilmediğini vurgulayan 
Şimşek, şunları söyledi, “Kentsel dönüşüm 
denen şey, insanların rahata kavuşması, 
alışveriş merkezlerine yakın olma, hastane-
lere yakın olma gibi alanlara yakın olacak 
şekilde yola çıkılsa da, araştırmadan yapıldı. 
Bunun geçmişi, geleceği, insanların üze-
rindeki etkisi araştırılmadı. Önce bunun bir 
araştırılması gerekiyor. Türk kültürüne göre 
nasıl bir kentsel dönüşüm yapılmalı? Bunun 
bir araştırılması gerekiyordu. İnsanlar yeni 
binalara geçtiğinde mutlu görünebilir ama 
10-20 yıl sonra insanların nasıl bir psikoloji 
içinde olacağını araştırmak gerekiyordu. Biz 
Avrupa’ya ya da bu işi güzel yapan yerlere 
bakarak bu işi uygulamaya çalışıyoruz. Ama 
Avrupa ile bizim kültürümüz aynı olmadı-
ğımız için, şimdiden bile kentsel dönüşü-
mün olumsuzluklarını görmeye başladık. 
İnsanların sinir hastası olması, sosyal medya 
bağımlılığının artması buna örnek. 10 yıl 

içinde böyle olduysak, 50-100 yıl sonrasını 
düşünemiyoruz. Bu hatanın siyasi irade de 
farkında ama önüne nasıl geçilecek onun da 
bir bilgisi yok.”

UZMAN BİR EKİP KURULMALI

Kentsel dönüşüm yapılırken uzman bir 
ekibin kurulması gerektiğini belirten Şimşek, 
“Uzman kişilerce bir yol haritası çizilmeli. 
Bu uzman ekibe arkeolog, Türk tarihçisi, 
bilim insanları, mimarlar girebilir. Tamamen 
herkesi birarada toplayıp bir Ar-Ge çalışması 
yapılmalı. İnsanlara 20 katlı binaların içinde 
küçücük bir park bahçe yapılmasıyla yola 
çıkılmamalı. İnsanların üzerindeki psikolo-
jik, ruhsal etkiyi de düşünmek gerekiyor. 
Kentsel dönüşüme kimse karşı değil. Herkes 
güzel şartlarda yaşasın, istediği gibi büyük 
park, bahçeleri kullanabilsin. Toplum olarak 
sosyalleşecek alanlarımız olsun, spor alan-
larımız olsun, hastanelerimiz olsun herkes 
aynı anda bunlara sahip olabilsin” diye 
konuştu. 

TÜRKLERDE OBA KÜLTÜRÜ VAR

Türklerin oba kültüründen geldiğini ha-
tırlatan Şimşek, bu durumun kent yaşamın-
da da düşünülmesi gerektiğinin altını çizdi. 
“Doğayla içiçe olan bir kültürümüz var. 

MÜSTAKILE DÖNÜŞ VAR

Son dönemlerde 
artan müstakil yaşam 

alanlarına olan 
yönelimin olumlu bir 

gelişme olduğunu 
belirten İç Mimar Emine 

Taşkın Şimşek, “Kendi 
kültürümüze 

dönüyoruz” dedi 

Küçücük yerlerden ziyade daha çok ormanlık 
alanlarda, akarsuyun yanlarında, toprakla 
içiçe olan bir kültüre sahibiz” diyen Şimşek 
sözlerine şöyle devam etti, “Nerede yaşarsak 

yaşayalım o kültür bizim içimizde yaşıyor. 
Komşuluk ilişkilerinde bile bu böyledir; 
bağda bahçede oturacağız, sosyalleşeceğiz. 
Çocuklarımız sosyalleşmiş olacak, birbirimiz-

le olan ilişkilerimizi daha da güçlendireceğiz. 
İnsanların hem doğayla iç içe olmaması hem 
de birbirlerinden kopuk, 100 metrekare 
alanın içinde hapsolması psikolojik olarak da 
bizim yıpranmamıza neden oluyor. Çün-
kü bizim kültürümüzde böyle bir şey yok. 
Bizim atalarımızdan gelen benliğimizde var 
olan bir gelişim haritası var, o haritamızı 
bozmaya çalıştığımız zaman genlerimizle 
de oynuyoruz. O arada insanların psikolojisi 
bozuluyor. Çocuklarımız kendi odalarında 
hapsolmuş durumda.”

MÜSTAKİL’İN KIYMETİ ANLAŞILDI

Yaşanılacak binalara dört duvarı kapalı 
olarak değerlendirmemek gerektiğini kayde-
den Şimşek, yaşanılan binaların insanların 
sağlığını, kültürünü, birbirleriyle olan etki-
leşimine etki ettiğini söyledi. Bu anlamda 
son dönemlerde tek katlı binalara, villalara 
yönelimin olduğunu bildiren Şimşek, “Bu tip 
binaların kıymeti anlaşılmaya başlandı. Zara-
rın neresinden dönülürse kar. Birazcık daha 
toplumsal bilinçle ve geleceğimizi düşüne-
rek adım atılması gerekiyor. Avrupa’dan 
ne görürsek onun özentisi oluyor. Onlar ne 
yiyorsa onu yiyoruz, ne giyiyorlarsa onu gi-
yiyoruz. Ama insanlar bunu yaşadıkça kendi 
kültürümüze dönüyoruz. Önceden Fast Food 
yiyorduk onun ne kadar sağlıksız olduğunu 
görünce şimdi kendi yemek kültürümüze yö-
neldik. Giyecek konusunda yine aynı şekilde. 
Bu anlamda kendi kültürümüze dönüyoruz 
aslında. Bilinçli bir komitenin araştırmasıyla 
bu işi çözmemiz lazım” diye konuştu. 

PANDEMİ DÖNEMİ SÜRECİ HIZLANDIRDI

Son 2 yıldır yaşanan pandemi süreci, 
hayatın her alanında büyük değişikliklere 
neden oldu. Bu değişikliklerin başında ya-
şam alanlarındaki değişimler geliyor. Pande-
minin azalması veya kontrol atlına alınması 
için bilim insanları, “maske, mesafe, hijyen” 
kurallarının önemine dikkat çekiyor. Bu 
durum, insanları birbirinden uzaklaştırmış 
durumda. Böylece kalabalık yaşam alanları 
olan sitelerdeki insanlar, birbirleriyle müm-
kün olduğunca temastan kaçınıyor. Ancak 
bu kalabalık site alanlarında çok da mümkün 
olmuyor. Çünkü sitelerde birçok ortak kulla-
nım alanları bulunuyor ve insanlar bu ortak 
alanları mecburen kullanmak durumunda 
kalıyor. Bu durumdan kaçmak isteyen vatan-
daşlar ise müstakil yaşam alanlarına yönel-
meyi tercih ediyor. Böylece, zaten varolan 
müstakil hayata dönüş süreci de hızlanmış 
durumda. Konya’daki inşaat firmaları da va-
tandaşların Müstakil hayata yönelişiyle artan 
talepleri karşılamak amacıyla, villa tarzı ko-
nut üretimini artırmış durumda. Bu durum 
şehirde birçok villa projesinin yükselmesine 
neden oluyor. 
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artışlar gözlemleniyor. Son 2 yıldır pandemi 
sürecinin de yaşanması, bu dönüşü hız-
landırmış durumda. Kalabalık ortamlardan 
kaçmaya çalışan insanlar, daha çok müstakil 
yaşam alanlarını tercih etmeye başladı. Bu 
durum inşaat sektörünü de etkiledi. Birçok 
inşaat firması artan müstakil ev taleplerini 
karşılamak için Konya’nın birçok bölgesinde 
müstakil veya villa tarzında konut üretimi-
ni hızlandırdı. Bu durumu olumlu olarak 
yorumlayan İç Mimar Emine Taşkın Şimşek, 
geleneklerimize uygun mimari yapılara dön-
düğümüzü belirtiyor. 

HATAYI FARKETTİK 

“Site” hayatı kentleşmenin getirdiği ka-
çınılmaz bir son olarak görülse de, bu durum 
sosyolojik olarak olumsuzlukları beraberin-
de getiriyor. Bu olumsuzlukların farkında 
olunan bir dönemde, yatay mimarili yapılara 

da dönüş başlamış durumda. Özellikle geniş 
bir arazi yapısı bulunan Konya’da, yatay 
mimarili yapılarda büyük artış yaşanıyor. 
Sosyal donatı alanları olsa da, site haya-
tından istediğini bulamayan vatandaşlar, 
müstakil evlere yöneliyor. Konuyla ilgili de-
ğerlendirmelerde bulunan İç Mimar Emine 
Taşkın Şimşek, kentsel dönüşümle birlikte 
yanlış bir akımın başladığını söyledi. Kentsel 
dönüşüm yapılırken, araştırma yapılmadığı-
nı, bir yol haritası çizilmediğini vurgulayan 
Şimşek, şunları söyledi, “Kentsel dönüşüm 
denen şey, insanların rahata kavuşması, 
alışveriş merkezlerine yakın olma, hastane-
lere yakın olma gibi alanlara yakın olacak 
şekilde yola çıkılsa da, araştırmadan yapıldı. 
Bunun geçmişi, geleceği, insanların üze-
rindeki etkisi araştırılmadı. Önce bunun bir 
araştırılması gerekiyor. Türk kültürüne göre 
nasıl bir kentsel dönüşüm yapılmalı? Bunun 
bir araştırılması gerekiyordu. İnsanlar yeni 
binalara geçtiğinde mutlu görünebilir ama 
10-20 yıl sonra insanların nasıl bir psikoloji 
içinde olacağını araştırmak gerekiyordu. Biz 
Avrupa’ya ya da bu işi güzel yapan yerlere 
bakarak bu işi uygulamaya çalışıyoruz. Ama 
Avrupa ile bizim kültürümüz aynı olmadı-
ğımız için, şimdiden bile kentsel dönüşü-
mün olumsuzluklarını görmeye başladık. 
İnsanların sinir hastası olması, sosyal medya 
bağımlılığının artması buna örnek. 10 yıl 

içinde böyle olduysak, 50-100 yıl sonrasını 
düşünemiyoruz. Bu hatanın siyasi irade de 
farkında ama önüne nasıl geçilecek onun da 
bir bilgisi yok.”

UZMAN BİR EKİP KURULMALI

Kentsel dönüşüm yapılırken uzman bir 
ekibin kurulması gerektiğini belirten Şimşek, 
“Uzman kişilerce bir yol haritası çizilmeli. 
Bu uzman ekibe arkeolog, Türk tarihçisi, 
bilim insanları, mimarlar girebilir. Tamamen 
herkesi birarada toplayıp bir Ar-Ge çalışması 
yapılmalı. İnsanlara 20 katlı binaların içinde 
küçücük bir park bahçe yapılmasıyla yola 
çıkılmamalı. İnsanların üzerindeki psikolo-
jik, ruhsal etkiyi de düşünmek gerekiyor. 
Kentsel dönüşüme kimse karşı değil. Herkes 
güzel şartlarda yaşasın, istediği gibi büyük 
park, bahçeleri kullanabilsin. Toplum olarak 
sosyalleşecek alanlarımız olsun, spor alan-
larımız olsun, hastanelerimiz olsun herkes 
aynı anda bunlara sahip olabilsin” diye 
konuştu. 

TÜRKLERDE OBA KÜLTÜRÜ VAR

Türklerin oba kültüründen geldiğini ha-
tırlatan Şimşek, bu durumun kent yaşamın-
da da düşünülmesi gerektiğinin altını çizdi. 
“Doğayla içiçe olan bir kültürümüz var. 

MÜSTAKILE DÖNÜŞ VAR

Son dönemlerde 
artan müstakil yaşam 

alanlarına olan 
yönelimin olumlu bir 

gelişme olduğunu 
belirten İç Mimar Emine 

Taşkın Şimşek, “Kendi 
kültürümüze 

dönüyoruz” dedi 

Küçücük yerlerden ziyade daha çok ormanlık 
alanlarda, akarsuyun yanlarında, toprakla 
içiçe olan bir kültüre sahibiz” diyen Şimşek 
sözlerine şöyle devam etti, “Nerede yaşarsak 

yaşayalım o kültür bizim içimizde yaşıyor. 
Komşuluk ilişkilerinde bile bu böyledir; 
bağda bahçede oturacağız, sosyalleşeceğiz. 
Çocuklarımız sosyalleşmiş olacak, birbirimiz-

le olan ilişkilerimizi daha da güçlendireceğiz. 
İnsanların hem doğayla iç içe olmaması hem 
de birbirlerinden kopuk, 100 metrekare 
alanın içinde hapsolması psikolojik olarak da 
bizim yıpranmamıza neden oluyor. Çün-
kü bizim kültürümüzde böyle bir şey yok. 
Bizim atalarımızdan gelen benliğimizde var 
olan bir gelişim haritası var, o haritamızı 
bozmaya çalıştığımız zaman genlerimizle 
de oynuyoruz. O arada insanların psikolojisi 
bozuluyor. Çocuklarımız kendi odalarında 
hapsolmuş durumda.”

MÜSTAKİL’İN KIYMETİ ANLAŞILDI

Yaşanılacak binalara dört duvarı kapalı 
olarak değerlendirmemek gerektiğini kayde-
den Şimşek, yaşanılan binaların insanların 
sağlığını, kültürünü, birbirleriyle olan etki-
leşimine etki ettiğini söyledi. Bu anlamda 
son dönemlerde tek katlı binalara, villalara 
yönelimin olduğunu bildiren Şimşek, “Bu tip 
binaların kıymeti anlaşılmaya başlandı. Zara-
rın neresinden dönülürse kar. Birazcık daha 
toplumsal bilinçle ve geleceğimizi düşüne-
rek adım atılması gerekiyor. Avrupa’dan 
ne görürsek onun özentisi oluyor. Onlar ne 
yiyorsa onu yiyoruz, ne giyiyorlarsa onu gi-
yiyoruz. Ama insanlar bunu yaşadıkça kendi 
kültürümüze dönüyoruz. Önceden Fast Food 
yiyorduk onun ne kadar sağlıksız olduğunu 
görünce şimdi kendi yemek kültürümüze yö-
neldik. Giyecek konusunda yine aynı şekilde. 
Bu anlamda kendi kültürümüze dönüyoruz 
aslında. Bilinçli bir komitenin araştırmasıyla 
bu işi çözmemiz lazım” diye konuştu. 

PANDEMİ DÖNEMİ SÜRECİ HIZLANDIRDI

Son 2 yıldır yaşanan pandemi süreci, 
hayatın her alanında büyük değişikliklere 
neden oldu. Bu değişikliklerin başında ya-
şam alanlarındaki değişimler geliyor. Pande-
minin azalması veya kontrol atlına alınması 
için bilim insanları, “maske, mesafe, hijyen” 
kurallarının önemine dikkat çekiyor. Bu 
durum, insanları birbirinden uzaklaştırmış 
durumda. Böylece kalabalık yaşam alanları 
olan sitelerdeki insanlar, birbirleriyle müm-
kün olduğunca temastan kaçınıyor. Ancak 
bu kalabalık site alanlarında çok da mümkün 
olmuyor. Çünkü sitelerde birçok ortak kulla-
nım alanları bulunuyor ve insanlar bu ortak 
alanları mecburen kullanmak durumunda 
kalıyor. Bu durumdan kaçmak isteyen vatan-
daşlar ise müstakil yaşam alanlarına yönel-
meyi tercih ediyor. Böylece, zaten varolan 
müstakil hayata dönüş süreci de hızlanmış 
durumda. Konya’daki inşaat firmaları da va-
tandaşların Müstakil hayata yönelişiyle artan 
talepleri karşılamak amacıyla, villa tarzı ko-
nut üretimini artırmış durumda. Bu durum 
şehirde birçok villa projesinin yükselmesine 
neden oluyor. 
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İnşaat sektörünün önemli markalarından 
olan Can İnşaat, genç ve dinamik yöneti-
cilerle geleceğe emin adımlarla ilerliyor. 

Yaptığı projelerle fark oluşturan ve müşterileri-
ne güven veren Can İnşaat, sektördeki önemli 
markalardan biri durumunda. “Yaptığımız işlerin 
sektörde fark oluşturmasına gayret ediyoruz” 
diyen 

Can İnşaat Proje Müdürü Ali Can, insanların 
mutlu ve huzurlu yaşayabilecekleri konutlar üret-
tiklerini söyledi. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz?
34 yaşındayım. Yüksek İnşaat Mühendi-

siyim. Lisansı Selçuk Üniversitesi’nde, Yüksek 
Lisansımı da KTO Karatay Üniversitesi’nde 
tamamladım. Evliyim ve 2 çocuk babasıyım. Aile 

şirketimiz olan Can İnşaat’ın Proje Müdürü olarak 
çalışmalarımı sürdürüyorum. 

İş hayatına nasıl ve ne zaman giriş 
yaptınız? Kısaca bilgi verir misiniz?

Rahmetli babamız Osman Can, 1986 yılında 
Can İnşaat’ı kuruyor. Abilerimin de iş hayatına 
girmesiyle birlikte Can İnşaat büyüyor. Ben de 
2009 yılında İnşaat Mühendisliği’ni bitirdikten 
sonra şirketimizde aktif olarak çalışmaya başla-
dım. Tabi bundan önce de aile şirketimiz olması 
nedeniyle iş yerimize gelip gidiyorduk fakat üni-
versiteyi bitirdikten sonra fiilen iş hayatına atılmış 
olduk. Zaten benim üniversitede inşaat mühen-
disliği bölümünü tercih etmemdeki ana neden 
de aile şirketimizin inşaat sektöründe çalışmalar 
yapıyor olmasıydı. 

İş anlayışınızdan bahsedecek olursanız 
neler söylersiniz? 

Müşteri memnuniyeti benim için çok 
önemlidir. Yapacağımız işin beğenilmesi lazım. 
Bir de biz yaşam alanları üretiyoruz. Dolayısı ile 
insanların huzurlu ve mutlu bir yuvada yaşa-
maları için bizim yaptığımız daireler, inşaatlar 
oldukça önemli. Bu konuda oldukça hassas ve 
duyarlı davranmaya çalışıyoruz. Bu anlamda, 
projelerimizin herkes tarafından beğenilmesi ve 
kullanışlı olmasına dikkat ediyorum. Yaptığımız 
işin herkese hitap etmesi gerekiyor. Ayrıca yaptı-
ğımız işlerin sektörde fark oluşturmasına gayret 
ediyoruz. Yani biri bizim inşaatımıza baktığında; 
“burayı Can İnşaat yapıyor veya yaptı” dedirtme-
ye çalışıyoruz. Projelerimizin kullanımına çok dik-
kat ediyoruz. Mimari 

Konya’da yaptığı projelerle fark oluşturan Can İnşaat, insanların mutlu ve huzurlu 
yaşayabilecekleri konutlar üretiyor. Can İnşaat Proje Müdürü Ali Can, kaliteden ödün 

vermeden sektördeki ilerleyişlerini sürdürdüklerini söyledi 

KALITE VE 
GÜVENIN 
ADRESI; 

CAN INŞAAT projelerin dikkat çekici olmasını amaçlıyoruz. 

Yaptığımız inşaatlarda neye dikkat 
ediyorsunuz?

Günümüzde artık salonlar çok fazla kulla-
nılmıyor. Konya’da genelde salonların büyük 
olmasına özen gösteriliyor. Ancak biz salonlar 
çok fazla kullanılmadığı için salonları belli bir 
standartta tutuyoruz. İnsanların evinde daha 
çok zaman geçirdiği mutfak ve oturma odalarını 
biraz daha büyük yapmaya çalışıyoruz. Ayrıca 
yatak odalarında giyinme odası yapmaya gayret 
gösteriyoruz. 

İnşaat sektörü ekonomide lokomotif bir 
sektör olduğu için birçok sektör ve kişiyle de 
muhatap oluyorsunuz. Bu ilişkilerde nasıl bir 
yol izliyorsunuz? 

Bizde usta-patron ilişkisi yoktur. Ustalarımız, 
çalışanlarımız çay içiyorsa otururuz onlarla çay 
içeriz, yemek yiyorlarsa otururuz yemek yeriz. 
Onlar ofise geldiği zaman yine aynı şekilde 
otururuz birlikte yemek yer, çay içeriz. Her 
ustanın anlayış şekli farklıdır. Bu nedenle 
biz bu dengeyi sağlamak için ilişkile-
rimizi özenle kurarız. İlişkilerimizde 

samimiyimdir. Zaten bir işi emirle 
veya bu tür bir dille yaparsa-

nız iş çıkmaz veya çıksa 

da istediğiniz gibi olmaz. Bundan dolayı ben 
ilişkilerimde samimi bir şekilde yaklaşarak, sıcak 
kanlı yaklaşarak işimizin daha kaliteli ve hızlı bir 
şekilde tamamlanmasını sağlıyorum.

Devam eden projelerinizden bahseder 
misiniz?

Meram Melikşah Caddesi’nde yeni bir pro-
jemiz var. 5 dükkan ve 5 ofis olacak orada. Şuan 
orda iskan alma aşamasındayız. Yeni aldığımız 
bir arsamız var. Orada da alt tarafta dükkanların 
olduğu, üst tarafların 1+1 daire olacak şekilde 
Meram Eğitim Fakültesi’nin arka tarafında bir 
projemiz var. 

İnşaat sektörünü değerlendirecek 
olursak şuanda sektör ne durumda?

İnşaat sektörü yavaşlamış durumda. Eskiden 
çok müteahhit vardı Konya’da. Bazı sıkıntılar-
dan dolayı birçok müteahhit projelerini devret-

mek veya satmak zorunda kaldı, 
projelerini tamamlayamadı. Bu 

anlamda arsa sahiplerinin 
dili epeyce bir yandı. 

Bu nedenle arsa sahipleri şuanda “arsa payı az 
olsun ama sağlam müteahhit olsun” anlayışına 
büründü. Şuanda Konya’da müteahhit çok azaldı. 
Konut faizleri birara çok düşmüştü ve herkes 
elindeki stokları tüketti. Ancak maliyetler çok 
arttığı için yeni inşaata başlamada sorunlar var. 
Başlansa da daire fiyatları çok yüksek olacak. Bu 
nedenle bundan sonra herkes daire sahibi ola-
mayacak gibi görünüyor. Çünkü maliyetler çok 
yüksek olacak. Ayrıca konut üretimi de azalacak 
diye düşünüyorum. Konut açığı var Konya’da. 
Ama fiyatlar sürekli değişkenlik gösterdiği için 
maliyetler ön görülemiyor. Bu da belirsizliği bera-
berinde getiriyor. Herkes bu saatten sonra daire 
sahibi olamayacak. 
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arttığı için yeni inşaata başlamada sorunlar var. 
Başlansa da daire fiyatları çok yüksek olacak. Bu 
nedenle bundan sonra herkes daire sahibi ola-
mayacak gibi görünüyor. Çünkü maliyetler çok 
yüksek olacak. Ayrıca konut üretimi de azalacak 
diye düşünüyorum. Konut açığı var Konya’da. 
Ama fiyatlar sürekli değişkenlik gösterdiği için 
maliyetler ön görülemiyor. Bu da belirsizliği bera-
berinde getiriyor. Herkes bu saatten sonra daire 
sahibi olamayacak. 
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1989 yılında kurumsal kimliğine 
kavuşan Selçuklu Belediyesi oluşturduğu 
düzenli şehir kimliğini geliştirerek sürdü-
rüyor. Selçuklu’nun şehircilik başarısının 
temelinde göreve gelen belediye başkan-
larının bu kimliğe sahip çıkarak şehircilik 
geleneğini aynı çizgide sürdürmesi yatıyor. 

Gelecek nesillere daha yaşanabilir bir 
Selçuklu inşa etmek için çalışan Selçuk-
lu belediyesi yaptığı yatırımları günü 
kurtaran değil geleceği kuşatan şehircilik 
anlayışıyla sürdürüyor. Bu anlayışla şehir 
yatırımlarını sürdüren gayri safi yurt içi 
hasılanın yani üretimin yüzde 25’ini karşı-
layan ve Konya’ya katma değeri en yüksek 
olan Selçuklu’da şehirleşme oranı oldukça 
yüksek.  

Selçuklu yüzde 90’dan fazla oranda 
imar uygulaması olan Türkiye’nin tek ilçesi 

olma özelliğini korurken hızlı şehirleşen 
yapısıyla göze çarpmakta. Hızlı şehirleş-
me çalışmasını devam ettiren Selçuklu’da 
ruhsatsız yapılaşma oranı da oldukça 
düşüktür. 

‘AMACIMIZ GELECEĞİN 
SELÇUKLU’SUNU DAHA YAŞANABİLİR 

KILMAK’

Şehircilik geleneğinin uzun yıllardır de-
vam ettiğini ifade eden Selçuklu Belediye 
Başkanı Ahmet Pekyatırmacı: “Selçuklu’da 
bugüne kadar önemli belediyecilik hiz-
metleri planlanmış ve uygulanmış, şehrin 
geleceğine yön veren ve planlı gelişme-
sini öngören çalışmalar yapılmıştır. İmar 
uygulamaları, altyapı asfalt, çevre, turizm, 
kültür-sanat ve sosyal içerikli çalışma-

larla Selçuklu ilçesi yaşanabilir, bir kent 
olma özelliğini sürdürmektedir. Şehrimizi 
geleceğe hazırlarken hemşehrilerimizin 
beklentilerini de karşılayacak şekilde ve 
bütün Türkiye’ye örnek teşkil edecek şekil-
de bir çalışma anlayışıyla hareket ediyo-
ruz. Geleceğin Selçuklusunu inşa ederken 
sosyal alanlarıyla, park alanlarıyla, diğer 
kültürel alanlarla, bulunduğu bölgeye de 
değer katacak şekilde olması için çalışıyo-
ruz.” dedi. 

İdari sınırlar içerisinde 2038,16 kilo-
metrelik alan bulunan Selçuklu’da 20 bin 
hektar alan imarlıdır.  Geleceğin şehirlerini 
bugünden inşa eden Selçuklu Belediyesi 
ecdattan miras olan kültür varlıklarına da 
en üst düzeyde sahip çıkarak bu vizyonda 
çalışmalarını sürdürmektedir.

ŞEHIRLEŞMEDE ÖRNEK OLUYOR

Kurulduğu günden bugüne kadar planlı yapısından ödün vermeden şehirleşme düsturuyla 
çalışan Selçuklu Belediyesi yarının şehir yapısını bugünden inşa ediyor
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Selçuklu Belediyesi Konya’nın en 
büyük parkı olan Kelebekler Va-
disi’nde oluşturduğu yeni cazibe 

merkezlerinden biri olan Selçuklu Çiçek 
Bahçesi, ziyaretçilerine görsel bir şölen 
sunuyor. Kelebekler Vadisinde içerisinde 
bulunan çiçek bahçesinde yaz hazırlıkları 
tamamlanarak bahçenin kapıları ziyaretçi-
lere açıldı. Selçuklu Belediyesi Park Bah-
çeler Müdürlüğüne bağlı ekipler yürüttüğü 

çalışmalar neticesinde bahçeyi hazır hale 
getirdi. Bahçe 7 Haziran itibariyle ziyaret-
çiler tarafından ziyaret edilebiliyor.

Şehrin en renkli parklarından biri olan 
Selçuklu Çiçek Bahçesi, içerisinde yer 
alan 45 türden 90 çeşitten oluşan 286 bin 
çiçek bulunuyor. Fotoğraf sanatçılarının da 
yoğun ilgi gösterdiği Selçuklu Çiçek Bahçe-
sinde mevsimin çiçekleri olan sardunya, 
petunya, yıldız, kadife, yaprak güzeli, 

vapurdumanı, papatya gibi farklı türlerde 
bitkiler de yer alıyor. Yaklaşık 11.000 met-
rekare alana sahip çiçek bahçesinde özel 
peyzaj alanları da ziyaretçiler tarafından 
dikkat çekiyor. Bahçede yürüyüş yolları, 
kamelyalar, seyir tepesi, çocuk oyun alan-
ları ve hatıra köşesi bulunuyor.

Başkan Pekyatırmacı; “Çiçek 
Bahçemize ziyaretçilerimizi bekliyoruz”

SELÇUKLU ÇİÇEK AÇTI

Selçuklu Belediyesi tarafından Konya’nın en renkli parklarından olan Kelebekler Vadisi Parkı’na 
kazandırılan Selçuklu Çiçek Bahçesi ziyarete açıldı. Selçuklu Çiçek Bahçesi yenilenen yüzüyle bu yıl 

da Selçuklu’nun en uğrak mekanlarından biri olacak

Selçuklu Çiçek Bahçesinin bahar mev-
simin gelişiyle her yıl yeni sezona farklı 
bir görsel içerikle girdiğini ifade eden 
Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekya-
tırmacı, bahçede yer alan bitkilerin, gezinti 
alanlarının ve dekorasyonlarının yenileme 
çalışmalarının tamamlandığını belirtti. 
Çiçek bahçesinde lalelerin yerini 45 türden 
286 bin çiçeğin yer aldığını ifade eden 
Başkan Pekyatırmacı, “Tropikal Kelebek 
Bahçemizle birlikte Selçuklu’nun en fazla 
ziyaretçi alan mekanlarından bir tanesi 
olan Çiçek Bahçemizde hazırlıklarımız ta-
mamlandı. Başlayan normalleşme süreciy-
le birlikte hem Tropikal Kelebek Bahçemizi 
hem de Çiçek Bahçemizi ziyarete açtık. 
Tüm hemşehrilerimizi rengarenk şölenin 
olduğu çiçek bahçemize bekliyoruz.” 
şeklinde konuştu. 
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Selçuklu Belediyesi Konya’nın en 
büyük parkı olan Kelebekler Va-
disi’nde oluşturduğu yeni cazibe 
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vapurdumanı, papatya gibi farklı türlerde 
bitkiler de yer alıyor. Yaklaşık 11.000 met-
rekare alana sahip çiçek bahçesinde özel 
peyzaj alanları da ziyaretçiler tarafından 
dikkat çekiyor. Bahçede yürüyüş yolları, 
kamelyalar, seyir tepesi, çocuk oyun alan-
ları ve hatıra köşesi bulunuyor.
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kazandırılan Selçuklu Çiçek Bahçesi ziyarete açıldı. Selçuklu Çiçek Bahçesi yenilenen yüzüyle bu yıl 

da Selçuklu’nun en uğrak mekanlarından biri olacak

Selçuklu Çiçek Bahçesinin bahar mev-
simin gelişiyle her yıl yeni sezona farklı 
bir görsel içerikle girdiğini ifade eden 
Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekya-
tırmacı, bahçede yer alan bitkilerin, gezinti 
alanlarının ve dekorasyonlarının yenileme 
çalışmalarının tamamlandığını belirtti. 
Çiçek bahçesinde lalelerin yerini 45 türden 
286 bin çiçeğin yer aldığını ifade eden 
Başkan Pekyatırmacı, “Tropikal Kelebek 
Bahçemizle birlikte Selçuklu’nun en fazla 
ziyaretçi alan mekanlarından bir tanesi 
olan Çiçek Bahçemizde hazırlıklarımız ta-
mamlandı. Başlayan normalleşme süreciy-
le birlikte hem Tropikal Kelebek Bahçemizi 
hem de Çiçek Bahçemizi ziyarete açtık. 
Tüm hemşehrilerimizi rengarenk şölenin 
olduğu çiçek bahçemize bekliyoruz.” 
şeklinde konuştu. 
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Selçuklu Belediyesi as-
faltlama çalışmalarını 
sürdürüyor. Selçuklu 

Belediyesi Fen İşleri Müdürlü-
ğüne bağlı ekipler planlanan 
kış döneminde bozulan yollarda 
yama çalışmasını tamamladı. 
Ekipler yol yenileme çalışmaları 
kapsamında Düzalan sokak-
ta asfaltlama çalışmalarını 
sürdürüyor. Düzalan sokakta 
Mehtaplı sokak ile Doğan-
bey sokak arasında kalan 450 
metre uzunluğundaki yolda Fen 
İşleri ekipleri yola sıcak asfalt 
dökerek yolu yeniliyor. Şehir 
merkezinde yapılan çalışmaların 
yanı sıra Büyükşehir yasasıyla 
birlikte Selçuklu’ya bağlanan 
mahallelerde de şehir merkezi 
standartlarını yakalamak ama-
cıyla yol ve kaldırım çalışmaları 
hızla devam ediyor.

Selçuklu’ya daha iyi bir 
hizmet için özverili bir şekilde 
çalışan ekipler, ana arterler 
başta olmak üzere şehrin dört 
bir yanındaki cadde ve sokak-
larda bulunan yollarda yenileme 
ile asfalt kaplama çalışmaları-
na tüm hızıyla devam ediyor. 
Selçuklu Belediyesi, modern 
fiziki altyapıyı oluşturmak ve 
vatandaşların yaşam kalitesine 
katkı sağlamak amacıyla ilçenin 
72 mahallesinde başlattığı as-
faltlama çalışmalarının yanı sıra 
kumlama, parke, bordür ve sat-
hi kaplama çalışmalarını sezon 
boyunca sürdürecek. Fen İşleri 
ekipleri sezon boyunca 750 
bin metre kare asfalt çalışması 
yapmayı planlıyor. 

Asfalt uygulamaları sırasın-
da en son teknoloji makineler 

kullanılarak hata payı en aza 
indiriliyor. Aynı zamanda yol ça-
lışmaları esnasında kaldırılan eski 
asfaltlar da 2019 yılında Belediye 
envanterine kazandırılan asfalt 
plenti makinesiyle geri dönüş-
türülerek yeni asfalt yapımında 
kullanılıyor ve ekonomik açıdan 
yüzde 7 oranında katkı sağlıyor.

Başkan Pekyatırmacı; 
“Dolu dolu bir asfalt sezonu 
geçirmeyi planlıyoruz”

Selçuklu’da yaşam kalitesinin 
her geçen gün arttırılması için 
fiziki belediyecilik çalışmalarına 
büyük önem verdiklerini ifade 
Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet 
Pekyatırmacı; “Selçuklu’ya daha 
iyi hizmet için özverili bir şekilde 
çalışan ekiplerimiz, ana arterler 
başta olmak üzere şehrin dört bir 
yanındaki cadde ve sokaklarda 
bulunan yollarda yenileme ile 
asfalt kaplama çalışmalarına tüm 
hızıyla devam ediyor.  Şehircilik 
açısından Türkiye’nin en önemli 
metropol ilçeleri arasında yer 
alan Selçuklu’da yürütülen altyapı 
ve asfalt çalışmaları ilçemizin 
yaşam kalitesini hızla artıyor. 
Yıllık çalışma planını uygulayan 
fen işleri ekiplerimiz ilçemizin 72 
mahallesinde altyapı, asfalt, yol 
genişletme, tretuvar, kumlama, 
asfalt tamiri ve yol genişletme 
çalışmalarını sürdürüyor.  Bu 
çalışmalarımızla fiziki belediyeci-
likte iddialıyız ve her çalışmamız 
Selçuklu’da yaşayan hemşehrile-
rimize her anlamda konforlu bir 
yaşam sağlamak için. Bu anlamda 
tüm faaliyet alanlarımızda ilçemiz 
için en iyiyi hedefleyerek  çalış-
malarımızı sürdüreceğiz. “ şeklin-
de konuştu.

Selçuklu Belediyesi, modern fiziki altyapıyı 
oluşturmak ve vatandaşların yaşam kalitesine katkı 
sağlamak amacıyla ilçenin 72 mahallesinde asfalt 

çalışmalarını sürdürüyor 

SELÇUKLU’DA 
ASFALT 

ÇALIŞMALARI 
SÜRÜYOR

Geri dönüşüm ve sıfır atık çalışma-
larına önem gösteren Selçuklu 
Belediyesi, belediyecilik faaliyet-

leri içerisinde kalan atıkları fidan dikiminde 
kullanılan kompost toprak haline getiriyor. 
Pazar yerlerinde kalan atıklar, Park Bahçeler 
Müdürlüğünün çim biçme ve ağaç buda-
ma işlemleri sırasında ortaya çıkan atıklar 
yongalama işlemi yapılarak kompost toprak 
haline getiriliyor. Elde edilen organik gübre 
Park Bahçeler ekipleri tarafından fidan dikim 
faaliyetlerinde kullanılıyor. 

Atıkları toplayan Çevre Koruma ekipleri 
ise toprakla birleştirdikleri atıkları hergün 
karıştırarak 45 gün içerisinde organik gübre 
elde ediyor.  Bu yöntemle 2021 yılı içerisinde 
600 ton kompost üretimi gerçekleştirildi.

Başkan Pekyatırmacı; “İlçedeki tüm 
atıkları toplamayı hedefliyoruz”

Belediye olarak her atığı değerlendir-
mek adına çalışmalar yürüttüklerini belirten 
Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatır-
macı, “Selçuklu Belediyesi olarak Sıfır Atık 
çalışmalarımız devam ediyor. Burda Park 
Bahçeler Müdürlüğümüzün fidanlık alanı 

içerisinde belediyemizin hem Pazar yerle-
rinden hem de sebze halinden topladığımız 
organik atıkları burada özel işlemlerden 
geçirerek gübreye dönüştürüyoruz. Buradaki 
amacımız ilçemizde bütün organik atıkları 
geri dönüştürerek toprakla buluşturmak ve 
bunları gübre olarak değerlendirmek istiyo-
ruz. Bu kapsamda Park Bahçeler ve Çevre 
Koruma Müdürlüğümüz büyük bir işbirliği 

yapıyorlar. Asıl hedefimiz bütün ilçemizde 
sadece pazarlarda ya da haldeki atıkları değil 
tamamen konutlarda ve işyerlerinde elde 
edilen organik atıkları toplamak ve bunları 
yeniden hem doğaya kazandırmak hem de 
faydalı hale getirmek istiyoruz. Bu çalışma-
mızla birlikte Sıfır Atık çalışmalarımızı da 
yeni bir boyuta getirmiş olacağız.” şeklinde 
konuştu.

Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı Belediye fidanlığı içindeki 
kompost üretimini inceledi. Başkan Pekyatırmacı bu üretimle Park Bahçeler Müdürlüğünün

 önemli bir ihtiyacının karşılandığını ifade etti

GERİ DÖNÜŞÜM VE SIFIR ATIKTA
KOMPOST ÜRETİM MODELİ
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faaliyetlerinde kullanılıyor. 
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içerisinde belediyemizin hem Pazar yerle-
rinden hem de sebze halinden topladığımız 
organik atıkları burada özel işlemlerden 
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Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı Belediye fidanlığı içindeki 
kompost üretimini inceledi. Başkan Pekyatırmacı bu üretimle Park Bahçeler Müdürlüğünün

 önemli bir ihtiyacının karşılandığını ifade etti

GERİ DÖNÜŞÜM VE SIFIR ATIKTA
KOMPOST ÜRETİM MODELİ
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Daha önce bitirdiği projelerle müşterilerini memnun etmeyi başaran Mekan İnşaat, 
yeni başladığı projelerle bölgeye değer katacak. Mekan İnşaat Yönetim Kurulu 
Başkanı Abdullah Karabağ, yeni projelerle yine fark oluşturacaklarını söyledi

FARK OLUŞTURAN PROJELER 
MEKAN’LA YÜKSELIYOR

İnşaat sektöründe Konya’nın önemli 
firmaları arasında yer alan Mekan 
İnşaat, Osmanlı Konakları gibi 

vizyon projelerini tamamlamanın gururunu 
yaşarken, yeni projelerin de startını vermiş 
durumda. 60 dairelik ve 10 dairelik 2 ayrı 
projeye aynı anda başlayan Mekan İnşaat, 
bu projeleri de kaliteden taviz vermeden, 
kısa sürede teslim etmeyi planlıyor. Diğer 
yandan ultra lüks villa projelerini de sür-
düren Mekan İnşaat, bu alanda da başarılı 
işlere imza atıyor. Mekan İnşaat Yönetim 
Kurulu Başkanı Abdullah Karabağ, yeni pro-
jelerle yine fark oluşturacaklarını söyledi. 

Mekan İnşaat’ın devam eden 
projelerinden bahseder misiniz?

Kumköprü’deki 60 dairelik projemizin 
teslimatını yaptık. Bu projemiz tamamen 
bitti, bütün iskanları alındı ve teslim edildi. 
Müşterilerimiz de memnunlar. Şimdi Cemil 
Çiçek ve Saçlıkasap Caddesi’nin arasında, 
Adliye’ye yakın bir bölgede 96 dairelik yeni 
bir projeye başlıyoruz. Şuan sahanın temiz-
liği yapılıyor. İnşallah bu projemize de 2 ay 
gibi bir sürede başlamış olacağız. Kara-
tay’da kapalı, güvenlikli, 4 bloktan oluşan 
güzel bir projeye imza atacağız. 24 ayda 
da projemizi teslim etmeyi planlıyoruz. Bir 
de Meram Kalfalar bölgesinde 10 dairelik, 
altında dükkan olan bir projemiz var. Bu 
projemize de hemen başlıyoruz. Hafriyatı 
yapıldı. Buradaki projemize de hemen baş-
lıyoruz. Planlarımıza göre 2022 yılının Mart 
ayı gibi teslim etmeyi planlıyoruz. Buradaki 
projemizi hızlı yapmayı planlıyoruz. Onun 
dışında 7 tane villa şantiyemiz var. Dub-
leks, tripleks tarzında villalar yapıyoruz. 
Yaptığımız villaları 3 ay gibi kısa sürede 
teslim ediyoruz. 

Mekan İnşaat olarak son birkaç 
yıldır villa projelerine önem 
veriyorsunuz. Hızlı ve güzel projeler 
de ortaya çıkıyor. Bu projeleri daha 
çok hangi bölgelerde yapıyorsunuz? 
Villaları talep üzerine mi 
yapıyorsunuz? 

Villalarımız farklı farklı bölgelerde 
yükseliyor. Ama Meram ağırlıklı çalışı-
yoruz. Villalarımız ferdi ve tek şeklinde. 
Anahtar teslim yapıyoruz. Ultra lüks şeklin-
de villalar yapıyoruz. Maksimum 3 ayda 
teslimatlarını gerçekleştiriyoruz. Diğer 
soruya gelecek olursak, villalarımızı talep 
üzerine yapıyoruz. Bünyemizdeki mimar-
larımız görsellerini çalışıyor. Müşterimiz 
ne istiyorsa ona göre planlama yapıyoruz. 
Sinema odası, fitness, jakuzi, giyinme odası 
gibi alanlarımız oluyor. Her şeyiyle birinci 
sınıf yapıp teslim ediyoruz. İsteğe göre 
planlamamızı yapıp, rakamı belirliyoruz 
ve o şekilde müşterimize teslim ediyoruz. 
Villa projelerimiz için kendi arsalarımız da 
var müşterimizin arsasına da yapabiliyoruz. 
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Daha önce bitirdiği projelerle müşterilerini memnun etmeyi başaran Mekan İnşaat, 
yeni başladığı projelerle bölgeye değer katacak. Mekan İnşaat Yönetim Kurulu 
Başkanı Abdullah Karabağ, yeni projelerle yine fark oluşturacaklarını söyledi

FARK OLUŞTURAN PROJELER 
MEKAN’LA YÜKSELIYOR

İnşaat sektöründe Konya’nın önemli 
firmaları arasında yer alan Mekan 
İnşaat, Osmanlı Konakları gibi 

vizyon projelerini tamamlamanın gururunu 
yaşarken, yeni projelerin de startını vermiş 
durumda. 60 dairelik ve 10 dairelik 2 ayrı 
projeye aynı anda başlayan Mekan İnşaat, 
bu projeleri de kaliteden taviz vermeden, 
kısa sürede teslim etmeyi planlıyor. Diğer 
yandan ultra lüks villa projelerini de sür-
düren Mekan İnşaat, bu alanda da başarılı 
işlere imza atıyor. Mekan İnşaat Yönetim 
Kurulu Başkanı Abdullah Karabağ, yeni pro-
jelerle yine fark oluşturacaklarını söyledi. 

Mekan İnşaat’ın devam eden 
projelerinden bahseder misiniz?

Kumköprü’deki 60 dairelik projemizin 
teslimatını yaptık. Bu projemiz tamamen 
bitti, bütün iskanları alındı ve teslim edildi. 
Müşterilerimiz de memnunlar. Şimdi Cemil 
Çiçek ve Saçlıkasap Caddesi’nin arasında, 
Adliye’ye yakın bir bölgede 96 dairelik yeni 
bir projeye başlıyoruz. Şuan sahanın temiz-
liği yapılıyor. İnşallah bu projemize de 2 ay 
gibi bir sürede başlamış olacağız. Kara-
tay’da kapalı, güvenlikli, 4 bloktan oluşan 
güzel bir projeye imza atacağız. 24 ayda 
da projemizi teslim etmeyi planlıyoruz. Bir 
de Meram Kalfalar bölgesinde 10 dairelik, 
altında dükkan olan bir projemiz var. Bu 
projemize de hemen başlıyoruz. Hafriyatı 
yapıldı. Buradaki projemize de hemen baş-
lıyoruz. Planlarımıza göre 2022 yılının Mart 
ayı gibi teslim etmeyi planlıyoruz. Buradaki 
projemizi hızlı yapmayı planlıyoruz. Onun 
dışında 7 tane villa şantiyemiz var. Dub-
leks, tripleks tarzında villalar yapıyoruz. 
Yaptığımız villaları 3 ay gibi kısa sürede 
teslim ediyoruz. 

Mekan İnşaat olarak son birkaç 
yıldır villa projelerine önem 
veriyorsunuz. Hızlı ve güzel projeler 
de ortaya çıkıyor. Bu projeleri daha 
çok hangi bölgelerde yapıyorsunuz? 
Villaları talep üzerine mi 
yapıyorsunuz? 

Villalarımız farklı farklı bölgelerde 
yükseliyor. Ama Meram ağırlıklı çalışı-
yoruz. Villalarımız ferdi ve tek şeklinde. 
Anahtar teslim yapıyoruz. Ultra lüks şeklin-
de villalar yapıyoruz. Maksimum 3 ayda 
teslimatlarını gerçekleştiriyoruz. Diğer 
soruya gelecek olursak, villalarımızı talep 
üzerine yapıyoruz. Bünyemizdeki mimar-
larımız görsellerini çalışıyor. Müşterimiz 
ne istiyorsa ona göre planlama yapıyoruz. 
Sinema odası, fitness, jakuzi, giyinme odası 
gibi alanlarımız oluyor. Her şeyiyle birinci 
sınıf yapıp teslim ediyoruz. İsteğe göre 
planlamamızı yapıp, rakamı belirliyoruz 
ve o şekilde müşterimize teslim ediyoruz. 
Villa projelerimiz için kendi arsalarımız da 
var müşterimizin arsasına da yapabiliyoruz. 

55



Kendi arsalarımızı müşteriye sunuyoruz 
eğer beğenirse buraya yapıyoruz ya da 
müşterimizin kendi arsasına villalarımızı 
yapmış oluyoruz. 

Pandemi döneminde insanlar 
biraz daha sitelerden uzaklaştı. Bunun 
etkisini görüyor musunuz?

Elbette. Bundan önce villa projelerine 
çok fazla talep yoktu. Ancak son 2 yıldır, 
aşırı bir villa talebi var. İnsanlar apart-
manda otursa da ayrıca bir villa almayı 
arzu ediyor. Böylece haftasonları veya 
yaz dönemlerini burada geçirmek istiyor 
vatandaşlar. İnsanlar şehirden uzaklaşmak 
istiyor, yüksek binalardan kaçmak isti-
yor. Bunun için villaya olan talep artmış 
durumda. 

Bu talepleri karşılamak için villa 
projelerimiz devam edecek mi?

Villa projelerine devam edeceğiz. Villa 
için ayrı çalışan ekiplerimiz var. Büyük 
projelerimiz 15-20 ay sürüyor ama villa 
projelerimiz maksimum 3 ayda bitiyor. Yeni 
başladığımız bir villa var 2 hafta oldu. Önü-
müzdeki hafta duvarı girecek, 3. Haftada 
da çatıyı çakacağız. Ekibimiz bu konuda 
oldukça profesyonel. Bunun için villalarımı-
zı çok çabuk bitirebiliyoruz. 

Devam eden 2 projemiz var. Bundan 
sonraki hedefler ne olacak? Yeni 
projelerimiz olacak mı?

Kendimize çok uçuk hedefler koymak 

istemiyoruz. Hem kendi bütçemizi hem 
de insanların bütçesini yormadan, emin 
adımlarla yürümek istiyoruz. Bunun için, 
projenin biri bitmeden diğerine başlamak 
istemiyoruz. Çok dağılmadan yürümek 
istiyoruz. Biliyorsunuz inşaat sektöründe 
yaşanan sıkıntılarda çok projesi olan arka-
daşlar zor duruma düştü. Her şantiye bir 
maliyettir. Onun için çok şantiye yapmak-
tan ziyade bitirip başlamayı tercih ediyo-
ruz. Bu durum firmamıza da değer katıyor, 
insanlara güven veriyor. Zaten bizi ön plana 
çıkaran da bu. 

İnşaat sektörünü nasıl 
değerlendiriyorsunuz? Şuan ne 
durumda?

Konutta ve villalarda aşırı bir talep var. 
Biz bu anlamda iyi durumdayız ama tabi 
sektörde birçok arkadaş yönetmeliklerden 
dolayı inşaat yapmıyor. Ama ben yönet-
meliklerde yapılan düzenlemelerin başarılı 
olduğunu düşünüyorum. Müteahhitlik 
belgesi veriliyor ve müteahhitler bütçesel 
olarak sınıflandırılıyor. Bu çok güzel bir şey. 
Bütçesi yorulacak olan firmalar çok büyük 
işler almıyor. Bu da ülke için bir değer. 
Bu durum hem arsa sahibini koruyor hem 
de müteahhitleri koruyor. Bunun için ben 
yeni yönetmeliklerden memnunum. Onun 
dışında maliyetlerde aşırı bir yükselme var. 
Bunun nedeni Türkiye’nin son dönemde 
ihracata yüklenmiş olması. Demir, fayans, 
cam gibi inşaat 
malzemelerinde 

Türkiye büyük oranda ihracat yapıyor ve iç 
piyasaya mal yetişmiyor. Ürün azalmasın-
dan dolayı da fiyatlar yükseliyor. Bu durum 
bizi olumsuz etkiliyor. Ama diğer taraf-
tan ihracat yapıldığı için ülke kazanıyor. 
Böyle bir durum söz konusu. Diğer yandan 
konuta olan talepte de bir azalma yok. Büt-
çesel olarak kendimizi aştık eskiye dönüp 
bakmıyoruz. Geriye dönüp biraz bakmak 
gerekiyor. Ben ülkede ekonomik anlamda 
büyük bir sıkıntı olduğunu düşünmüyorum. 
O yüzden yeni projelerimiz var. Sıkıntı 
olduğunu düşünsek, talep olmasa yeni pro-
jeler üretmeyiz. 
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Konya’da faaliyet gösteren 
Ergül Hırdavat; inşaat 
malzemeleri, mobilya ak-

sesuarları, yapı malzemeleri, elekt-
rikli aletler, havalı aletler, ölçü alet-
leri, genel hırdavat ürün çeşitleri 
ve alandaki ihtiyaçları karşılayarak, 
önemli bir hizmet veriyor. Hırdavat 
ve nalbur ihtiyaçlarınızın tamamı-
na çözüm üretmeye çalışan firma, 
geniş ürün yelpazesi ile de dikkat 
çekiyor. Bu kapsamda modern el 
aletleri ürünlerinde de Türkiye’nin 
yerli ve kaliteli markalarının bayili-
ğini yapan Ergül Hırdavat, kalite-
den taviz vermeden, müşterilerinin 
memnuniyeti için çalışıyor. 

KALITENIN VE HIZLI 
ÇÖZÜMLERIN ADRESI

Sektörün öncü isimlerinden olan Ergül Hırdavat, geniş ürün yelpazesiyle 
müşterilerinin ihtiyaçlarına en kaliteli şekilde cevap vermeyi sürdürüyor

KALİTE MÜŞTERİYLE BULUŞUYOR  

Ergül Hırdavat Yönetim Kurulu Başkanı 
Fatih Ergül, sektördeki faaliyetlerini aralık-
sız sürdürdüklerini söyledi. Bu kapsamda 
müşterilerine kaliteli hizmet verme gayretin-
de olduklarını dile getiren Ergül, “Hırdavat 
sektöründe müşterilerimize en iyi hizmeti 
vermeye gayret gösteriyoruz. Müşterilerimiz 
ürünleri burada gelip test edebiliyor. Test 
ettikten sonra ürünlerin ne kadar kaliteli 
olduğunu müşterilerimiz rahatlıkla görebili-
yor ve sipariş veriyorlar. Kaliteli ürünlerimizi 
müşterilerimize sunmayı sürdüreceğiz” dedi.  

YENİLİKLERİ TAKİP EDİYORLAR 

Sahip olduğu sektör tecrübesi sayesinde 
gelişen teknoloji ve ürünleri çok yakından ta-
kip ettiklerini dile getiren Ergül, şöyle devam 
etti, “Gelişen teknolojiye ve zamana hızlıca 
uyum göstermeye gayret ediyoruz. Sektörde 
hırdavat ve nalbur ürünlerinin bu değişimine 
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Sahip olduğu sektör tecrübesi sayesinde 
gelişen teknoloji ve ürünleri çok yakından ta-
kip ettiklerini dile getiren Ergül, şöyle devam 
etti, “Gelişen teknolojiye ve zamana hızlıca 
uyum göstermeye gayret ediyoruz. Sektörde 
hırdavat ve nalbur ürünlerinin bu değişimine 
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ayak uydurma gerekiyor. Bu anlamda, doğru 
çalışmalarla bunu sağlamış durumdayız. 
Bu da bizi seçici yapıyor. Müşterilerimize 
sunduğumuz kaliteli ve geniş ürün yelpazesi 
sayesinde, memnuniyeti sağladığımız için, 
sektörde önemli bir konuma gelmiş durum-
dayız.”

HIZLI ÇÖZÜMLER SUNUYORLAR

Günümüzde zamanın da kıymetli olduğu-
nu bunun için hızlı çözümler sunmaya gayret 
gösterdiklerini vurgulayan Ergül, “Ülkemizde 
özellikle gelişen sanayi, inşaat ve fabrikalaş-
ma sürecinde hırdavat, yapı malzemeleri ve 

nalbur malzemeleri çözümü üreten firmadan 
biri olmayı başardık. Sektörde artan rekabet 
doğrultusunda en uygun ve hızlı temin im-
kanı ile artı değer kazandırmaya çalışıyoruz. 
Günümüzde kalite ve güvenilirlik gibi, zaman 
da oldukça önemli. Bu anlamda, müşterile-
rimize hızlı çözüm sunma adına kendimizi 
sürekli yeniliyoruz” şeklinde konuştu. 

SEKTÖR ÖNEMLİ BİR GELİŞİM SAĞLADI

İnşaat sektörünün önemli bir gelişim 
gösterdiğini belirten Ergül, “Bu gelişimi ve 
ilerleyişi yakalamak gerekiyor. Biz firma ola-
rak, bu konuda önemli adımlar attık. Gelişen 
ve değişen inşaat sektöründe yaptığımız 
çalışmalarla kendimizi göstermeyi bildik. 
Bu anlamda, gelişen sektörle birlikte biz de 
kendimizi geliştiriyoruz” dedi. 

Ergül Hırdavat Mobilya olarak kaliteden 
ve güvenilir hizmetten ödün vermediklerini 
de belirten Ergül, “Güçlü kadromuzla, hizmet 
kalitesini en üst seviyede tutma gayesiyle 
satışlarımız gerçekleştiriyoruz. Tecrübeleri-
mizle ülkemizin sosyal ve ekonomik anlamda 
kalkınmasına katkıda bulunmak amacında-
yız” diye konuştu.   
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Kaliteyi ön planda tutarak sektörde vizyoner projelere imza attıklarını 
vurgulayan Esbey Mimarlık Genel Müdürü Ahmet Gökbaş, “İşimizle, tecrübemizle, 

gücümüzle güven veriyoruz” dedi

İnşaat sektöründe Konya’nın önde 
gelen firmalarından olan Esbey 
Mimarlık, yaptığı projelerle dikkat 

çekiyor. Özellikle son dönemde cazibe 
merkezi olacak projelere imza atan Esbey 
Mimarlık, geçmişten gelen tecrübeyi kali-
teyle birleştirerek gözleri üstüne çekmeyi 
başarmış durumda. 2013 yılında girdiği 
sektörde hızlı çözümler üreterek sağladığı 
birikimlerle vizyoner projelerin temelini 
atan Esbey Mimarlık, bu başarılı yolculu-
ğunu emin adımlarla sürdürüyor. Konuyla 
ilgili değerlendirmelerde bulunan Esbey 
Mimarlık Genel Müdürü Ahmet Gökbaş, 
“İşimizle, tecrübemizle, gücümüzle güven 
veriyoruz” dedi. 

Esbey Mimarlık’ın kuruluş 
serüveninden bahseder misiniz? 

İnşaat sektörü, güçlü bir sektör. Hem 
sermaye hem ticari birikimi olarak deneyim 
gerektiren bir alan. Bu anlamda işimizin te-
melin oluşturan Celiloğulları Yakıt ve Enerji 
firmamızdan bahsetmeden geçemeyiz. Yak-
laşık 40 yıllık bir firmadan bahsediyoruz. 
Kömür sektöründe Konya ve bölgede çok 
aktif çalışmış, bu sektördeki birlikteliklere 

ESBEY; TECRÜBE, KALITE 
VE GÜCÜYLE GÜVEN VERIYOR

vesile olmuş bir firma olan Celiloğulları’nın 
bir yan kuruluşu olarak Esbey Mimarlık 
kuruldu. Esbey Mimarlık 2013 yılında ku-
ruldu. Celiloğulları’nın tecrübesi, birikimi, 
gücüyle inşaat sektöründe de Esbey Mimar-
lık emin adımlar ilerliyor. Esbey Mimarlık 
ilk yaptığı projelerde hızlı çözüm üretebile-
ceği küçük çaplı projelerle başladı. Dolayısı 
ile Esbey, inşaat sektöründe de bir 
birikim sağladıktan sonra büyük 
projelere imza atmaya başladı. Bu 
anlamda en son yaptığımız Terra’s 
ve Yenitepe Konut ve Plaza Projesi, 
Esbey’in ulaştığı son noktayı gösterir 
düzeydeydi. 

Hali hazırda yürüttüğünüz 
projeler hakkında bilgi verir 
misiniz? 

Son yaptığımız proje, Karatay’ın 
en büyük karma projesi. Hem konut 
hem ticari alanların hem de stüdyo 
ofis ve dairenin olduğu karma bir 

proje. 625 bağımsız bölümden oluşuyor. 
Geçtiğimiz ayda burada bir lansman yaptık. 
Çok kapsamlı, o bölgenin ihtiyacına cevap 
verebilecek bir proje. Çünkü Adliye, Kara-
tay Üniversitesi, Şehir Hastanesi ve Karatay 
Hükümet Konağı’nın olduğu bir bölge. Bu 
anlamda bölge tam bir cazibe merkezi. 
2018 yılında yatırımına başlanmış ve artık 

sonuna gelinmiş olan, kaliteli, bölgeye katkı 
sağlayacak bir proje. 

Esbey Mimarlık’ın gelecek hedefleri 
konusunda neler söylersiniz? 

Şirket planlaması üzerine inşaat 
sektöründe çok büyük değişimler oldu. 
Sektörde pekçok sorunlar yaşandı. Maliyet 

artışları sorun oluşturdu. Pandemi 
ve pekçok faktör üstüne geldi. İnşaat 
sektöründe ciddi bir durulma ortaya 
çıktı. Arz ciddi manada kesildi. 
Sektör bu anlamda sekteye uğradı. 
Üretim daha güç hale geldi. Ama 
Esbey Mimarlık olarak, Karatay’daki 
elimizdeki projemizi varolan pekçok 
proje planlamamızı durdurduk. 
Yeni nesil fiyatlara bakıp ona göre 
yeniden yol haritası çizeceğiz. Çünkü 
bir şirket olarak 3-5 yıllık planlar 
yapıyoruz. 2022’den sonra neler 
yapacağımızı planlıyoruz. Kaliteli 
işler yapmayı, marka değeri yüksek 
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projeler üretmeyi planlıyoruz. Bunu 
yaparken ülkeye bir katkı yaptığımızı 
düşünüyoruz. Dolayısı ile, yılsonuna 
kadar varolan projelerimizin taki-
bini yapmayı sonrasında da güncel 
sektörel duruma göre yeni planla-
malar yapmayı düşünüyoruz. Ama 
butik projelerimiz devam ediyor. 
Bizim üretim hacmimizde çok yer 
edinmeyen özel projelerimiz illaki 
olacak. Ekibimizin ve taşeronları-
mızın devamlılığını sağlamak adına 
üzerimizde bir misyon var. Bunun 
için de butik işlerimiz elbette devam 
edecek. 

İnşaat sektörünün sıkıntıları aşması 
adına ne tür beklentileri var? 

Sıkıntılardan dolayı devletin kredi faiz 
oranlarıyla ilgili bir düzenleme yapması 
bekleniyor. Maalesef insanlar bankaya 
bulaşmadan daire alamıyor. Bu anlamda, 
istemesek de insanlar bu sisteme entegre 
oldular. Bunun için kredi faiz oranlarında 
bir indirim bekleniyor. 

Konya’da inşaat sektörü çok gelişmiş 
bir sektör. Bu anlamda Esbey’in farkı ne? 

İnşaat sektörü güçlü bir iş. Hem serma-
ye hem tecrübe olarak. Yaşayan bir iş. Ka-
nunlar değişiyor, yönetmelikler değişiyor. 

Tecrübe burada devreye giriyor. Bir de güç-
lü kalmanız gerekiyor. İnşaat sektörüne son 
dönemde pekçok firma girdi ama devamlılı-
ğı sağlamak önemli olan. Çünkü devamlılık 
olduğu zaman insanlara güven verebiliyor-
sunuz. Markanın devamlılığı adına kaliteli 
işler yapabilmek için güçlü olacaksınız. 
Esbey’in de yaptığı işlere bakmak, kalitesi-
ne bakmak yeterli gelir diye düşünüyorum. 
Bu da bizi değerli kılıyor. İşimizle, tecrübe-
mizle, gücümüzle güven veriyoruz. 

Yerel yönetimlerin çalışmalarını 
nasıl değerlendiriyorsunuz?

Son yıllarda bir iyileşme var. Çevre ve 
Şehircilik Bakanımız Sayın Murat Kurum’un 

bu anlamda Konya’ya ciddi desteği 
var. Bu anlamda kendisine teşek-
kür ediyoruz. Ama Yönetmelikler 
konusunda anlık değişiklikler oluyor. 
Bu da yerel yönetimlerle ilgili değil 
ülkemizin genel bir sorunu. Bu da 
bazen bizde sorun oluşturuyor. Yerel 
yönetimlerin çalışmalarını takdir 
ediyorum. Şehir planlaması adına 
daha verimli işler yapılabileceğini 
düşünüyorum. Sayın Cumhurbaş-
kanımız pekçok kez yatay mimari 
vurgusu yaptı ama ben şehirlerin 
belli bölgelerinin bu yatay mimari 
anlayışından çıkarılıp, cazibe merke-
zi olması gerektiğini düşünüyorum. 

Dünyanın pekçok lokomotif şehirlerinde 
bunu görüyorsunuz. Şehrin belli bir bölgesi 
yüksek katların uygulanabileceği alanlar 
oluşturup, insanlar buraya entegre ediliyor. 
Diğer kalan kısımlar da buna göre şekillen-
dirilebilir. Planlama noktasında Konya’yı 
sanayi alanında çok başarılı buluyorum. 
Sanayi bölgelerinin hemen hepsinin bir 
branşlaşma olduğunu ve kaliteli bir an-
lamda yayılma yaşadığını söyleyebiliriz. İyi 
bir planlama yapıldığını düşünüyorum. Bu 
başarılı planlamanın ticari ofisler ve yaşam 
alanları noktasında da uygulanması gere-
kiyor. Bunun için şehrin vizyonu olabilecek 
projelerin önü açılmalı. 
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Konya’da gayrimenkul sektö-
rünün önde gelen firmaları 
arasında yer alan Erkan Başar 

Gayrimenkul Emlak Ofisi Etik Kuralları 
olan; başarıyı hedef edinen, girişimci, 
bilgi birikimine sahip, güler yüzlü hiz-
met anlayışını benimseyen Erkan Başar 
Gayrimenkul Emlak Ofisi Müşterilerinin 
birikimlerine kaliteli, kusursuz hizmet 
anlayışıyla yön veren, hızlı çözümler üre-
tiyor.  Erkan Başar Gayrimenkul Emlak 
Ofisi Sahibi Erkan Başar firması hakkında 
değerlendirmelerde bulundu. 

‘ÖNCELİĞİMİZ MÜŞTERİ 
MEMNUNİYETİ’ 

Erkan Başar Gayrimenkul Emlak Ofisi 
Sahibi Erkan Başar firma olarak öncelik-
lerinin müşteri memnuniyeti olduklarını 
ifade ederek, “1991 Konya doğumluyum. 
Uzun yıllar ticaretin başka kollarının da 
hizmet vermemin ardından akrabamın 
tavsiyesi üzerine gayrimenkul sektö-
rüne adım attım.  İlk işyerimi Yapıcı İş 
Merkezinde faaliyete geçirdim. 7 yıldan 
bu yana gayrimenkul sektöründe faaliyet 
göstermekteyim. Firma olarak amacı-
mız; bugüne kadar olumsuz yönleriyle 

Erkan Başar Gayrimenkul Emlak Ofisi Müşterilerinin birikimlerine kaliteli, kusursuz
 hizmet anlayışıyla yön veren, hızlı çözümler üretiyor. Erkan Başar Gayrimenkul Emlak

 Ofisi’nin önceliği ise müşteri memnuniyeti 

ÖNCELIĞIMIZ MÜŞTERI 
MEMNUNIYETI 

toplumumuzda yanlış imaj oluşturmuş 
gayrimenkul sektöründe bilinen negatif ta-
buları yıkmak, bu sektörde olması gereken 
dürüstlüğü korumaktır. Konyalılara sadece 
konut alanında eksperlik hizmeti sunuyo-
rum. Selçuklu, Karatay ve Meram bölgele-
rine hakimim. Alanında uzman 15 kişilik 
bir ekibimiz ile müşterilerimize hizmet 
veriyoruz. Hizmetlerimizi gerçekleştirirken 
müşteri memnuniyeti ve güvenden taviz 
vermiyoruz. İşyerimize başvuran her müş-
terimize ücretsiz bir gayrimenkul danış-
manı atayarak müşterilerimizin işlemlerini 
daha hızlı bir şekilde gerçekleşmesini sağ-
lıyoruz. Müşterilerimizin gayrimenkullerini 
en güzel şekilde fotoğraflayarak, sponsorlu 
ilanlar ile müşterilerimizin daha çok kişiye 
ulaştırmasını sağlıyoruz. Müşterilerimize 
güvenli bir ortam oluşturuyoruz ve güler 
yüzden asla taviz vermiyoruz. Hedefim 
Konya’da kurumsallaşmayı sürdürmek. 
İşlemler sonucunda çoğu müşterimizle 
arkadaş kimisiyle dost oluyoruz. İş dışında 
da sosyal aktivitelerde buluşabiliyoruz. 
Gayrimenkul alanında kapımız işi olsun 
olmasın fikir dahi almak isteyen olursa 
kapımız tüm Konyalılara açıktır bunu bil-
sinler isteriz. Pandemi ile birlikte bahçeli 
villa ve bahçe satışlarına talepler arttı. ” 
İfadelerini kullandı.

‘MESLEKİ YETERLİLİK BELGESİ 
SEKTÖRÜMÜZDE KALİTEYİ YÜKSELTTİ’

Mesleki Yeterlilik Belgesi ile gayrimen-
kul sektöründe kalitenin yükseldiğine dik-
kat Erkan Başar Gayrimenkul Emlak Ofisi 
Sahibi Erkan Başar, “Sektörümüzde Mes-
leki Yeterlilik Belgesinin zorunlu hale ge-
tirilmesi ile birlikte sektörümüzde faaliyet 
gösteren kaçak isimlerin önüne geçilmiş 
oldu. Herkesin gayrimenkul danışmanlığı 
yapmasının önüne geçildi. Emlakçıya karşı 
olan ön yargı kırıldı.”dedi.
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Laminat parkede Türkiye’nin en kaliteli ve büyük 
firması olan Kastamonu Entegre’nin Bölge Bayiliğini 

yürüten Era Parke, inşaat sektöründe kalite ve güvenin 
adresi oluyor 

KALITELI PARKENIN 
GÜVENILIR ADRESI 

İnşaat sektöründe konutları kaliteli 
yapan hiç kuşkusuz kullanılan mal-
zemelerin kalitesidir. Bu anlamda, 

hem göze hitap eden hem de dayanıklı in-
şaat malzemeleri, günümüzde konut alıcı-
larını cezbeden önemli faktörler arasında 
yer alıyor. Sektörün yenilenmesiyle inşa-
atlarda kullanılan malzemeler de kendini 
sürekli yeniliyor. Bu anlamda sürekli bir 
yenilenme süreciyle karşı karşıya kalan 
parke sektörü de önemli bir konuma gel-
miş durumda. Sektör içerisinde Konya’da 
kalitesiyle adından söz ettiren Era Parke 
ise, inşaat sektörünün Konya’daki tercih 
sebebi oluyor. Konuyla ilgili açıklamalarda 
bulunan Era Parke Sahibi Mevlüt Oğuz 
Eratik, “Türkiye’nin ilk laminat parke fab-
rikası olan Kastamonu Entegre firmasının 
bayiliğini yapıyoruz. Kastamonu Entegre 

Türkiye’nin laminat parke tüketiminin 
yüzde 62’sini karşılıyor” dedi. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz?
Mevlüt Oğuz Eratik. Konya’da doğdum 

ve büyüdüm. Uzun yıllardır parke sektö-
rünün içerisindeyim. 

Ne zamandır sektörün 
içerisindesiniz?

Bu meslek dede mesleği. Dedem ve 
babam keresteciydi. 2005 yılında babam-
la birlikte laminat parke işine girdik. O 
yıldan beri de işimize devam ediyoruz. 
Konya’da laminat parke işine ilk giren 
firma olma özelliği taşıyoruz. 

Laminat Parke günümüzde 
inşaat sektörünün olmazsa olmaz 

ürünlerinden. Siz Era Parke olarak 
Türkiye’nin kaliteli bir parke 
markasının da bayiliğini yapıyorsunuz. 
Bu konuda neler söylersiniz?

Laminat parke, oldukça kaliteli ve 
günümüzde sıkça kullanılan bir ürün. Tür-
kiye’nin ilk laminat parke fabrikası olan 
Kastamonu Entegre firmasının bayiliğini 
yapıyoruz. Kastamonu Entegre Türkiye’nin 
laminat parke tüketiminin yüzde 62’sini 
karşılıyor. Türkiye’nin en büyük, dünyanın 
7. büyük entegre tesisi. 13 adet fabrikası 
var. İtalya, Kastamonu, Gebze, Adana, 
Bulgaristan başta olmak üzere çeşitli böl-
gelerde 13 fabrikası var. Bu işte uzman-
laşmış ve Türkiye’de en kaliteli laminat 
parke üretimi yapan tesis burası. Sektörün 
de en büyüğüdür. Parkeleri ciddi anlamda 
kaliteli. Bu kaliteyi de herkes bilir zaten. 

Siz Era parke olarak ne tür çalışmalar 
yaptınız bugüne kadar?

Aşağı yukarı Konya’da müteahhitlik ya-
pan tüm firmaların işini yaptık diyebilirim. 
Birçok firmanın işini yaptık. Aynı zamanda 
da 1, 1,5 yıldır da alüminyum işleriyle uğra-
şıyoruz. Cam balkon, korkuluk, alüminyum 
doğrama işleri yapıyoruz. 

Parkede kaliteli çok önemli. Parkenin 
bu anlamda öne çıkması gerekiyor. 
Bunu nasıl sağlıyorsunuz?

Laminat parkede Türkiye çok iyi bir 
yerde. Ciddi anlamda laminat parke üreten 
firmalar var. Ama bizim bayisi olduğumuz 
Kastamonu Entegre piyasada çok kaliteli ve 
bilinen bir marka. Renk seçeneği çok fazla. 
Mimarlarla, müteahhitlerle kolay bir şekilde 
çalışabiliyoruz çünkü beğendirebiliyoruz. 

Parke sektörü ne durumda?
Sektörümüz bu sene çok sıkıntılı. 2005 

yılından beri bu sektördeyim ama bu yılki 
gibi bir sıkıntı görmedim. Her ay zam 
geliyor. Ülkemizde ciddi anlamda ihracat 
var bundan dolayı iç piyasaya ürün girmi-

yor. Dolayısı ile biz müşterilerimize cevap 
veremiyoruz. 1,5-2 ay malzeme bekliyoruz, 
her ay zam geliyor. Biz zamlara yetişemi-
yoruz Bu nedenle çok sıkıntılı. Zammı da 
geçtik parasıyla mal alamıyoruz. 10 TIR mal 
alacağız diyoruz mesela bu ay size 6 TIR 
mal verebiliriz diyorlar. Dolayısı ile sıkın-
tılar yaşıyoruz. Bu sene çok ciddi anlamda 
sıkıntılı. Ben kendim yap-sat da yapıyorum. 
İnşaat sektörü de sıkıntılı. İnşaatı yapı-
yoruz, satıyoruz ama arsa dursaydı daha 
çok para kazanacaktık. Geçen yıl 3,5 TL’ye 
aldığımız demir, bu sene 7,5 TL. Her şeye 
zam geldi. Fiyatlara yetişemiyoruz. İnşaat 
maliyetleri çok ciddi manada yüksek ama 
konut fiyatları düşük. Şuan ev almanın tam 
zamanı çünkü yeni maliyetlerle konutlar 
çıkmadı daha. 

İnşaat sektöründe yap-sat da 
yapıyorsunuz. Bugüne kadar kaç daire 
ürettiniz?

Bugüne kadar 9 adet proje yaptık. Çok 
büyük projeler yapmadık. Şuan en büyük 
projemiz 24 daire. Temelini yeni attık. 8 
dairelik projeyi bitirdik. 9 dairemiz var onun 

da inşaatını bitirdik. 24 dairelik projede de 
temel attık. Satışlar şuan iyi gitmiyor. 

Bundan sonraki süreçte konut 
üretmeye devam edecek misiniz?

Bugünkü şartlarda durmamız gerekti-
ğini düşünüyorum. Çünkü elimizde bitmiş, 
iskanı alınmış dairelerimiz var ama sata-
mıyoruz. Yeni başladığımız 24 dairemizi 
de bitirip duruma bakacağız. Eğer satışlar 
olmazsa yeni bir projeye başlamayı düşün-
müyoruz. 

Sektör nereye gider? Öngörüleriniz 
var mı?

Nüfusa ve talebe baktığımız zaman 
Konya’da inşaat sektörünün hızlı bir şekilde 
devam etmesi gerekiyor. Çünkü Konya’da 
daire açığı var. Hatta açık artıyor. Çünkü 
geçen yılki konut üretimiyle bu yıl konut 
üretimi belki de yarı yarıya düştü. Dolayısı 
ile konut açığı her yıl artıyor. Ama bu fiyat-
larla kim nasıl konut alacak onu bilemiyo-
ruz. Yeniden bir konut kredi faiz oranların-
da düşme olması gündemde. Sektörün de 
öyle bir beklentisi var. 
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İnşaat sektöründe 20 yıla yakla-
şan bir serüvene sahip ve kendi 
adını taşıyan Şaban Topal İnşaat 

ile birlikte Destan Mimarlık Şirketlerinin 
sahibi olan Şaban Topal, “Bugün bu isimle 
bir markamız varsa, bunu sağlamak hiç de 
kolay olmadı. Kolaycılığa kaçmadan, risk 
alarak, duruş sergileyerek, dürüstlükten 
taviz vermeyerek buralara geldik. Şimdi 
bu markanın değerini korumaya çalışıyo-
ruz” diyor.  

Şaban Bey, gelenek olduğu üzere 
öncelikle sizi kısaca tanıyabilir miyiz?

1965 doğumluyum. Evli ve 3 çocuk 
babasıyım. 2 çocuğumla inşaat sektörün-
deki çalışmalarımız devam ediyor. 
Şaban Topal İnşaat ve Destan 
Mimarlık olarak Konya 
genelinde mesken 
ağırlıklı projeler 
üretiyor, 
insan-

ların huzur içerisinde yaşayabilecekleri 
yaşam alanları oluşturmaya çalışıyoruz. 
Proje işleri de gerçekleştiriyoruz. 

İş dünyasındaki serüveninizi 
sorsak, ne zaman ve nasıl başladınız 
ve bugün kendinizi hangi konumda 
görüyorsunuz?

Tabi buralara gelmek hiç 
kolay olmadı. Şimdiki 
gençler hızlı bir 
şekilde para 
kazanıp, 
ra-

hat içerisinde yaşamayı düşünüyor. Ama 
hayatta böyle bir şey yok. İş hayatına 
atıldıktan sonra büyük emekler harca-
mak gerekiyor. Ben inşaat sektörüne ilk 
olarak 1996 yılında memurlara ait olan 
bir kooperatifte denetçi olarak başladım. 
2002 yılında bu kooperatifin yönetimine 
talip olduk ve o şekilde inşaat sektöründe-
ki fiili varlığımız başlamış oldu. Yeri geldi, 
betonları ve duvarları kendim suladım. 

Bende kooperatif döneminden kalan bir 
alışkanlık var. Bunun da iyi bir alış-

kanlık olduğunu düşünüyorum. 
Her sabah ofise gelmeden 

önce inşaata gider 
ve yapılan işleri 

kontrol ederim. 

ŞABAN TOPAL OLMAK
HIÇ KOLAY OLMADI!

Uzun yıllardan bu yana inşaat 
sektöründe faaliyet gösteren, 

kooperatif başkanlığı ile başlayan 
inşaat serüvenini kendi yaptığı 

inşaatlarla devam ettiren ve 
kendisinden sonra gelen nesle 
de bu işi aşılayan Şaban Topal, 
sektörün seyrine ilişkin önemli 

açıklamalar yaptı

İşin doğru olanının bu olduğuna inanıyo-
rum. İnşaatına sahip çıkması gerekiyor 
müteahhidin. İnşaatı hiç görmeden inşaatı 
tamamlayıp bitiren arkadaşlarımız da var 
belki sektörümüzde ama ben öyle yapamı-
yorum. Yeri geliyor, müşteriye inşaatı ya 
da bitmiş daireyi kendim gezdiriyorum. 

Şaban Topal inşaat olarak 
şehrin imarına önemli ölçüde katkı 
sağladığınız yaptığınız projelerle. İlk 
yaptığınız projeyle son projelerinizi 
karşılaştırdığınızda ihtiyaçlar 
doğrultusunda bir değişiklik oldu mu?

İlk yaptığımız proje, Karmem Konutla-
rı. Sonrasında Gözde Konutları, Akköşk Si-
teleri, Akbey Siteleri, Şatopark Konutları, 
kooperatif olarak yapılmış olan binalarımız. 
Bunun haricinde Aziziye 1 ve 2 Siteleri, 
Gökkaya, Selimiye Siteleri ve Berat Konut-
ları, Büşra Sitesi ile devam ettik. Bu siteler 
itibariyle toplamda yaklaşık 2 bin civarında 
daireyi teslim ettik. Şükür ki, çok büyük 
sorunlarla da karşılaşmadık, insanlarımız 
sunduğumuz hizmetlerden memnun kaldı-

lar. Bu da bizi gururlandırıyor. 
Ürettiğimiz konutların estetik yapısı ve 

insan ihtiyaçlarını karşılama konusundaki 
durumuna ilişkin şunu açık yüreklilikle 
söyleyebilirim ki, bizim yaptığımız siteleri 
Karatay’dan alın ve başka bir yere götürün, 
inanın 4 misline satarsınız. Bizim burada 
şu anda fiyatlar ekonomik şartlardan dolayı 
biraz yükseldi. Daireler 500-600 bandını 
buldu. Diğer ilçelerde 1 milyon 200- 1 
milyon 300 bandında. Bunun yapım kalite-
siyle alakası yok. Bu fiyatların farklılığı ve 
Karatay haricindeki ilçelerde daha yüksek 
olmasının temelinde arsa maliyetlerinin 
yüksek olması yer alıyor. Projelerimizde 
insanların ferah ve geniş bir alanda ikamet 
etmelerini sağlamak adına belli hassasiyet-
lerimiz var. Balkonları mümkün olduğunca 
geniş tutmaya çalışıyoruz. Lakin bununla 
ilgili kurallar da ortada. Dairenin toplam 
metrekare alanının yüzde 20’sini geçemi-
yorsunuz. Konulan kurallar bazen insanla-
rın aleyhine olabiliyor. Bunu ve benzeri so-
runları aşabilmek için derneğimiz KOMÜT 
çatısı altında mücadelemiz devam ediyor. 

Sorunlar başlığına değinmişken Şaban 
Bey, özellikle son dönem biraz daha zorlu 
geçiyor inşaat sektörü için. Şimdilerde ne 
tür sorunlar yaşıyor ve aşılması için neler 
öneriyorsunuz?

Tabi inşaat sektörü çok farklı bir sektör. 
Direkt olarak 250-300 sektörü etkilediği gibi, 
toplamda da yaklaşık 30 – 40 bin kalem üre-
tim malzemesi var. Bunları bir bütün olarak 
düşündüğünüz zaman dolaylı olarak hepsi 
birbirine bağlı ve etkiliyor. Yani inşaatın ana 
kalem malzemelerinden kumu düşündüğü-
nüz zaman bu sadece kumdan ibaret değildir. 
Kumun çıkarıldığı ocaktan, kumun taşındığı 
kamyona, kamyonun lastiğinden yaktığı 
yakıta kadar birçok alanda inşaat sektörünün 
etkisi vardır. Lokomotif sektör denir ya inşaat 
için, aslında bu kavramın içini tamamen dol-
duran bir sektör. 

Hükümet’in içinde bulunduğumuz dö-
nemde sektörümüze daha çok destek verme-
sini istiyoruz. Destekten muradımız aslında 
para pul değil. Bu işe girişen, bu işi yapan 
insanların zaten bir inşaatı yapıp bitirecek 
kadar az çok parası var. Bizim beklentimiz 
ve talebimiz resmi kurum ve kuruluşlardaki 
iş ve işleyişin daha hızlı ilerlemesi. Pandemi 
bahane edilerek bazı şeyler, kağıt üzerinde 
yürütülecek işler gecikiyor. Bu da inşaata 
doğrudan yansıyor. Öncesinde ada bazında 
plan kota hazır edilse, zaman kaybı olmaya-
cak. Şu an mesela herkesin üzerinde durduğu 
şey, günün bereketinin olmadığı, ömrün 
bereketinin olmadığı yönünde. Bu bereket-
sizlik biraz da bizden kaynaklanıyor. Nasıl ki 
bizim verdiğimiz evraklar saklanıyor ve done 
oluşturuluyor. Yapılacak olan işler de önceden 
hazır hale getirilip son aşamasında bekleti-
lebilmeli, arsa satışı gerçekleştikten sonra 
bunun hızlı bir şekilde tamamlandırılmasının 
sağlanması lazım. 

Arsa üretimi konusunda şu an sorun 
var mı?

Arsa konusundaki sıkıntımız bugünün 
meselesi değil aslında. Uzunca bir süredir bu 
sorun yaşanıyor. Kentsel dönüşümle hem çö-
küntü alanlarının yeniden imar edilmesi, hem 
de arsa sorununa kısmen çözüm bulunmuş 
olması hedeflendi. Ancak bu da kendi içinde 
bazı sorunları beraberinde getirdi. 18. madde 
uygulamasının yapıldığı bölgelerde arsa arı-
yoruz, buluyoruz. Arsa sahiplerinin büyük bö-
lümü ile anlaşıyoruz. Sadece bir veya birkaç 
tanesi çıkmıyor, eski evinde kalmaya devam 
ediyor. Böyle olunca projeye de başlayamıyor-
sunuz, işiniz gecikebiliyor. Bu tür sorunlarla 
karşı karşıya kalabiliyoruz. 

Bunun yanında arsa payı yüzde 30’lardan 
40-50’lere kadar çıktı, şimdi daha üstünü de 
isteyenler var. Müteahhit açısından baktı-
ğımızda iki tane ev yapacaksın. Birini arsa 
sahibine vereceksin. Diğerini satıp maliyetle-
rini çıkardıktan sonra kalırsa kalanını kendine 
kâr sayacaksın. 

Tabi alan insanı da düşünmek lazım. 
Parası yetmeyen bankaya gidiyor. Tabi gitme 
deme lüksümüz yok. Çektiği paranın neredey-
se iki mislini bankaya ödüyor. Yani sürekli 
katlıyor. Bunu önlemenin en önemli yolu ise 
arsa payı oranlarının düşürülmesi. Yüzde 50 
değil de yüzde 25 olsa arsa payı, bu inşaa-
tın maliyetine de aynı oranda yansıyacak. 
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İnşaat sektöründe 20 yıla yakla-
şan bir serüvene sahip ve kendi 
adını taşıyan Şaban Topal İnşaat 

ile birlikte Destan Mimarlık Şirketlerinin 
sahibi olan Şaban Topal, “Bugün bu isimle 
bir markamız varsa, bunu sağlamak hiç de 
kolay olmadı. Kolaycılığa kaçmadan, risk 
alarak, duruş sergileyerek, dürüstlükten 
taviz vermeyerek buralara geldik. Şimdi 
bu markanın değerini korumaya çalışıyo-
ruz” diyor.  

Şaban Bey, gelenek olduğu üzere 
öncelikle sizi kısaca tanıyabilir miyiz?

1965 doğumluyum. Evli ve 3 çocuk 
babasıyım. 2 çocuğumla inşaat sektörün-
deki çalışmalarımız devam ediyor. 
Şaban Topal İnşaat ve Destan 
Mimarlık olarak Konya 
genelinde mesken 
ağırlıklı projeler 
üretiyor, 
insan-

ların huzur içerisinde yaşayabilecekleri 
yaşam alanları oluşturmaya çalışıyoruz. 
Proje işleri de gerçekleştiriyoruz. 

İş dünyasındaki serüveninizi 
sorsak, ne zaman ve nasıl başladınız 
ve bugün kendinizi hangi konumda 
görüyorsunuz?

Tabi buralara gelmek hiç 
kolay olmadı. Şimdiki 
gençler hızlı bir 
şekilde para 
kazanıp, 
ra-

hat içerisinde yaşamayı düşünüyor. Ama 
hayatta böyle bir şey yok. İş hayatına 
atıldıktan sonra büyük emekler harca-
mak gerekiyor. Ben inşaat sektörüne ilk 
olarak 1996 yılında memurlara ait olan 
bir kooperatifte denetçi olarak başladım. 
2002 yılında bu kooperatifin yönetimine 
talip olduk ve o şekilde inşaat sektöründe-
ki fiili varlığımız başlamış oldu. Yeri geldi, 
betonları ve duvarları kendim suladım. 

Bende kooperatif döneminden kalan bir 
alışkanlık var. Bunun da iyi bir alış-

kanlık olduğunu düşünüyorum. 
Her sabah ofise gelmeden 

önce inşaata gider 
ve yapılan işleri 

kontrol ederim. 

ŞABAN TOPAL OLMAK
HIÇ KOLAY OLMADI!

Uzun yıllardan bu yana inşaat 
sektöründe faaliyet gösteren, 

kooperatif başkanlığı ile başlayan 
inşaat serüvenini kendi yaptığı 

inşaatlarla devam ettiren ve 
kendisinden sonra gelen nesle 
de bu işi aşılayan Şaban Topal, 
sektörün seyrine ilişkin önemli 

açıklamalar yaptı

İşin doğru olanının bu olduğuna inanıyo-
rum. İnşaatına sahip çıkması gerekiyor 
müteahhidin. İnşaatı hiç görmeden inşaatı 
tamamlayıp bitiren arkadaşlarımız da var 
belki sektörümüzde ama ben öyle yapamı-
yorum. Yeri geliyor, müşteriye inşaatı ya 
da bitmiş daireyi kendim gezdiriyorum. 

Şaban Topal inşaat olarak 
şehrin imarına önemli ölçüde katkı 
sağladığınız yaptığınız projelerle. İlk 
yaptığınız projeyle son projelerinizi 
karşılaştırdığınızda ihtiyaçlar 
doğrultusunda bir değişiklik oldu mu?

İlk yaptığımız proje, Karmem Konutla-
rı. Sonrasında Gözde Konutları, Akköşk Si-
teleri, Akbey Siteleri, Şatopark Konutları, 
kooperatif olarak yapılmış olan binalarımız. 
Bunun haricinde Aziziye 1 ve 2 Siteleri, 
Gökkaya, Selimiye Siteleri ve Berat Konut-
ları, Büşra Sitesi ile devam ettik. Bu siteler 
itibariyle toplamda yaklaşık 2 bin civarında 
daireyi teslim ettik. Şükür ki, çok büyük 
sorunlarla da karşılaşmadık, insanlarımız 
sunduğumuz hizmetlerden memnun kaldı-

lar. Bu da bizi gururlandırıyor. 
Ürettiğimiz konutların estetik yapısı ve 

insan ihtiyaçlarını karşılama konusundaki 
durumuna ilişkin şunu açık yüreklilikle 
söyleyebilirim ki, bizim yaptığımız siteleri 
Karatay’dan alın ve başka bir yere götürün, 
inanın 4 misline satarsınız. Bizim burada 
şu anda fiyatlar ekonomik şartlardan dolayı 
biraz yükseldi. Daireler 500-600 bandını 
buldu. Diğer ilçelerde 1 milyon 200- 1 
milyon 300 bandında. Bunun yapım kalite-
siyle alakası yok. Bu fiyatların farklılığı ve 
Karatay haricindeki ilçelerde daha yüksek 
olmasının temelinde arsa maliyetlerinin 
yüksek olması yer alıyor. Projelerimizde 
insanların ferah ve geniş bir alanda ikamet 
etmelerini sağlamak adına belli hassasiyet-
lerimiz var. Balkonları mümkün olduğunca 
geniş tutmaya çalışıyoruz. Lakin bununla 
ilgili kurallar da ortada. Dairenin toplam 
metrekare alanının yüzde 20’sini geçemi-
yorsunuz. Konulan kurallar bazen insanla-
rın aleyhine olabiliyor. Bunu ve benzeri so-
runları aşabilmek için derneğimiz KOMÜT 
çatısı altında mücadelemiz devam ediyor. 

Sorunlar başlığına değinmişken Şaban 
Bey, özellikle son dönem biraz daha zorlu 
geçiyor inşaat sektörü için. Şimdilerde ne 
tür sorunlar yaşıyor ve aşılması için neler 
öneriyorsunuz?

Tabi inşaat sektörü çok farklı bir sektör. 
Direkt olarak 250-300 sektörü etkilediği gibi, 
toplamda da yaklaşık 30 – 40 bin kalem üre-
tim malzemesi var. Bunları bir bütün olarak 
düşündüğünüz zaman dolaylı olarak hepsi 
birbirine bağlı ve etkiliyor. Yani inşaatın ana 
kalem malzemelerinden kumu düşündüğü-
nüz zaman bu sadece kumdan ibaret değildir. 
Kumun çıkarıldığı ocaktan, kumun taşındığı 
kamyona, kamyonun lastiğinden yaktığı 
yakıta kadar birçok alanda inşaat sektörünün 
etkisi vardır. Lokomotif sektör denir ya inşaat 
için, aslında bu kavramın içini tamamen dol-
duran bir sektör. 

Hükümet’in içinde bulunduğumuz dö-
nemde sektörümüze daha çok destek verme-
sini istiyoruz. Destekten muradımız aslında 
para pul değil. Bu işe girişen, bu işi yapan 
insanların zaten bir inşaatı yapıp bitirecek 
kadar az çok parası var. Bizim beklentimiz 
ve talebimiz resmi kurum ve kuruluşlardaki 
iş ve işleyişin daha hızlı ilerlemesi. Pandemi 
bahane edilerek bazı şeyler, kağıt üzerinde 
yürütülecek işler gecikiyor. Bu da inşaata 
doğrudan yansıyor. Öncesinde ada bazında 
plan kota hazır edilse, zaman kaybı olmaya-
cak. Şu an mesela herkesin üzerinde durduğu 
şey, günün bereketinin olmadığı, ömrün 
bereketinin olmadığı yönünde. Bu bereket-
sizlik biraz da bizden kaynaklanıyor. Nasıl ki 
bizim verdiğimiz evraklar saklanıyor ve done 
oluşturuluyor. Yapılacak olan işler de önceden 
hazır hale getirilip son aşamasında bekleti-
lebilmeli, arsa satışı gerçekleştikten sonra 
bunun hızlı bir şekilde tamamlandırılmasının 
sağlanması lazım. 

Arsa üretimi konusunda şu an sorun 
var mı?

Arsa konusundaki sıkıntımız bugünün 
meselesi değil aslında. Uzunca bir süredir bu 
sorun yaşanıyor. Kentsel dönüşümle hem çö-
küntü alanlarının yeniden imar edilmesi, hem 
de arsa sorununa kısmen çözüm bulunmuş 
olması hedeflendi. Ancak bu da kendi içinde 
bazı sorunları beraberinde getirdi. 18. madde 
uygulamasının yapıldığı bölgelerde arsa arı-
yoruz, buluyoruz. Arsa sahiplerinin büyük bö-
lümü ile anlaşıyoruz. Sadece bir veya birkaç 
tanesi çıkmıyor, eski evinde kalmaya devam 
ediyor. Böyle olunca projeye de başlayamıyor-
sunuz, işiniz gecikebiliyor. Bu tür sorunlarla 
karşı karşıya kalabiliyoruz. 

Bunun yanında arsa payı yüzde 30’lardan 
40-50’lere kadar çıktı, şimdi daha üstünü de 
isteyenler var. Müteahhit açısından baktı-
ğımızda iki tane ev yapacaksın. Birini arsa 
sahibine vereceksin. Diğerini satıp maliyetle-
rini çıkardıktan sonra kalırsa kalanını kendine 
kâr sayacaksın. 

Tabi alan insanı da düşünmek lazım. 
Parası yetmeyen bankaya gidiyor. Tabi gitme 
deme lüksümüz yok. Çektiği paranın neredey-
se iki mislini bankaya ödüyor. Yani sürekli 
katlıyor. Bunu önlemenin en önemli yolu ise 
arsa payı oranlarının düşürülmesi. Yüzde 50 
değil de yüzde 25 olsa arsa payı, bu inşaa-
tın maliyetine de aynı oranda yansıyacak. 
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400 bin lira olan daire 300 bin lira olacak. 
Maliyeti düşürünce kazanan hem arsanın 
sahibi, hem yeni bir ev satın almak isteyen-
ler olacak. Ama yeri geliyor, 100 metrekare 
arsaya 2 daire isteyenler bile oluyor.  

Malum, hepimizi yıpratan bir 
süreçti pandemi. Ekonomi alanında da 
ciddi yaralar açan bir süreç yaşandı. 
Pandeminin sizin sürecinize yansımaları 
nasıl oldu?

Pandemi ister istemez herkesi etkiledi. 
Bu hastalığı Allah kimseye vermesin. Ben 
de bu hastalığı ağır bir şekilde atlattım. 
Devlet bedava aşı yapıyor. Ama kimileri 
çıkıp aşıya karşı çıkabiliyor. Bu kadar insan 
aşıyı olduğu için bugün daha serbest hale 
gelebildik. Aslında karşı çıkanlar da bedava 
olduğu için karşı. Aşı başı küçük de olsa bir 
ücret talep edilseydi inanın bundan daha çok 
aşı yapılmış olurdu. 

Biz pandemi sürecinde çalışacak insan 
bulamadık, yaptığımız binayı satamadık. Ya-
saklar nedeniyle iş üremedi. 6 ay önce 300 
bin TL olan daire, 6 ay sonra 600 bin TL’ye 
çıktı. Bu süreçte üretimin olmamasına bağlı 
malzeme fiyatları iki katını da aşan rakam-
larla yükseliş gösterdi. Çalışabilmek için ilgili 
kurum ve kuruluşlarla sürekli iletişim ha-
linde olduk. Yeri geldi ceza yedik çıktığımız 
için. Ama eski hareketlilik ivmesi olmadı. 

Bu sürecin zorluklarının yanında sektö-
rümüzdeki etkisinin neticelerini de yeni yeni 
hissetmeye başladık aslında. Kiralık daire 
bulmak zordu daha zor ve neredeyse im-
kansız bir hale geldi. Satılık daire çok. Ama 
onlar da ikinci el daireler. Sıfır almak ister-
seniz inşaat halindeyken almanız gerekiyor. 
Birikmiş konut kalmadı. Tabi diğer yandan 
inşaatımız yüzde 80 seviyesine geldiği halde 
güvenemeyenler var. Onlara da hak veriyo-
rum. Çünkü yarının nasıl olacağına yönelik 
bir bakış açısı ortaya koyamıyoruz. Mesela 
Ocak ayından bu yana başlayacağım 4 tane 
proje var hala başlayamadım. 

Neden kaygılanıyorsunuz, niye 
başlayamıyorsunuz?

Kaygımızın temelinde maliyetler var. 1 
ton demirin maliyetlerini çıkarabilmek için 
3 gün üst üste demir fiyatı aldım. İlk günkü 
fiyatın üstüne ikinci gün, ikinci günkü fiya-
tının üstüne de üçüncü gün yine artış vardı. 
Demir fiyatı artış eğilimindeyse, dolar ve 
altın fiyatları da aynı şekilde. Biz bir taraftan 
maliyetleri hesaplarken, diğer taraftan ev 
alacak olanlar da dövizin getirisini hesaplı-
yor. Bir gün daha beklersem dolarım belki 
daha fazla para edecek, altınım belki daha 
çok kazandıracak diye bakıyor haklı olarak. 

Fiyatlardaki bu değişkenliğe bağlı olarak 
biz de maliyet hesabı yapamıyoruz. Pazar-
tesi yaptığın hesap Salı’yı tutmuyor. Zaten 
tek kalemde şu kadar maliyetimiz var deyip 
çıkamıyoruz. 

Bu bağlamda konut fiyatlarındaki 
artışı hem üretimin azalması, hem de 
maliyetlerin artmasına bağlıyorsunuz. 
Doğru mudur?

Müteahhitlerin fırsatçılık yaptıkları söy-
lemleri bir dönem çok konuşuldu. Ama bu iş 
şöyledir, müteahhit üretir, emlakçılar satar. 

Yani bir daireye ihtiyacınız olsa ilk aklınıza 
gelen müteahhit değil, emlakçı olacaktır. Ya 
da müteahhidi bazı insanlar ulaşılamaz ola-
rak görebiliyor. Yani art niyetli insanlar da 
vardır belki içimizde ama genelleme yapacak 
olursak maliyetleri ortaya koyduk. 

Peki arsa sahiplerine ve sıfır bir 
daire almak isteyenlere yönelik uyarı ya 
da tavsiye niteliğinde neler söylemek 
istersiniz?

Arsa sahibinin de aslında bazı noktalarda 
çok dikkatli olması lazım. 200 metrekareye 
bir dairenin verildiği yerde 150 metrekareye 
bir daire veriliyorsa orada durup düşünmesi 
lazım. Çünkü bu hesapsızca yapılmış bir işin 
var olduğuna işarettir. Bir süre sonra bu 
işin içinden çıkamayan müteahhit, sözünde 
duramayacak ve inşaatı bitiremeyecektir. 
Bunun örneklerine sıklıkla rastladık. Keşke 
böyle durumlar yaşanmasın ama bu noktada 
arsa sahiplerinin de biraz daha mantık 
çerçevesinde olayı düşünmesi lazım. Daha 
çok kazanmak uğruna elindeki arsadan olma 
ihtimali de söz konusu olabiliyor ne yazık ki. 

Diğer yandan ben 300 bin liraya daire 
satarken, 150-200 bin liraya daire satan 
varsa bu adamdan da korkmak lazım. Bu 
adamın kaçacağı açık ve aşikar. Bir şekilde 
insanları mağdur edecek. Demirin fiyatı 
belli. Ben yarı yarıya demir alabiliyorsam, 
bu hurda demirdir. Bu da sağlam olmadığını 
gösterir.

Bir de daha önce ne yapmış ona bakmak 
lazım. Şimdi parası olan herkes müteahhit 
olmaya yelteniyor. Adamın kendi işi var. 
Başka işlerden parasını kazanıyor. Daha 
fazlasını kazanma arzusuyla inşaat işine 
başlıyor. Piyasayı bilmiyor, işin nasıl yürü-
düğünü bilmiyor. Bugünden yarına nelerin 
değişebileceğini bilmiyor. Arsa sahibine 
verdiği teklif arsa sahibini cezbediyor. Sonra 
bir de bakıyorsunuz ki bina yarıda kalmış, 
muhatap ortada kalmamış. Benim aşağıda 
dükkanım var mesela. Niye gidip galericilik 
yapmıyorum? Koyarım oraya 10 araba, satar 
para kazanırım. Ama bilmiyorum ki bu iş 
nasıl yapılır. Belki biraz kazanırım sonra biri 
gelir, elimde avucumda ne varsa alıp gider. 
O yüzden bildiğiniz işe girişin diyorum. 

Önemli bir konu da iç piyasaya sunulan 
malzemelerin fiyatlarının çok yüksek olması. 
İhracata gidiyor diye bence yeterince dene-
tim yapılmıyor. Bundan kısa bir süre önce 
bir tabak sunta 90 lirayken, şimdi 500 liraya 
kadar çıktı. Ve bu malzeme yok. Şu etrafında 
oturduğumuz masanın aynısından istiyorum 
desen o da yok. Belki kısmen hammadde 
sıkıntısı var ama üretiliyor. Üretilen de yurt 
dışına gidiyor. İç piyasaya mal verilmiyor. 
Bu konuları da konfederasyonumuz aracılığı 
ile ilgili Bakanlıklara ilettik. İçerideki sektör 
göz ardı edilmemeli. Şu an dünya genelinde 
en iyi çalışan Türkiye. Ama Türkiye de kendi 
içindeki ihtiyaçları giderebilmeli. Dışarıya 
satış yaparken iç piyasa kaçırılmamalı. 
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400 bin lira olan daire 300 bin lira olacak. 
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aşı yapılmış olurdu. 

Biz pandemi sürecinde çalışacak insan 
bulamadık, yaptığımız binayı satamadık. Ya-
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İnşaat sektöründe uzun yılların ver-
diği tecrübeyle Konya’da özel pro-
jelere imza atan Aren Proje İnşaat, 

kaliteyi ve müşteri memnuniyeti ön plana 
çıkararak çalışmalar yürütüyor. Özellikle 
son dönemde, 5 farklı bölgede 30 konsept 
villa projesini aynı anda başlatan Aren 
Proje İnşaat, rekor denebilecek düzeyde 
bir zamanda bu projelerin tamamını teslim 
etmeyi hedefliyor. Yaptığı villa projeleri-
ni herkese hitap edebilecek ve kullanışlı 
şekilde planlayan Aren Proje İnşaat, bu 
anlayışıyla müşterilerinden de yoğun talep 
görüyor. Projeleri ve hedefleri hakkında 
bilgiler veren Aren Proje İnşaat Sahiplerin-
den Mimar Taner Tutkan, insanların mutlu 
ve huzurlu olabilecekleri yaşam alanları 
ürettiklerini söyledi. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz? 
16 Kasım 1991 Muğla Bodrum Doğum-

luyum, Aslen Kars Kağızmanlıyız. Ailemiz 
1985 yılından itibaren Muğla Bodrum 
bölgesinde aktif inşaat faaliyetlerine 
devam etmektedir. Ön Lisans öğrenimime 
2007 yılında Samsun 19 Mayıs Üniversi-
tesi’nde başlayıp 2009 yılında bitirdim. 3 
yıllık piyasa deneyiminin ardından 2012 
yılında Konya Selçuk Üniversitesi Mimarlık 
bölümüne başladım ve 2016 yılında mezun 
olup Konya’da Taner Tutkan Mimarlık 
isimli şirketimi kurdum. 5 yılda yaklaşık 
200 bin metrekarelik konut ve özel proje-
ler alanında tasarımlar üretip hayata geçir-
dik. 2020 Yılı içerisinde CTS Yapı Denetim 
şirketini 3 ortak olarak kurduk ve yine 
2020 Yılının Kasım aylarında Aren Proje 

İnşaat isimli yapım ve taahhüt şirketini or-
tağım İnşaat Mühendisi Sefa Demir ile kur-
duk. Taner Tutkan Mimarlık olarak müşte-
rilerimize fark yaratan projeler oluşturmaya 
devam ederken Aren Proje İnşaat şirketimiz 
bünyesinde toplamda 5 farklı şantiye ile 30 
villadan oluşan konsept villa projelerimizin 
6 villadan oluşan bölümüne Haziran ayında 
başladık. Kalan kısmına da temmuz aylının 
içerisinde start vermiş olacağız.

Babanız da inşaat sektörünün 
içerisinde. O yüzden yabancı 
olduğunuz bir sektör değil. Bu 
durumun size katkıları ne oldu?

İnşaat sektörü küçük yaşlardan buyana 
içerisinde olduğumuz bir sektör. Babam 
Cesim TUTKAN çok küçük yaşlarda inşaat 
sektörüne başlayıp, birçok yapıya imza 
atmıştır. Hem usta olarak işin mutfağında 
yetişmiş hem de uzun yıllar müteahhitlik 
ve taşeronluk yapmıştır. İnşaatın birçok 
kaleminde aktif olarak yer almıştır. Biz de 
bunun içinde olduğumuz için meslek bize 
yabancı değil. Bizim ki işin biraz daha tek-
nik boyutu. Küçüklüğümüzden alıştığımız 
bir sistem var. Bu da bize avantaj sağlıyor.

Daha çok hangi tür projeler 
üzerinde çalışıyorsunuz?

Daha çok toplu konut projeleri yapıyo-
ruz. En son çizmiş olduğumuz 55 dairelik, 
78 dairelik konut projelerimiz var. Ama 
bunun yanında Fransa’da çizmiş olduğu-
muz Türk Kültür Merkezi Projemiz de var. 
Yine Niğde’ye çizmiş olduğumuz bir kültür 
merkezi projemiz var. Dolayısı ile kon-
sept projeler üzerinde de çalışıyoruz. Bazı 
konsept villa projelerimiz var. Bu villaları 
özellikle kendimiz inşa ediyoruz. 

Villa projeleri yapıyorsunuz. Bu 
projelerde nelere dikkat ediyorsunuz? 

Herkese hitap edebilecek projeler 
üretme gayretindeyiz. Bu anlamda tecrü-
belerimiz bize ışık tutuyor. Aynı zamanda 
müşterilerimizin fikirlerini de önemsiyoruz. 
Villa projeleri yapmak çok zordur. Çün-
kü villalarda herkesin isteği farklı oluyor. 
Herkese hitap edebilmek zor oluyor. Ama 
biz herkese hitap etmek zorundayız, genel 
ihtiyacı bulmak zorundayız. Şuan yaklaşık 

İNSAN ODAKLI YAŞAM 
ALANLARI ÜRETİYORLAR
Konsept villa projeleriyle dikkat çeken çalışmalar yürüten Aren Proje İnşaat 

ve Taner Tutkan Mimarlık, insan odaklı projelerle müşterilerine huzurlu ve mutlu 
olabilecekleri yaşam alanları sunuyor 

AREN DELUXE 14+3 VİLLA

30 villalık projemiz var. Burada 
herkese hitap edebilecek tasa-
rımlar ve uygulamalar yapıyoruz. 

Daha çok hangi 
bölgelerde çalışıyorsunuz?

Mimarlık ofisi olarak 
Karatay, Selçuklu, Meram 
bölgesinde de çalışıyoruz. Ama 
projelerini çizdiğimiz müşteri-
lerimiz ağırlıklı olarak Karatay 
bölgesinde. Diğer taraftan, 
kendimizin yapımını üstlendiği 
projelerde Selçuklu ve Meram 
bölgesinde çalışıyoruz. Bu böl-
gelerde çalışmayı sürdüreceğiz. 
Villa projelerinde talep de alıyo-
ruz. Bu anlamda bu bölgelerde 
yeni yer arayışlarımız sürüyor. 

Devam eden 
projelerinizden bahseder 
misiniz?

Yapım şirketimiz olan Aren 
Proje İnşaat’ın yürüttüğü villa 
projelerimiz var. Bu projeler 
Selçuklu’da toplam 23, Me-
ram’da toplam 6 adet ve yine 
Meram’da tek bir parselde özel 
bir villa olmak üzere toplam-
da 30 adet villa projesinden 
oluşuyor. Bu projelerimizin 
detaylarını verecek olursak; 
Aren Deluxe projemiz Kon-
ya Stadyumu’nun civarında 
Sille Mahallesinde. Buradaki 
projemiz 14+3 olmak üzere 
toplamda 17 villadan oluşuyor. 
Bu villalarımız 5+1 konseptte 
ve her birinin bahçe alanları 
müstakil şekilde tasarlanmıştır. 
Villalarımız site içinde ancak 
bahçe alanları 500 ila 700 
metrekare arasında  değişken 
olarak ayrı ayrı tasarlandı. 
Villalarımızın alanları da 268 
metrekare alandan oluşuyor. 
Villalarımızda aşağıda oturma 
odamız, salonumuz, mutfağı-
mız, misafir odamız, yukarıda 
da 3 adet yatak odamız, 16-17 
metrekare banyo-hamam-sau-

nadan oluşan bir alanımız var. 
Ebeveyn yatak odamızda ve 
genç yatak odamızda giyin-
me odalarımız var. Ebeveyn 
yatak odamızda duşumuz var. 
Toplamda 3 adet WC, lavabo, 
banyodan oluşan bir proje. Biz 
bu projeyi yaparken, konforu ve 
memnuniyeti düşündük,burada-
ki proje alanımıza daha fazla vil-
ladan oluşabilirdi.17 adet değil 
de 25-30 adet villa yapabilirdik. 
Ama biz gerçekten yaşanabi-
lir alan yapmayı hedefliyoruz. 
Bu projeyle kar marjını ikinci 
plana bıraktık. Villalarımızı alan 
insanlar memnun kalsınlar. Ön-
celikli amacımız bu. Bir de Aren 
Proje bizim yeni bir firmamız 
olduğu için, konsept bir projeyle 
giriş yapmak istedik. İnsanlar 
müteahhit mantığıyla değil de 
insan odaklı düşünen bir şirket 
olduğumuzu bilsin istedik. Bir 
fark oluşturalım istedik. Bölgeye 
baktığımız zaman bunu da 
sağladığımızı düşünüyorum. 
Çünkü bizim konseptimizde ve 
bizim metrajlarımızda bir villa 
projesi görmedik biz. Bunun ha-
ricinde, Aren Garden Selçuklu 
Projemiz var. Burası da 2 adet 
ikiz blok olmak üzere 4 adet 
villadan oluşan bir proje. Bu 
projemiz de Temmuz ayının ilk 
haftasında start alacak. Burada 
da yaklaşık 2 bin 100 metre-
karelik arsa alanı içerisinde, 
550’şer metrekarelik alanıyla 4 
villadan oluşuyor. Bu villaları-
mızın hepsine havuz opsiyon-
ları ekliyoruz. Yine Aren Suit 
Selçuklu Projemiz var. Burası da 
2 adet villadan oluşuyor. Burası 
daha müstakil. Bunun haricinde 
Meram Kozağaç bölgesinde 4 
adet, Meram Karahüyük Böl-
gesi’nde de Aren Suit Meram 
adıyla 2 adet villadan oluşan 
projelerimiz var. Bu projelerimiz 
de Haziran’da başladı. Büyük 
aşama kaydedildi. 
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16 Kasım 1991 Muğla Bodrum Doğum-

luyum, Aslen Kars Kağızmanlıyız. Ailemiz 
1985 yılından itibaren Muğla Bodrum 
bölgesinde aktif inşaat faaliyetlerine 
devam etmektedir. Ön Lisans öğrenimime 
2007 yılında Samsun 19 Mayıs Üniversi-
tesi’nde başlayıp 2009 yılında bitirdim. 3 
yıllık piyasa deneyiminin ardından 2012 
yılında Konya Selçuk Üniversitesi Mimarlık 
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İnşaat isimli yapım ve taahhüt şirketini or-
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merkezi projemiz var. Dolayısı ile kon-
sept projeler üzerinde de çalışıyoruz. Bazı 
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özellikle kendimiz inşa ediyoruz. 

Villa projeleri yapıyorsunuz. Bu 
projelerde nelere dikkat ediyorsunuz? 

Herkese hitap edebilecek projeler 
üretme gayretindeyiz. Bu anlamda tecrü-
belerimiz bize ışık tutuyor. Aynı zamanda 
müşterilerimizin fikirlerini de önemsiyoruz. 
Villa projeleri yapmak çok zordur. Çün-
kü villalarda herkesin isteği farklı oluyor. 
Herkese hitap edebilmek zor oluyor. Ama 
biz herkese hitap etmek zorundayız, genel 
ihtiyacı bulmak zorundayız. Şuan yaklaşık 

İNSAN ODAKLI YAŞAM 
ALANLARI ÜRETİYORLAR
Konsept villa projeleriyle dikkat çeken çalışmalar yürüten Aren Proje İnşaat 

ve Taner Tutkan Mimarlık, insan odaklı projelerle müşterilerine huzurlu ve mutlu 
olabilecekleri yaşam alanları sunuyor 

AREN DELUXE 14+3 VİLLA

30 villalık projemiz var. Burada 
herkese hitap edebilecek tasa-
rımlar ve uygulamalar yapıyoruz. 

Daha çok hangi 
bölgelerde çalışıyorsunuz?

Mimarlık ofisi olarak 
Karatay, Selçuklu, Meram 
bölgesinde de çalışıyoruz. Ama 
projelerini çizdiğimiz müşteri-
lerimiz ağırlıklı olarak Karatay 
bölgesinde. Diğer taraftan, 
kendimizin yapımını üstlendiği 
projelerde Selçuklu ve Meram 
bölgesinde çalışıyoruz. Bu böl-
gelerde çalışmayı sürdüreceğiz. 
Villa projelerinde talep de alıyo-
ruz. Bu anlamda bu bölgelerde 
yeni yer arayışlarımız sürüyor. 

Devam eden 
projelerinizden bahseder 
misiniz?

Yapım şirketimiz olan Aren 
Proje İnşaat’ın yürüttüğü villa 
projelerimiz var. Bu projeler 
Selçuklu’da toplam 23, Me-
ram’da toplam 6 adet ve yine 
Meram’da tek bir parselde özel 
bir villa olmak üzere toplam-
da 30 adet villa projesinden 
oluşuyor. Bu projelerimizin 
detaylarını verecek olursak; 
Aren Deluxe projemiz Kon-
ya Stadyumu’nun civarında 
Sille Mahallesinde. Buradaki 
projemiz 14+3 olmak üzere 
toplamda 17 villadan oluşuyor. 
Bu villalarımız 5+1 konseptte 
ve her birinin bahçe alanları 
müstakil şekilde tasarlanmıştır. 
Villalarımız site içinde ancak 
bahçe alanları 500 ila 700 
metrekare arasında  değişken 
olarak ayrı ayrı tasarlandı. 
Villalarımızın alanları da 268 
metrekare alandan oluşuyor. 
Villalarımızda aşağıda oturma 
odamız, salonumuz, mutfağı-
mız, misafir odamız, yukarıda 
da 3 adet yatak odamız, 16-17 
metrekare banyo-hamam-sau-

nadan oluşan bir alanımız var. 
Ebeveyn yatak odamızda ve 
genç yatak odamızda giyin-
me odalarımız var. Ebeveyn 
yatak odamızda duşumuz var. 
Toplamda 3 adet WC, lavabo, 
banyodan oluşan bir proje. Biz 
bu projeyi yaparken, konforu ve 
memnuniyeti düşündük,burada-
ki proje alanımıza daha fazla vil-
ladan oluşabilirdi.17 adet değil 
de 25-30 adet villa yapabilirdik. 
Ama biz gerçekten yaşanabi-
lir alan yapmayı hedefliyoruz. 
Bu projeyle kar marjını ikinci 
plana bıraktık. Villalarımızı alan 
insanlar memnun kalsınlar. Ön-
celikli amacımız bu. Bir de Aren 
Proje bizim yeni bir firmamız 
olduğu için, konsept bir projeyle 
giriş yapmak istedik. İnsanlar 
müteahhit mantığıyla değil de 
insan odaklı düşünen bir şirket 
olduğumuzu bilsin istedik. Bir 
fark oluşturalım istedik. Bölgeye 
baktığımız zaman bunu da 
sağladığımızı düşünüyorum. 
Çünkü bizim konseptimizde ve 
bizim metrajlarımızda bir villa 
projesi görmedik biz. Bunun ha-
ricinde, Aren Garden Selçuklu 
Projemiz var. Burası da 2 adet 
ikiz blok olmak üzere 4 adet 
villadan oluşan bir proje. Bu 
projemiz de Temmuz ayının ilk 
haftasında start alacak. Burada 
da yaklaşık 2 bin 100 metre-
karelik arsa alanı içerisinde, 
550’şer metrekarelik alanıyla 4 
villadan oluşuyor. Bu villaları-
mızın hepsine havuz opsiyon-
ları ekliyoruz. Yine Aren Suit 
Selçuklu Projemiz var. Burası da 
2 adet villadan oluşuyor. Burası 
daha müstakil. Bunun haricinde 
Meram Kozağaç bölgesinde 4 
adet, Meram Karahüyük Böl-
gesi’nde de Aren Suit Meram 
adıyla 2 adet villadan oluşan 
projelerimiz var. Bu projelerimiz 
de Haziran’da başladı. Büyük 
aşama kaydedildi. 
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Bundan sonraki projelerimiz villa olarak devam edecek 
mi?

Başında da belirttiğim gibi Bodrum ilçesiyle de bir bağımız 
olduğu için, orada 8 adet villa projemiz var. Arsası ve yapım işleri 
için görüşme aşamasındayız. Yine Konya’nın Adliye bölgesinde 
ofis projemiz var. Yaklaşık 80 adet ofisten oluşan konsept bir 
proje düşünüyoruz. Bunun haricinde de, konut projesi sahası ara-
yışımız da devam ediyor. Sadece villa projeleri odaklı değil, villa, 
ticari alan, konsept konut projeleri üzerinde çalışmalarımızı sür-
düreceğiz. Daha kullanıcı odaklı, fark oluşturacak projeler üretme 
hedefimiz var. Şuan devam eden projelerimizi hızlı bir şekilde 
bitirip, önümüzdeki projeleri hızlandırmayı planlıyoruz. Çünkü 
rekor zamanda 30 villamızı bitirme hedefimiz var. Temmuz ayının 
sonlarında başlayan villa projelerimizi 2022 yılının Mart ve Hazi-
ran ayları sonunda etap etap bitirme hedefimiz var. Sonrasında da 
yeni projelerimize odaklanacağız.

Pandemi sürecine rağmen üretmeye devam ettiniz ve 
önemli projeler yürütüyorsunuz. Ve bu projeleri kısa sürede 
bitirmeyi hedefliyorsunuz. Bunun özel bir amacı var mı? 

Villalarımıza yoğun talep var. Her gün 10-15 müşterimizle 
görüşüyoruz ve ciddi yol kat ediyoruz. Bunun haricinde Aren 
Proje İnşaat şirketimiz yeni bir şirket olduğu için, insanların bizi 
tanıması ve güven vermek anlamında hızlı bir yürütme içerisine 
girdik. Bu nedenle start alan bütün projelerimiz aynı anda yürütü-
lüyor. 

Pandemiyle birlikte villalara olan talebi artırdı. Bunun 
etkisini siz hissediyor musunuz?

Kesinlikle. Ben müstakil bir evde büyümüş biriyim. Apart-
man kültürüne yapı olarak uzağız. Şuan ben de bir apartmanda 
oturuyorum ve bu bahçeli ev eksikliğini yaşıyorum. Ama pandemi 
döneminde özellikle bu eksiklik arttı. İnsanlar da böyle düşünü-
yor. Dolayısı ile pandemi süreci, insanların toplu konut alanla-
rından uzaklaştırdı. Bu anlamda biz kesinlikle müstakil yaşam 
alanı sunuyoruz. Ortak yaşam alanlarını projelerimize entegre 
etmiyoruz ki insanların özel yaşam alanların olsun. Ayrıca biz bu 
villalarımızı satarken, birbirleriyle uyum sağlayabilecek müşterin 
olmasına dikkat ediyoruz. Herkesle uyumlu olabilecek müşterile-
rimizi konut sahibi yapmaya gayret ediyoruz.

Talepler nasıl? Satışlarımız nasıl gidiyor?
14+3 adet olan villa projemizde kalan 3 adet villamız var 

diğerlerini sattık. Satışlar noktasında müşterilerimize yardımcı 
oluyoruz. Çünkü 2018 yılında gelen krizle inşaat sektörü sıkıntı-
ya girdi ve insanlarda güven sorunu oluştu. Biz müşterilerimize 
güven vermek için, yüzde 20-30 civarındaki bir miktarı peşin alıp, 
kanal miktarı evi teslim ettikten sonra alalım gibi bir satış politi-
kası yürüttük. Çünkü bu işler güven esasına dayanıyor. Böylece 
müşterilerimizi rahatlatmaya çalışıyoruz. 

İnşaat sektörü ne durumda? 2018 yılında baş gösteren 
sıkıntı hala devam ediyor mu?

İnşaat sektörü 2018 yılında başlayan sıkıntıdan hala çıkamadı. 
Çünkü maliyetler sürekli değişkenlik gösteriyor. Malzeme fiyatları 
yüksek mi olacak? yüksek olsun ama sabit kalsın. Bu dengesizlik 
yapım işi ile uğraşan insanları çok etkiliyor. İnşaatın başlamasın-
dan bitimine kadar yüzde 70’lik fiyat farkı oluşuyor. Dolayısı ile 
müteahhit ön ödemelerini alıyor, satışını yapıyor, iş bitince ortada 
bir kâr kalmadığını görüyor. Bu da çok büyük bir sorun. Piyasada-
ki bu dalgalanmanın sona ermesi gerekiyor. Ama 2018’den beri 
bu sorun devam ediyor. Umarız kısa zamanda bu sorunlar düzelir. 

AREN SUİT MERAM KARAHÜYÜK

AREN GARDEN SELÇUKLU

AREN GARDEN MERAM KOZAĞAÇ

AREN SUİT SELÇUKLU
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Sektördeki sıkıntılara rağmen yatı-
rımlarını sürdüren Ünver İnşaat, 
2014 yılından buyana yaklaşık 

270 daireyi hakkıyla teslim etti. Mustafa 
Ünver ve Yasin Ünver kardeşlerin kurduğu 
Ünver İnşaat, kaliteden ödün vermeden, 
müşterilerine verdiği güvenle sektörde 
emin adımlarla yoluna devam ediyor. Tes-
lim ettiği projelerin ardından toplam 120 
dairelik farklı projelerin çalışmalarını yürü-
ten Ünver İnşaat, bundan sonraki süreçte 
de proje üretmeyi sürdürecek. 

SEKTÖRDE BÜYÜYORLAR 

Çalışmaları hakkında bilgiler veren 
Ünver İnşaat Sahiplerinden Mustafa Ün-
ver, 2014 yılında buyana sektörde faaliyet 
yürüttüklerini söyledi. Bugüne kadar farklı 
projelerin teslimatını yaptıklarını dile 
getiren Ünver, “Abim Yasin Ünver’le bir-
likte şirketimizin çıtasını yükseltmek için 
çalışıyoruz. Kurulduğumuz günden buyana 
kaliteden taviz vermeden, müşterilerimizi 
memnun edecek şekilde inşaatlar yaptık. 
Bundan sonra da bu anlayışla çalışmaları-
mızı sürdüreceğiz” dedi.  

120 DAİRE YÜKSELİYOR 

Ünver İnşaat olarak bugüne kadar yap-
tıkları projelerden müşterilerinin oldukça 
memnun olduklarına dikkat çeken Ün-
ver, “Ünver İnşaat olarak kurulduğumuz 
günden buyana farklı projeler yaptık ve 
alnımızın akıyla projelerimizi müşterileri-
mize teslim ettik. Bugüne kadar teslim et-
tiğimiz yaklaşık 270 daire teslim ettik. Hali 

hazırda 120 dairelik projelerimiz devam 
ediyor. Bu projelerimizden başlayanlar var, 
başlayacak olanlar var. Bu projelerimizde 
de çalışmalarımız hızlı bir şekilde devam 
ediyor” ifadelerini kullandı. 

ALTERNATİFLER SUNUYORLAR

Ünver İnşaat’ın müşterilerine alterna-
tifler sunduğuna işaret eden Ünver, şöyle 
devam etti, “Biz Ünver İnşaat olarak, 20-
30 dairelik butik projelerle farklı bölge-
lerde çalışmalar yürütüyoruz. Bu şekilde 
müşterilerimize alternatifler sunabiliyor. 
Böylece müşteri memnuniyetini artırmış 
oluyoruz. Çünkü müşterilerimize çeşitlilik 
sunduğunuz zaman, insanlara alterna-
tif sunulunca daha cazip gelebiliyor. Bu 
anlamda, farklı bölgelerde projelerimiz 
yükseliyor. Bu tür çalışmalarla da şirketi-
mizi yükseltmeye çalışıyoruz.”

GÜZEL BİR BÖLGEDE ÇALIŞIYORUZ 

Daha çok Karaman Yolu bölgesinde 

KALITELI PROJELERLE 
GÜVEN VERIYORLAR

Kuruldukları 2014 yılından 
buyana 270 daireli hakkıyla 
teslim eden Ünver İnşaat, 

yeni projelerle yoluna 
devam ediyor. Ünver 
İnşaat Sahiplerinden 

Mustafa Ünver, kaliteden 
taviz vermeden ürettikleri 

konutlarla müşterilere 
güven verdiklerini söyledi 

çalışmalar yürüttüklerini bu 
bölgeden de memnun oldukla-
rını vurgulayan Ünver, şunları 
kaydetti, “Bu bölgeye hitap ede-
cek şekilde projeler üretiyoruz. 
Fiyatlarımızı da bu bölgeye göre 
şekillendiriyoruz. Orta kesime 
hitap edecek üretimlerimizi 
gerçekleştiriyoruz. İnşaat yap-
tığımız bölge, bizim için güzel 
bir bölge. Müşterilerimiz de sağ 
olsunlar bize teveccüh göste-
riyorlar. Tabi herkesin farklı 
bölgelerde, daha büyük projeler 
yapma gibi hedefleri olması ge-
rekiyor. Çünkü esnaflık, işadamı 
olmak bunu gerektiriyor. Fakat 
şuan biz bölgemizden memnu-
nuz. İstesek farklı bölgelerde 
inşaat yapabiliriz, şartlarımız 
bunun için müsait. Ama macera 
aramak istemiyoruz ve şimdilik 
bu bölgede çalışmalarımızı sür-
dürmeye devam edeceğiz.”

İSTEĞE GÖRE MÜSTAKİL 
PROJELER YAPIYORLAR 

Ünver, pandemi süreciyle 
birlikte insanların daha çok bah-
çeli evlere yöneldiğini anım-
sattı. Bu konuda da çalışmalar 
yaptıklarını belirten Ünver, 
“Son birkaç yıldır insanlar 

daha çok bahçeli evlere rağbet 
gösteriyor. Biz öncesinde de 
Ünver İnşaat olarak, müstakil, 
villa tarzında evler yapıyorduk. 
Şuanda da bu projelerimizi 
sürdürüyoruz. Müşterilerimizin 
isteğine göre üretimler yapa-
biliyoruz. Müşterimize anahtar 
teslim şeklinde projelerimizi 
tamamlayıp müşterimize teslim 
ediyoruz. Bu tarz projelerimizi 
de devam ettireceğiz” dedi. 

GELECEKTEN ÜMİTLİYİZ

Ünver, sektörle ilgili de-
ğerlendirmeler de yaptı. İnşaat 
sektörünün son dönemde ülke 
genelinde zorlu bir süreç-
ten geçtiğini belirten Ünver, 
şunları kaydetti, “Girdi fiyat-
larımız yüzde 50 seviyelerinde 
bir artış gösterdi. Bu durum 
bizim maliyetlerimizi artırıyor. 
Maliyetlerimiz artınca, haliyle 
daire fiyatları da yükseliyor. Bu 
da bizim satışlarımızı olumsuz 
etkiliyor. Bizim kar etmemiz 
gerekiyor. Kar etmeden daire 
satmamız mümkün değil. Ama 
vatandaşlarımızın alım gücü 
düşünce, satışlarımız da yavaş-
lıyor. Bu anlamda sektördeki 
sirkülasyon düşmüş durumda. 
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Sektördeki sıkıntılara rağmen yatı-
rımlarını sürdüren Ünver İnşaat, 
2014 yılından buyana yaklaşık 

270 daireyi hakkıyla teslim etti. Mustafa 
Ünver ve Yasin Ünver kardeşlerin kurduğu 
Ünver İnşaat, kaliteden ödün vermeden, 
müşterilerine verdiği güvenle sektörde 
emin adımlarla yoluna devam ediyor. Tes-
lim ettiği projelerin ardından toplam 120 
dairelik farklı projelerin çalışmalarını yürü-
ten Ünver İnşaat, bundan sonraki süreçte 
de proje üretmeyi sürdürecek. 

SEKTÖRDE BÜYÜYORLAR 

Çalışmaları hakkında bilgiler veren 
Ünver İnşaat Sahiplerinden Mustafa Ün-
ver, 2014 yılında buyana sektörde faaliyet 
yürüttüklerini söyledi. Bugüne kadar farklı 
projelerin teslimatını yaptıklarını dile 
getiren Ünver, “Abim Yasin Ünver’le bir-
likte şirketimizin çıtasını yükseltmek için 
çalışıyoruz. Kurulduğumuz günden buyana 
kaliteden taviz vermeden, müşterilerimizi 
memnun edecek şekilde inşaatlar yaptık. 
Bundan sonra da bu anlayışla çalışmaları-
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Ünver İnşaat olarak bugüne kadar yap-
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Böylece müşteri memnuniyetini artırmış 
oluyoruz. Çünkü müşterilerimize çeşitlilik 
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Daha çok Karaman Yolu bölgesinde 

KALITELI PROJELERLE 
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yeni projelerle yoluna 
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konutlarla müşterilere 
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çalışmalar yürüttüklerini bu 
bölgeden de memnun oldukla-
rını vurgulayan Ünver, şunları 
kaydetti, “Bu bölgeye hitap ede-
cek şekilde projeler üretiyoruz. 
Fiyatlarımızı da bu bölgeye göre 
şekillendiriyoruz. Orta kesime 
hitap edecek üretimlerimizi 
gerçekleştiriyoruz. İnşaat yap-
tığımız bölge, bizim için güzel 
bir bölge. Müşterilerimiz de sağ 
olsunlar bize teveccüh göste-
riyorlar. Tabi herkesin farklı 
bölgelerde, daha büyük projeler 
yapma gibi hedefleri olması ge-
rekiyor. Çünkü esnaflık, işadamı 
olmak bunu gerektiriyor. Fakat 
şuan biz bölgemizden memnu-
nuz. İstesek farklı bölgelerde 
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bu bölgede çalışmalarımızı sür-
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gösteriyor. Biz öncesinde de 
Ünver İnşaat olarak, müstakil, 
villa tarzında evler yapıyorduk. 
Şuanda da bu projelerimizi 
sürdürüyoruz. Müşterilerimizin 
isteğine göre üretimler yapa-
biliyoruz. Müşterimize anahtar 
teslim şeklinde projelerimizi 
tamamlayıp müşterimize teslim 
ediyoruz. Bu tarz projelerimizi 
de devam ettireceğiz” dedi. 

GELECEKTEN ÜMİTLİYİZ

Ünver, sektörle ilgili de-
ğerlendirmeler de yaptı. İnşaat 
sektörünün son dönemde ülke 
genelinde zorlu bir süreç-
ten geçtiğini belirten Ünver, 
şunları kaydetti, “Girdi fiyat-
larımız yüzde 50 seviyelerinde 
bir artış gösterdi. Bu durum 
bizim maliyetlerimizi artırıyor. 
Maliyetlerimiz artınca, haliyle 
daire fiyatları da yükseliyor. Bu 
da bizim satışlarımızı olumsuz 
etkiliyor. Bizim kar etmemiz 
gerekiyor. Kar etmeden daire 
satmamız mümkün değil. Ama 
vatandaşlarımızın alım gücü 
düşünce, satışlarımız da yavaş-
lıyor. Bu anlamda sektördeki 
sirkülasyon düşmüş durumda. 
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Tabi biz gelecekten ümitliyiz. İnşallah bu sorunlar giderilir ve bir 
düzen oturur, sektörümüz eski güzel günlerine kavuşur diye ümit 
ediyoruz.”

KREDİLİ SATIŞLARDA YOKUZ 

Sektörün konut satışlarındaki faiz indirim beklentisine de deği-
nen Ünver, “Biz Ünver İnşaat olarak kredili satışlarda yokuz. Müm-
kün mertebe girmemeye çalışıyoruz. Ancak genel manada inşaat 
sektörüne kredi bir nefes veriyor. Satılmayan daireler satılıyor. 
Geçtiğimiz dönemde daire satışları için kredi faiz oranlarında bir 
düşüş yapılmış ve sektöre can suyu olmuştu. Sektörün yine genel 
anlamda böyle bir talebi var. Bu talep hükümetimizin değerlendir-
mesi ve olumlu bakışıyla gerçekleşir. Bu konuda tamamen hükü-
metimizin takdirindedir. Ama az önce de dediğim gibi, biz kredili 
satışlarda olmadığımız için açıkçası bizim Ünver İnşaat olarak öyle 
bir beklentimiz yok” şeklinde konuştu. 

BELEDİYELER ÇÖZÜM ODAKLI ÇALIŞIYOR

Belediyelerin yaptığı çalışmaların kendilerine kolaylık sağladı-
ğını dile getiren Ünver, “Müteahhitlerin devlet kurumları içeri-
sinde yakın çalışma içerisinde olduğu kurumlar takdir edersiniz 
ki belediyelerdir. Belediyelerin imar çalışmalarıyla yapılaşmalar 
gerçekleşiyor. Bu anlamda belediyelerle yakın bir çalışma içerisin-
deyiz. Son yıllarda belediyelerimiz bize ön açıcı çalışmalar yapıyor. 
Sorun çözücü bir çalışma içerisindeler. İşler daha hızlı yürüyor. Bu 
durum bize olumlu yansıyor. Bu anlayıştan memnunuz” dedi. 

YOLUMUZA DEVAM EDECEĞİZ

Şirket olarak sektörde hedefleri doğrultusunda yola devam 
edeceklerini kaydeden Ünver, “Ünver İnşaat olarak önemli hedef-
lerimiz var. Hepimizin amacı büyümektir. Devletimize, milletimize 
daha faydalı olabilmek için gayret gösteriyoruz. Bu anlamda büyü-
menin sınırı yoktur. Bu doğrultuda çalışmalarımızı sürdüreceğiz. 
Piyasa şartlarına göre hareket ederek, sektördeki çalışmalarımızın 
üstüne koyarak yolumuza devam edeceğiz” diye konuştu. 
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edeceklerini kaydeden Ünver, “Ünver İnşaat olarak önemli hedef-
lerimiz var. Hepimizin amacı büyümektir. Devletimize, milletimize 
daha faydalı olabilmek için gayret gösteriyoruz. Bu anlamda büyü-
menin sınırı yoktur. Bu doğrultuda çalışmalarımızı sürdüreceğiz. 
Piyasa şartlarına göre hareket ederek, sektördeki çalışmalarımızın 
üstüne koyarak yolumuza devam edeceğiz” diye konuştu. 

85



Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 
Konya Bölge Müdürlüğü’nden 
yapılan açıklamaya göre, 2021 

yılı Mayıs ayı itibariyle Konya’da toplam 
konut satışları bir önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde 25,2 oranında artarak ve bir 
önceki aya göre yüzde 29,9 oranında azala-
rak bin 565 adet oldu.

Türkiye İstatistik Kurumu Konya Bölge 
Müdürlüğü 2021 yılı Mayıs ayı Konut 
Satışı İstatistiklerinden “Konya ili konut 
satışları” konusunda bir basın bülteni 
hazırladı. TÜİK Konya Bölge Müdürlüğün-
den yapılan açıklamaya göre, 2021 yılı 
Mayıs ayı itibariyle Konya’da toplam konut 
satışları bir önceki yılın aynı ayına göre 

yüzde 25,2 oranında artarak ve bir önceki 
aya göre yüzde 29,9 oranında azalarak 
bin 565 adet oldu. Konya, bin 565 konut 
satışı ile Türkiye genelindeki toplam konut 
satışlarından yüzde 2,6 pay alarak 7’nci 
sırada yer aldı. Türkiye genelinde konut 
satışları Mayıs ayında bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 16,2 artarak 59 bin 166 
oldu. Konut satışlarında İstanbul 11 bin 
356 konut satışı ve yüzde 19,2 ile en yük-
sek paya sahip oldu. Satış sayılarına göre 
İstanbul’u 5 bin 653 konut satışı ve yüzde 
9,6 pay ile Ankara, 3 bin 298 konut satışı 
ve yüzde 5,6 pay ile İzmir izledi. Konut 
satış sayısının en az olduğu iller sırasıyla 7 
konut ile Ardahan, 11 konut ile Hakkari ve 

26 konut ile Bayburt oldu.

KONYA’DAKİ İPOTEKLİ 
KONUT SATIŞI SAYISI 165 OLDU

2021 yılı Mayıs ayında Konya’da satılan 
konutların yüzde 10,5’i ipotekli olarak 
satıldı ve ipotekli satış oranının en fazla ol-
duğu iller sıralamasına göre 65’inci sırada 
yer aldı. Türkiye genelinde Mayıs ayında 
ipotekli konut satışları bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 42,9 azalış göstererek 10 
bin 560 oldu. Toplam konut satışları içinde 
ipotekli satışların payı yüzde 17,8 olarak 
gerçekleşti. İpotekli satışlarda İstanbul 2 
bin 210 konut satışı ve yüzde 20,9 pay ile 

MAYIS AYINDA BIN
565 KONUT SATILDI

2021 yılı Mayıs ayı itibariyle Konya’da toplam konut satışları bir önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde 25,2 oranında artarak ve bir önceki aya göre yüzde 29,9 oranında azalarak bin 

565 adet oldu

ilk sırada yer aldı. Hakkari 
ve Şırnak illerinde ipotekli 
konut satışı gerçekleşmez-
ken Ardahan’da 1 ipotekli 
konut satışı gerçekleşti.

KONYA’DA DİĞER SATIŞ 
TÜRLERİ SONUCUNDA BİN 
400 KONUT EL DEĞİŞTİRDİ

Konya’da 2021 yılı Mayıs 
ayı itibariyle toplam konut 
satışları içindeki diğer konut 
satışı payı (yüzde 89,5) sıra-
lamasına göre 17’nci sırada 
yer aldı. 2021 Mayıs ayında 

Konya’da satılan konutların 
491 adedi ilk defa satılırken, 
bin 74 konut ise ikinci el 
konut satışı ile el değiştirdi. 
TÜİK Konya Bölge Müdürlü-
ğünden yapılan açıklamaya 
göre, Konya’da toplam konut 
satışları içinde ilk satışların 
payı yüzde 31,4 iken; ikinci 
el satışlarının payı ise yüzde 
68,6 olarak gerçekleşti. 
Türkiye genelinde ise konut 
satışları içinde ilk satışın 
payı yüzde 30,8, ikinci el 
satışlarının payı ise yüzde 
69,2 oldu.
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yer aldı. Türkiye genelinde Mayıs ayında 
ipotekli konut satışları bir önceki yılın aynı 
ayına göre yüzde 42,9 azalış göstererek 10 
bin 560 oldu. Toplam konut satışları içinde 
ipotekli satışların payı yüzde 17,8 olarak 
gerçekleşti. İpotekli satışlarda İstanbul 2 
bin 210 konut satışı ve yüzde 20,9 pay ile 

MAYIS AYINDA BIN
565 KONUT SATILDI

2021 yılı Mayıs ayı itibariyle Konya’da toplam konut satışları bir önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde 25,2 oranında artarak ve bir önceki aya göre yüzde 29,9 oranında azalarak bin 

565 adet oldu

ilk sırada yer aldı. Hakkari 
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Konya’da satılan konutların 
491 adedi ilk defa satılırken, 
bin 74 konut ise ikinci el 
konut satışı ile el değiştirdi. 
TÜİK Konya Bölge Müdürlü-
ğünden yapılan açıklamaya 
göre, Konya’da toplam konut 
satışları içinde ilk satışların 
payı yüzde 31,4 iken; ikinci 
el satışlarının payı ise yüzde 
68,6 olarak gerçekleşti. 
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satışları içinde ilk satışın 
payı yüzde 30,8, ikinci el 
satışlarının payı ise yüzde 
69,2 oldu.
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Hayatı kolaylaştıran projelerin 
geliştirilmesi ve hayata geçiril-
mesi amacıyla kurulmuş olan 

MERHAN İnşaat, kaliteden taviz verme-
yen, insanı ve çevreyi daima en büyük 
öncelik sayan çalışma yapısıyla ön plana 
çıkıyor. Müşteri memnuniyetini daima ilk 
sıraya alarak projelerini realize eden Mer-
han İnşaat, hizmetinin kalitesini artırmak 
için sektördeki yenilikleri yakından takip 

ediyor. 10’Lar Dergisi’ne özel açıklamalar 
yapan Yönetim Kurulu Başkanı Muammer 
Karapınar, “Hem şehrin içindeki sanayi-
yi buraya taşımak hem de yeni fikirlere 
alan oluşturmak için burayı yaptık. Benim 
düşünceme göre Karaman’ın en az 500 
dükkâna yani bizim yaptığımız gibi beş 
sanayi sitesine daha ihtiyacı var” dedi.

Muammer Karapınar kimdir?

1988 Konya doğumluyum. İstanbul 
Haliç Üniversitesi Uluslararası İşletme ve 
Ticaret bölümü mezunuyum. Yaklaşık 11 
yıllık bir ticari hayatım var ve bunun son 
8 yılını aile şirketinde, 3 yıldır ise kuru-
cusu olduğum MERHAN İnşaat’ta devam 
ettiriyorum. 

Yola çıkış sloganınız neydi?
Hayatı kolaylaştıran projelerin geliş-

tirilmesi ve hayata geçirilmesi amacıyla 
kurulmuş olan firmamız; kaliteden taviz 
vermeyen, insanı ve çevreyi daima en 
büyük öncelik sayan çalışma yapısıyla ön 
plana çıkmıştır. Müşteri memnuniyetini 
daima ilk sıraya alarak projelerini realize 
eden Merhan İnşaat, hizmetinin kalitesini 
artırmak için sektördeki yenilikleri yakın-
dan takip etmektedir. Hem işçiliğe hem de 
kullanılacak olan malzeme seçimine önem 
vererek hayatı işimizin merkezinde tutarak 
sektöre güvenli ve ekonomik çözümler 
getiriyoruz. Sektördeki yenilikleri takip 
etmekle kalmıyor, pazardaki talepleri de 
yakından takip ediyoruz. Üstlendiğimiz 
taahhütleri tam zamanında ve beklen-
tinin üzerinde kalite seviyesinde teslim 
eden Merhan İnşaat, sektörün önde gelen 
firmalarından birisi olma yolunda emin 
adımlarla ilerlemektedir. İnşaatını gerçek-
leştirdiğimiz her konumun değerine değer 
katmayı amaçlıyor, yönetmeliklere uymaya 
özen gösteriyoruz. Yapılarımızın hem iç 

‘KARAMAN’IN DESTEĞINI 
HISSETTIK’

MERHAN İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı Muammer Karapınar, inşaat sektörü ve yaşamıyla 
ilgili özel açıklamalar yaptı. Üretimin her zaman önemli olduğunu ifade eden Karapınar, 

“Şehri rahatlatmak adına başladık ve Karaman’ın desteğini yanımızda hissettik. İnşallah yeni 
projelerimiz üzerinde de çalışıyoruz” diye konuştu

mimarisine hem de dış mimari tasarım-
larına dikkat etmekle kalmıyor, yapıların 
fonksiyonel olmalarını göz önünde bulun-
durarak inşa ediyoruz. İş ahlakından ödün 
vermeyen firmamız müşterilerinin duydu-
ğu güvenin karşılığını hakkıyla vermek için 
çalışmaya devam etmektedir.

MERHAN İnşaat’ın hikayesini 
dinleyebilir miyiz?

Şirketi çok büyük hedeflerle kurdum. 
Allah nasip ederse Karaman’da yaptığımız 
sanayi sitesi projesi gibi projeleri Konya’da 
da devam ettirmek istiyorum. Karakterim 
itibari ile kabıma sığmayan bir yapım var. 
Burada 88 dükkân barındıran bir sanayi 
sitesi projesine devam ediyoruz.

Karaman’da inşaat sektör nasıl?
Karaman’da inşaat sektörü bugüne 

kadar belli başlı firmalar ile devam ediyor-
du, bizim gibi Konya’dan gelip burada iş 
yapanlar var. Şu anda sektör çok hareketli, 
bunun sebebi gayrimenkul fi-
yatlarının yükselmesi. Karaman 
şu anda yenilenen ve geliş-
meye, büyümeye başlayan bir 
şehir ve bu anlamda Karaman 
hızla büyüyor. Karamanlı olup 
Avrupa’da yaşayan çok fazla 
vatandaşımız var ve bizim de 
Avrupalı müşterilerimiz var. Al-
lah razı olsun Karaman halkı da 
bizi bağrına bastı. Biz de daha 
çok Karamanlı tedarikçiler ile 
çalışmaya dikkat ediyoruz.

Arsa tahsisi konusunda 
sıkıntı yaşıyor musunuz?

Arsa tahsisi aslında Kara-
man’da imara açılmış, açılacak 
olanlar var. Konya’ya oranla üç 
kat daha ucuz ve Karaman’ın 
projelere ihtiyacı var. Bizim 
yaptığımız sanayi projelerine 
daha çok ihtiyacı var. Tabii biz 
bu projeyi yaparken daha önce 
hiç yapılmadığı için çok riskli 

idi ama Allah’a şükür yaptık, yapıyoruz. 
Karaman’da projemize başladığımız tarih-
ten itibaren daha önce Konya’dan gelen 
firma sahiplerinin de büyük desteğini aldık 
bizi çok sıcak karşıladılar. Bizim planları-
mız içerisinde, şu anda yaptığımız sanayi 
sitesinin ikincisini ve üçüncüsünü yapmak 
var. O yüzden sanayi sitemizin ismini Piri 
Reis Sanayi Sitesi-1 koyduk ki; ikincisi ve 
üçüncüsü de gelecek. Hem şehrin içindeki 
sanayiyi buraya taşımak hem de yeni fi-
kirlere alan oluşturmak için burayı yaptık. 
Benim düşünceme göre Karaman’ın en az 
500 dükkana yani bizim yaptığımız gibi 
beş sanayi sitesine daha ihtiyacı var.

Pandemi dönemi nasıl geçti, 
geçiyor?

Bizim pandemiyi geçirme sürecimiz 
biraz farklı oldu, Konya-Karaman arası 
sürekli sürekli yolardaydık, yollardaydım. 
Onun dışında ben Türkiye’nin pandemi 
sürecini güçlenerek atlatacağını düşü-

nüyorum özellikle sanayi alanında ciddi 
yatırımlar ve ataklar yapıldı.

Peki pandemi sektörü nasıl etkiledi?
Pandeminin ilk çıktığında biz bu 

projeye başlamamıştık tam ortasındayken 
pandeminin projeye başladık, pandemiyi 
bile bile geldim ve Allah’a şükür sıkıntı 
çekmedik ama yasakların hepimizi etkile-
diği aşikar.

Devlet desteği kullandınız mı?
Devlet desteği almadık. Daha doğrusu 

teklif edildi fakat ihtiyacımız olmadığı için 
kullanmadık.

Sizin alanınız ile inşaat sektörü 
farklı bir alan, memnun musunuz, 
keşke kendi alanımda çalışsaydım 
dediğiniz oldu mu?

Aslında ben 11 yıllık ticari hayatımın 
sadece 1 yılını kendi alanımda çalıştım. 
Çok farklı işlerde çalıştım. Tabii bu 11 

yıllık tecrübeyi kullandığımız 
alan sadece insanlar ile ilişkiler. 
Aslında geriye kalan kısımda ta-
mamen babamın yönlendirmesi 
ile ilerliyoruz. Girdiğim sektör-
den memnunum.

Gençlere tavsiyeleriniz ne 
olur?

Bir büyüğüne sormadan 
hiçbir iş yapmamalarını tavsiye 
ederim. Bilmediğiniz bir işe 
girecekseniz en iyi bilen ile 
girsinler derim. Bu işte uzman 
olan kişiler ile bir araya gelip 
fikir alsınlar. Şunu da belirteyim 
ki üreten her zaman kazanır.

Kaç kişi istihdam 
ediyorsunuz?

Kendi personelim dahil inşa-
atta çalışan kişi sayısı 65.şuan 
daha az ve vardiyalı çalışıyoruz. 
Yazın personel sayımız çok daha 
artıyor.
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Hayatı kolaylaştıran projelerin 
geliştirilmesi ve hayata geçiril-
mesi amacıyla kurulmuş olan 

MERHAN İnşaat, kaliteden taviz verme-
yen, insanı ve çevreyi daima en büyük 
öncelik sayan çalışma yapısıyla ön plana 
çıkıyor. Müşteri memnuniyetini daima ilk 
sıraya alarak projelerini realize eden Mer-
han İnşaat, hizmetinin kalitesini artırmak 
için sektördeki yenilikleri yakından takip 

ediyor. 10’Lar Dergisi’ne özel açıklamalar 
yapan Yönetim Kurulu Başkanı Muammer 
Karapınar, “Hem şehrin içindeki sanayi-
yi buraya taşımak hem de yeni fikirlere 
alan oluşturmak için burayı yaptık. Benim 
düşünceme göre Karaman’ın en az 500 
dükkâna yani bizim yaptığımız gibi beş 
sanayi sitesine daha ihtiyacı var” dedi.

Muammer Karapınar kimdir?

1988 Konya doğumluyum. İstanbul 
Haliç Üniversitesi Uluslararası İşletme ve 
Ticaret bölümü mezunuyum. Yaklaşık 11 
yıllık bir ticari hayatım var ve bunun son 
8 yılını aile şirketinde, 3 yıldır ise kuru-
cusu olduğum MERHAN İnşaat’ta devam 
ettiriyorum. 

Yola çıkış sloganınız neydi?
Hayatı kolaylaştıran projelerin geliş-

tirilmesi ve hayata geçirilmesi amacıyla 
kurulmuş olan firmamız; kaliteden taviz 
vermeyen, insanı ve çevreyi daima en 
büyük öncelik sayan çalışma yapısıyla ön 
plana çıkmıştır. Müşteri memnuniyetini 
daima ilk sıraya alarak projelerini realize 
eden Merhan İnşaat, hizmetinin kalitesini 
artırmak için sektördeki yenilikleri yakın-
dan takip etmektedir. Hem işçiliğe hem de 
kullanılacak olan malzeme seçimine önem 
vererek hayatı işimizin merkezinde tutarak 
sektöre güvenli ve ekonomik çözümler 
getiriyoruz. Sektördeki yenilikleri takip 
etmekle kalmıyor, pazardaki talepleri de 
yakından takip ediyoruz. Üstlendiğimiz 
taahhütleri tam zamanında ve beklen-
tinin üzerinde kalite seviyesinde teslim 
eden Merhan İnşaat, sektörün önde gelen 
firmalarından birisi olma yolunda emin 
adımlarla ilerlemektedir. İnşaatını gerçek-
leştirdiğimiz her konumun değerine değer 
katmayı amaçlıyor, yönetmeliklere uymaya 
özen gösteriyoruz. Yapılarımızın hem iç 

‘KARAMAN’IN DESTEĞINI 
HISSETTIK’

MERHAN İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı Muammer Karapınar, inşaat sektörü ve yaşamıyla 
ilgili özel açıklamalar yaptı. Üretimin her zaman önemli olduğunu ifade eden Karapınar, 

“Şehri rahatlatmak adına başladık ve Karaman’ın desteğini yanımızda hissettik. İnşallah yeni 
projelerimiz üzerinde de çalışıyoruz” diye konuştu

mimarisine hem de dış mimari tasarım-
larına dikkat etmekle kalmıyor, yapıların 
fonksiyonel olmalarını göz önünde bulun-
durarak inşa ediyoruz. İş ahlakından ödün 
vermeyen firmamız müşterilerinin duydu-
ğu güvenin karşılığını hakkıyla vermek için 
çalışmaya devam etmektedir.

MERHAN İnşaat’ın hikayesini 
dinleyebilir miyiz?

Şirketi çok büyük hedeflerle kurdum. 
Allah nasip ederse Karaman’da yaptığımız 
sanayi sitesi projesi gibi projeleri Konya’da 
da devam ettirmek istiyorum. Karakterim 
itibari ile kabıma sığmayan bir yapım var. 
Burada 88 dükkân barındıran bir sanayi 
sitesi projesine devam ediyoruz.

Karaman’da inşaat sektör nasıl?
Karaman’da inşaat sektörü bugüne 

kadar belli başlı firmalar ile devam ediyor-
du, bizim gibi Konya’dan gelip burada iş 
yapanlar var. Şu anda sektör çok hareketli, 
bunun sebebi gayrimenkul fi-
yatlarının yükselmesi. Karaman 
şu anda yenilenen ve geliş-
meye, büyümeye başlayan bir 
şehir ve bu anlamda Karaman 
hızla büyüyor. Karamanlı olup 
Avrupa’da yaşayan çok fazla 
vatandaşımız var ve bizim de 
Avrupalı müşterilerimiz var. Al-
lah razı olsun Karaman halkı da 
bizi bağrına bastı. Biz de daha 
çok Karamanlı tedarikçiler ile 
çalışmaya dikkat ediyoruz.

Arsa tahsisi konusunda 
sıkıntı yaşıyor musunuz?

Arsa tahsisi aslında Kara-
man’da imara açılmış, açılacak 
olanlar var. Konya’ya oranla üç 
kat daha ucuz ve Karaman’ın 
projelere ihtiyacı var. Bizim 
yaptığımız sanayi projelerine 
daha çok ihtiyacı var. Tabii biz 
bu projeyi yaparken daha önce 
hiç yapılmadığı için çok riskli 

idi ama Allah’a şükür yaptık, yapıyoruz. 
Karaman’da projemize başladığımız tarih-
ten itibaren daha önce Konya’dan gelen 
firma sahiplerinin de büyük desteğini aldık 
bizi çok sıcak karşıladılar. Bizim planları-
mız içerisinde, şu anda yaptığımız sanayi 
sitesinin ikincisini ve üçüncüsünü yapmak 
var. O yüzden sanayi sitemizin ismini Piri 
Reis Sanayi Sitesi-1 koyduk ki; ikincisi ve 
üçüncüsü de gelecek. Hem şehrin içindeki 
sanayiyi buraya taşımak hem de yeni fi-
kirlere alan oluşturmak için burayı yaptık. 
Benim düşünceme göre Karaman’ın en az 
500 dükkana yani bizim yaptığımız gibi 
beş sanayi sitesine daha ihtiyacı var.

Pandemi dönemi nasıl geçti, 
geçiyor?

Bizim pandemiyi geçirme sürecimiz 
biraz farklı oldu, Konya-Karaman arası 
sürekli sürekli yolardaydık, yollardaydım. 
Onun dışında ben Türkiye’nin pandemi 
sürecini güçlenerek atlatacağını düşü-

nüyorum özellikle sanayi alanında ciddi 
yatırımlar ve ataklar yapıldı.

Peki pandemi sektörü nasıl etkiledi?
Pandeminin ilk çıktığında biz bu 

projeye başlamamıştık tam ortasındayken 
pandeminin projeye başladık, pandemiyi 
bile bile geldim ve Allah’a şükür sıkıntı 
çekmedik ama yasakların hepimizi etkile-
diği aşikar.

Devlet desteği kullandınız mı?
Devlet desteği almadık. Daha doğrusu 

teklif edildi fakat ihtiyacımız olmadığı için 
kullanmadık.

Sizin alanınız ile inşaat sektörü 
farklı bir alan, memnun musunuz, 
keşke kendi alanımda çalışsaydım 
dediğiniz oldu mu?

Aslında ben 11 yıllık ticari hayatımın 
sadece 1 yılını kendi alanımda çalıştım. 
Çok farklı işlerde çalıştım. Tabii bu 11 

yıllık tecrübeyi kullandığımız 
alan sadece insanlar ile ilişkiler. 
Aslında geriye kalan kısımda ta-
mamen babamın yönlendirmesi 
ile ilerliyoruz. Girdiğim sektör-
den memnunum.

Gençlere tavsiyeleriniz ne 
olur?

Bir büyüğüne sormadan 
hiçbir iş yapmamalarını tavsiye 
ederim. Bilmediğiniz bir işe 
girecekseniz en iyi bilen ile 
girsinler derim. Bu işte uzman 
olan kişiler ile bir araya gelip 
fikir alsınlar. Şunu da belirteyim 
ki üreten her zaman kazanır.

Kaç kişi istihdam 
ediyorsunuz?

Kendi personelim dahil inşa-
atta çalışan kişi sayısı 65.şuan 
daha az ve vardiyalı çalışıyoruz. 
Yazın personel sayımız çok daha 
artıyor.

89



90



91



Son yıllarda artan cephe aydınlat-
ma isteği, sektörün de gelişme-
sini katkı sağladı. Özellikle az 

enerji harcayan ve elektrik enerjisi 
maliyetlerini düşüren led teknolojiyle 
birlikte talep artınca, cephe aydın-
latması farklı bir noktaya taşındı.  
Sektörde önemli projeler ortaya koyan 
Enerva Enerji ve Aydınlatma, yaptığı 
projelerle aydınlatmaya farklı bir 
bakış açısı getiriyor. “Mühendisliği-
mizi sürekli geliştirerek, işimizi en iyi 
şekilde yapmak, içinde bulunduğumuz 
çevreye saygıyla yerel ve toplumsal 
fayda sağlayan çalışmalara destek 
vermek şirket felsefemiz” diyen 
Enerva Enerji ve Aydınlatma Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Çağrıl Ertuğrul, 
her türlü aydınlatma projesini yapıp, 
uyguladıklarını söyledi.
Enerva Mühendislik olarak iş 
alanınızdan bahseder misiniz?  

Enerva Mühendislik aslında elektrik 
mühendislik çözüm firmasıdır. 
Projeden uygulamaya, müşavirlik-
ten aydınlatmaya elektriğin her ala-
nında varız. Ama alanlara ayırmak 
gerekirse; Elektrik Proje Tasarım, 
Elektrik Taahhüt ve Uygulama, Ay-
dınlatma Çözümleri ana iş başlıkla-
rımız diyebiliriz.

Elektrik projesinden 
bahsedebilir misiniz biraz, neler 
yapıyorsunuz?
Firmamız, Türkiye’de 68 ilde, 
dünyada 6 ülkede 1000’in üzerinde 
tamamladığı proje ile her geçen gün 
büyümekte, proje ekibini geliştir-
mektedir. Doğru yapı-doğru proje 
esasından geçtiğine inanarak, her 
şeyin temelinin doğru projeden geç-
tiğin biliyoruz.  Türkiye’deki yönet-
melikler ve uluslararası standartlara 

ELEKTRIK 
PROJELERINDE 
DOĞRU ADRES; 

ENERVA
Hayatın vazgeçilmezi olan “enerji” deyince 

güvenlik, süreklilik, verimlilik, çevrecilik 
konuları akla geliyor. Bu önemli unsurların 
sağlanması ise doğru tasarımla mümkün. 

Bu konuda önemli çalışmalar yürüten Enerva 
Enerji ve Aydınlatma, toplumsal 

fayda sağlayan bir anlayışla, sektöre “enerji” 
veriyor

Adana Tren Garı Restorasyonu Elektrik Uygulama Projeleri

İzmir Belediyesi Köy Müzesi - İZMİR - 2017

göre, işveren ile gerekli koordinasyon 
çerçevesinde tüm kuvvetli akım ve 
zayıf akım sistemlerine ilişkin di-
zayn işlerini gerçekleştiriyoruz. Yur-
tiçi ve yurt dışında önemli projelere 
tecrübeli mühendis kadrosu ile imza 
atan firmamızda proje çalışmalarına 
ilişkin olarak faaliyetler yürütüyoruz. 
Yapının kullanımına ilişkin gerekli 
ihtiyaçların yerel ve uluslararası 
standartlara uygun olarak belirlen-
mesi, Proje raporlarının hazırlanarak 
avan projelerin ve prensip şemala-
rının hazırlanması, Trafo, jeneratör, 
AG ve YG odaları yerleşimlerinin 
optimum ve tekniğine uygun olarak 
yapılarak, bina içi dağıtımlarda 
kullanılacak güzergah ve şaftların 
belirlenmesi,
Aydınlatma, kablo kesit ve akım 
kontrolü hesaplarının yapılması,
Yangın algılama sistemleri, CCTV 
sistemleri, kartlı geçiş sistemleri, 
hırsız alarm sistemleri, SMATV sis-
temi, telefon, data yapısal kablolama 
ve dağıtım sistemleri, acil anons 
sistemleri, hemşire çağrı sistemleri, 
deprem algılama sistemleri, bina 
otomasyon sistemleri, aydınlatma 
otomasyonu sistemleri gibi tüm zayıf 
akım sistem projeleri bina ihtiyacına 
göre tasarlanıp projelerinin yapıl-
ması,
Dekorasyon projeleri çerçevesinde 
uygulama projelerinin hazırlanması,
Kuvvetli akım ve zayıf akım sistem-
lerinin diğer disiplinler ile beraber 
koordinasyon paftalarının hazırlan-
ması, Pano yükleme cetvellerinin 
ve imalat resimlerinin hazırlanması, 
Mekanik proje verileri doğrultu-
sunda mekanik ekipman kuvvet ve 
kumanda çizimlerinin hazırlanması, 
MCC pano tasarımları ve otomasyon 
projelerinin hazırlanması, Çevre 
aydınlatma projelerinin hazırlanması, 
topraklama ve yıldırımdan korunma 
hesaplarının yapılarak projelerin 
çizilmesi, teknik şartname ve ihale 
keşiflerinin oluşturulması, hazırlanan 
projelerin yerel ve resmi makam 
onaylarının alınması, as-built plan-

larının hazırlanması, shop drawing 
planlarının hazırlanması,
İşletme ve bakım şartnamelerinin 
hazırlanması. Yapının statik ve 
mimari projeleri ne kadar önem-
li ise elektrik projeleri de o ka-
dar önemlidir. Çünkü projesiz hatalı 
yapılacak bir elektrik tesisatı insan 
hayatının kaybına, iş gücü kaybına, 
maddi kayıplara ve zaman kaybı-
na neden olabilir.

Doğru projede ne demektir? 
Açabilir misiniz?
Enerji hayatımızın vazgeçilmezi. Gü-
venlik, süreklilik, verimlilik, çevreci-
lik… Her şey doğru tasarımla başlar. 
Her konuda böyle ama söz konusu 
olan elektrikse bu daha da önemlidir. 
Tasarım yetkin ellerde yapılmışsa 
bilirsiniz ki yaşam alanlarınızda veya 
tesislerinizde can ve mal güvenliği 
sağlanmıştır. Aşırı yüklenme mi? 
Kısa devre olayı mı? Kaçak veya artık 
akım mı? Hiçbiri sorun değil. Çünkü 
bilirsiniz ki tüm hesaplamalar özenle 
yapılmıştır, ilgili standartlar doğrul-
tusunda gerekli koruma önlemleri 
alınmış ve olabilecek tüm hatalara 
karşı elektrik tesisatınız gerekli 
koruma cihazlarıyla donatılmıştır. 
Enerjinizin kesintiye uğramaması, 
yani sürekli olması da garanti altın-
dadır. Ve sürdürülebilirlik. Geleceği-
mizi riske etmeyecek sürdürülebilir 
binaların, endüstriyel tesislerin ve 
altyapı tesislerinin yapımı da ancak 
sürdürülebilirlik kriterlerine göre ya-
pılmış tasarımlara bağlıdır. Kısacası 
tasarım her şeydir. Doğru tasarım 
varsa canlarımız ve mallarımız 
güvende demektir, yangın güvenliği 
var demektir, ülkemizin kaynakları 
doğru kullanılıyor demektir. Yenilikçi 
tasarım varsa yapılan AR-GE çalış-
maları uygulamaya geçiyor demektir.
Bilgiyi talep eden bunu genellikle 
bedelsiz olarak almak istiyor. Bu da 
bilgiyi biriktirmek için yapılan yatı-
rımları engelliyor ve işi bilgi satmak 
olanları bezdiriyor. İşveren bünye-
sinde yetkin kişiler olmadığı için 
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Son yıllarda artan cephe aydınlat-
ma isteği, sektörün de gelişme-
sini katkı sağladı. Özellikle az 

enerji harcayan ve elektrik enerjisi 
maliyetlerini düşüren led teknolojiyle 
birlikte talep artınca, cephe aydın-
latması farklı bir noktaya taşındı.  
Sektörde önemli projeler ortaya koyan 
Enerva Enerji ve Aydınlatma, yaptığı 
projelerle aydınlatmaya farklı bir 
bakış açısı getiriyor. “Mühendisliği-
mizi sürekli geliştirerek, işimizi en iyi 
şekilde yapmak, içinde bulunduğumuz 
çevreye saygıyla yerel ve toplumsal 
fayda sağlayan çalışmalara destek 
vermek şirket felsefemiz” diyen 
Enerva Enerji ve Aydınlatma Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender Çağrıl Ertuğrul, 
her türlü aydınlatma projesini yapıp, 
uyguladıklarını söyledi.
Enerva Mühendislik olarak iş 
alanınızdan bahseder misiniz?  

Enerva Mühendislik aslında elektrik 
mühendislik çözüm firmasıdır. 
Projeden uygulamaya, müşavirlik-
ten aydınlatmaya elektriğin her ala-
nında varız. Ama alanlara ayırmak 
gerekirse; Elektrik Proje Tasarım, 
Elektrik Taahhüt ve Uygulama, Ay-
dınlatma Çözümleri ana iş başlıkla-
rımız diyebiliriz.

Elektrik projesinden 
bahsedebilir misiniz biraz, neler 
yapıyorsunuz?
Firmamız, Türkiye’de 68 ilde, 
dünyada 6 ülkede 1000’in üzerinde 
tamamladığı proje ile her geçen gün 
büyümekte, proje ekibini geliştir-
mektedir. Doğru yapı-doğru proje 
esasından geçtiğine inanarak, her 
şeyin temelinin doğru projeden geç-
tiğin biliyoruz.  Türkiye’deki yönet-
melikler ve uluslararası standartlara 

ELEKTRIK 
PROJELERINDE 
DOĞRU ADRES; 

ENERVA
Hayatın vazgeçilmezi olan “enerji” deyince 
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veriyor

Adana Tren Garı Restorasyonu Elektrik Uygulama Projeleri

İzmir Belediyesi Köy Müzesi - İZMİR - 2017

göre, işveren ile gerekli koordinasyon 
çerçevesinde tüm kuvvetli akım ve 
zayıf akım sistemlerine ilişkin di-
zayn işlerini gerçekleştiriyoruz. Yur-
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avan projelerin ve prensip şemala-
rının hazırlanması, Trafo, jeneratör, 
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yapılarak, bina içi dağıtımlarda 
kullanılacak güzergah ve şaftların 
belirlenmesi,
Aydınlatma, kablo kesit ve akım 
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göre tasarlanıp projelerinin yapıl-
ması,
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li ise elektrik projeleri de o ka-
dar önemlidir. Çünkü projesiz hatalı 
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hayatının kaybına, iş gücü kaybına, 
maddi kayıplara ve zaman kaybı-
na neden olabilir.
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binaların, endüstriyel tesislerin ve 
altyapı tesislerinin yapımı da ancak 
sürdürülebilirlik kriterlerine göre ya-
pılmış tasarımlara bağlıdır. Kısacası 
tasarım her şeydir. Doğru tasarım 
varsa canlarımız ve mallarımız 
güvende demektir, yangın güvenliği 
var demektir, ülkemizin kaynakları 
doğru kullanılıyor demektir. Yenilikçi 
tasarım varsa yapılan AR-GE çalış-
maları uygulamaya geçiyor demektir.
Bilgiyi talep eden bunu genellikle 
bedelsiz olarak almak istiyor. Bu da 
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rımları engelliyor ve işi bilgi satmak 
olanları bezdiriyor. İşveren bünye-
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elektrik tesisat tasarımında genellikle 
ne istediğini tam olarak bilmiyor ya 
da tanımlayamıyor. İşverenin ucuz 
olsun, hızlı olsun, sınırsız değişiklik 
imkânı olsun beklentileri nitelikli ta-
sarımların önünde bir set oluşturuyor. 
Bunun için teklif alma şartnamesinin 
tasarımcının yorumuna açık olmaya-
cak şekilde proje yönetmeliği ve ilgili 
standartlar doğrultusunda detay-
landırılması ve katma değeri yüksek 
tasarımı gerçekleştirecek beklentileri 
içermesi gerekiyor.

Biraz da aydınlatma hakkında 
konuşalım, Aydınlatmada neler 
yapıyoruz? 
Mimari aydınlatma çözümleri sunuyor 
ve uyguluyoruz. İç ve dış mekanda 
projelendirilmesinden 3 boyutlu 
sunumlarına kadar hazırlayıp, müş-
terilerimiz için optimum çözümler 
üretiyoruz. Özellikle güçlü olduğumuz 
alan dış cephe aydınlatma çözümleri.  
Mimari cephe aydınlatmasının ana 
amaçları; Şehirde görsel güzellikler 
yaratmak, binaların değerini artırmak, 
mimariyi vurgulamak, çekim noktaları 
oluşturmak ve turist sayısını arttır-
mak, ticari faaliyetleri desteklemek 
(medya cepheleri) olarak sıralanabilir. 
Tarihi bir binanın iyi düşünülmüş 
gece aydınlatması veya modern bir 
binanın dinamik aydınlatma tasarımı, 
şehrin değerini arttırabilir, ziyaretçi-
leri çekebilir ve o bölgedeki ticarete 
dolaylı olarak fayda sağlayabilir.
Statik veya dinamik, aydınlatılmış 
bina cepheleri şehirlerimizin gece 
görünümünü ve karakterini meydana 
getirirler. Yaratıcı ve bilinçli olarak 
aydınlatılan binalar yaşadığımız 
çevrenin değerli unsurları haline 
gelebilir, mimari ve ekonomik katkı 
sağlayabilir. Bu konuda en önemli 
görev yerel yönetimlere düşmektedir. 
Şehirlerin ana aydınlatma planları 
oluşturulmalı, standartlar belirlen-
melidir. Ancak bu şekilde şehirler 
kendilerine özgü bir karaktere sahip 
olabilir, tarihe ve geleceğe saygılı ya-
şam alanları haline gelebilirler.

Necmettin Erbakan Üniversitesi Köyceğiz Yerleşkesi 
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Avrupa standartlarına uygun, 
kaliteli ve güvenli yapılar inşa 
ederek Konya’ya hizmet eden 

YÖNEL PREFABRİK son iki yıldır Almanya 
ve birçok Avrupa ülkesine de ihracata baş-
ladı. Çelik Konutlar, prefabrike konutlar, 
modüler yapılar, karavanlar, ofis binaları, 
sosyal tesisler, hastaneler, okullar, deprem 
evleri, konteynerler, kabinler, hangarlar, 
depolar, hayvan çiftlikleri ve hafif çelik 
yapılar olmak üzere birçok yapısal ihtiyaca 
cevap verebilmek için ARGE çalışmaları-
na da verdiği önemle adından söz ettiren 
YÖNEL PREFABRİK günümüz şartlarının 
üzerinde gerçekleştirdiği üretimlerini 
sürdürerek sektördeki kalite anlayışını her 
geçen gün artırıyor. Ürünleri ve çalışmaları 
hakkında değerlendirmeler yapan Satış ve 
Pazarlama Müdürü Yönetim Kurulu Üyesi 
Serdar Önel, “Bir girdiğimiz mahalleden 
ikinci işi almadığımız hiç olmamış. Yaptı-
ğımız iş mutlaka iyi bir referans olmuş ve 
o mahallede ikinci yapıya da yer vermişiz. 
Referansımız işimiz” diye konuştu.

10 BİN METREKARELİK ALANDA 
HİZMET VERİYORUZ

Bir aile şirketi olduklarını ifade eden 
YÖNEL PREFABRİK Satış ve Pazarlama Mü-

dürü Serdar Önel, “2000 yılında Konya’da 
kurulmuş bir firmayız. Prefabrik ve çelik 
yapı sektöründe faaliyet gösteren, sadece 
Konya’nın değil bölgenin ilk firmasıyız. 
Babam makine mühendisi olarak kurucu 
yönetim kurulu başkanımız. Amcam inşaat 
mühendisi ve ben de avukatım. Bir aile 
şirketi olarak birlikte çalışıyoruz. Dolayısıyla 

çok geniş bir ekibe sahibiz. 2000 yılından 
bu yana prefabrik evler ve çelik konstrük-
siyon alanında faaliyet gösteriyoruz. Her 
geçen yıl da yapılarımıza talep artıyor ve 
talebe göre de üretim kapasitemizi artırdık. 
TÜVTÜRK Muayene istasyonunun yanına 
taşındık. Burada 10 bin metrekarelik alanda 
üretimimizi gerçekleştiriyoruz. Türkiye’de 
çok fazla üretici firma yok zira sektördeki 
birçok isim alım satım yapanlardır ama biz 
üretici firma olarak sektördeki ismimizi 
markalaştırdık. Son 7-8 yıldır da bağ bahçe 
statüsünde değil, dört mevsim yaşam ko-
şullarına uygun 300-350 metrekarelik lüks 
ve kalıcı yapılar yapıyoruz. Biz, 20 yılda bir 
defa bile konteyner üretmiş firma değiliz. 
Sektörün de içinde branşları var. Konteyner 
imalatçıları prefabrik sektörünün içinde 
ama bizim yaptığımız 300-350 metrekarelik 
lüks yapılar” ifadesini kullandı.

OLMAZSA OLMAZIMIZ MÜŞTERİ 
MEMNUNİYETİ

Son dönemlerde talep artışının neden-
lerini de anlatan Serdar Önel, “Müşterileri-
mizin bizleri tercih etmesinin sebebi sadece 
maliyet de değil. Bizim yapılarımızda çok 
ciddi bir ısı yalıtım var ve bu lüks yapıları 
30 gün içinde anahtar teslimi yapıyoruz. 

Kurulduğu günden itibaren 2 binden fazla projeye imza atmış olan 
YÖNEL PREFABRİK müşteri memnuniyeti sloganıyla yoluna devam ediyor. Çalışmaları 

hakkında değerlendirmelerde bulunan Satış ve Pazarlama Müdürü Serdar Önel, 
“Müşteri memnuniyeti önemli, bizim şirkette patron müşterimizdir” dedi

‘PATRONUMUZ MÜŞTERIMIZDIR’

Türkiye’de artık bir deprem gerçeği var 
ve bizim yapılarımız 9.5 şiddetinde bir 
depreme karşı dayanıklı. Dolayısıyla bizim 
yapılarımızı daha güvenli ve müşterimiz 20 
yıldır hep kaliteli yapıları görünce de bizleri 
tercih ediyor. Bu bağlamda bizim hep düs-
turumuz da ‘müşterilerimiz bizim şirketimi-
zin patronu’ oldu. Bizim olmazsa olmazımız 
müşteri memnuniyeti idi. Ülkenin ekono-
mik anlamda sıkıntılı olduğu dönemlerde 
bile biz her yıl düzenli olarak yüzde 20 
büyüdük. Çünkü yaptığımız iş referans üze-
ri yapılan bir iş. Dolayısıyla sadece reklam 
ve pazarlamayla olacak bir iş yapmıyoruz. 
Bizim en büyük reklamımızı müşterimiz 
yapacak. Bir memnuniyet sağlandığında 
mahalle mahalle, ilçe ilçe, köy köy bunun 
geri dönüşlerini alıyoruz. Biz, aylık ve yıllık 
periyotlarla toplantılarımızı yapıyoruz ve şu 
sonucu hep gördük; Bir girdiğimiz mahal-
leden ikinci işi almadığımız hiç olmamış. 
Yaptığımız iş mutlaka iyi bir referans 
olmuş ve o mahallede ikinci yapıya da yer 
vermişiz. Ya da bir aileye mal sattığımızda, 
akrabası, ortağı, komşusu derken kesinlikle 
bir geri dönüşüm almışız. Bizim en büyük 
sermayemiz de zenginliğimiz de müşteri 
memnuniyeti. Fiyatlar konusunda bir kıyas 
yapacak olursak da prefabrik evler beto-
narme evlere göre daha ekonomik yapılar-
dır. Çelik konstrüksiyon yapılarımız belki 
betonarme fiyatıyla aynı oluyor ama güvenli 
olduğu için de insanlar bizi tercih ediyor. 
Ama bizim müşterilerimizin önceliği fiyat 
değil müşterilerimizin 100 metrekarelik bir 
yapıyı 15 ya da 30 günde teslim alabilmele-
ridir. Satış sonrası destek bunun için ciddi 
tercih sebebi. Bir de bizim binalarımızda 
kolon ve kiriş yok, dolayısıyla kullanım alanı 
daha fazla ve bu da ayrı bir tercih sebebi.  
Bir de doğru malzeme ile yapılırsa çelik 
konstrüksiyon yapılarımız betonarmeden 
daha kaliteli ve uzun ömürlüdür” şeklinde 
konuştu.

ARTIK ZARURET HALİNE GELDİ

Konya’dan dünyaya ihracat başlattık-
larını da hatırlatan Serdar Önel, “Bizim 
yaptığımız şekilde konut sektöründe 2 bin 
ayrı yere 2 bin konut yapan yoktur. Biz, 2 
binden fazla lokasyonda yapılar yapmışız. 
Türkiye’nin farklı illerinde de şantiyeleri-
miz var. İstanbul’da bir villa, İzmir’de bir 
villa yapıyoruz. Genellikle Konya’ya hizmet 
ediyoruz ama şehir dışında da projeler ya-
pıyoruz. Son iki senedir de ihracatımız baş-
ladı. Almanya’ya tekerlekli evler satıyoruz. 
Ürünlerimiz Avrupa standardında ve kabul 
gördü. Özellikle Konya ve bölgede pandemi 
döneminde talepler arttı. Aslında bu bir 
ihtiyaçtı ama insanlar erteliyordu. Bahçe 
almak istiyordu, almıyordu, bahçesi varsa, 
ev almıyordu ama insanlar pandemide şunu 
iyi idrak etti; Bu yapılar zevk değil artık 
bir zaruret. Üstelik Konya’da bizim böyle 
bir kültürümüz de var. ‘Meram’da bağın 
olsun’ ibaresi de bunun en güzel izahıdır. O 
yüzden insanlar müstakil yaşam tarzına yö-
nelmeye başladı. Artık köye göçler de baş-
ladı. En azından köyde yaşamasa dahi köye 
bir ev yaptırarak daha fazla gidip gelmek 
istiyor. Köye gidemese dahi insanlar artık 
apartman tercih etmiyor ve dikey değil de 
yatay yapılaşma ilgisini çekiyor” dedi.

YAPILARIMIZ 10 YIL GARANTİLİ

Biz Türkiye’nin en büyük prefabrik 
showromunu yaptık diyen YÖNEL PRE-
FABRİK Satış ve Pazarlama Müdürü Serdar 
Önel, “Türkiye’de daha büyük firmalar 
var ama daha büyük showroom yok. Biz, 
katalogdan satış bitsin istedik. 50 metreka-
reden 250 metrekareye kadar, en ekonomik 
yapıdan en lüksüne kadar müşteri burada 
her şeyi görüyor, dokunabiliyor. Bizim her 
evimiz farklıdır. Çünkü, her arsa farklı, 

dolayısıyla her talep de farklıdır. O yüzden 
bizim burada mimar ve mühendis ekibimiz 
var. Her müşterimizin duvar kağıdının ren-
gine kadar yerinde tespit yapar isteklerini 
projeye dökeriz. Aslında biz sadece çelik 
konstrüksiyon ve prefabrik ev değil mimar-
lık ofisi gibi çalışıyoruz. Şablonlarımız yok, 
müşterinin talebi bizde karşılık bulur. İn-
sanların betonarme noktasında ustalardan 
bir kaçışı var. Her branşı ayrı ayrı kişiler-
den ayrı ayrı hizmetler almak istemiyorlar. 
Anahtar teslim ciddi bir firma ile muhatap 
olup garanti istiyorlar. Bizim yapılarımız 10 
yıl garantili. Bir betonarme binada 10 yıl 
garanti veren firma var mı? Veremez. Bizim 
sadece servisle alakalı tahsis ettiğimiz bir 
ekibimiz var. Biz yaptığımız yapıların bozu-
lan sifonuna dahi gidiyoruz. ‘Sinekliğimiz 
kapanmıyor’ diyen müşterimize dahi ekip 
çıkarıyor bunlara bütçe ayırıyoruz” ifadesini 
kullandı.

ELAZIĞ’DA TOKİ’YE TEDARİKÇİ OLDUK

Devletin artık insanları bu tür yapılara 
yönelttiğini, Avrupa’da ise bu işin oturdu-
ğunu söyleyen Serdar Önel, Elazığı’daki 
deprem konutlarının yapımında da tedarikçi 
olduklarını belirtti. Önel şöyle devam etti; 
Bizim yapılarımızın ruhsat alımlarında ciddi 
kolaylıkları da var. Çünkü geri dönüştüre-
bilir bir yapıya sahip yani sökülüp başka 
alanlara da monte edilebilir olması her 
anlamda kolaylığı da beraberinde getiriyor. 
Devlet bile birçok yapısını çelik konstrüksi-
yondan yapmaya gayret ediyor ve buna da 
yönlendiriyor. Misal, TOKİ evlerinin birçok 
ildeki yapısı çelik konstrüksiyondan yapıldı. 
Elazığ’da deprem evlerinin yapısında biz de 
tedarikçi olarak yer aldık. Çok kısa sürede 
çok önemli yapılar inşa edilerek sahiplerine 
teslim edildi. Bu sektör Avrupa’da oturmuş 
bir sektör ve bugün Türkiye’de de yaygın 
bir şekilde kullanılmaya başlandı.

Hacı Yusuf Mescit Mh.
Adana Çevre Yolu No:73 
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Avrupa standartlarına uygun, 
kaliteli ve güvenli yapılar inşa 
ederek Konya’ya hizmet eden 

YÖNEL PREFABRİK son iki yıldır Almanya 
ve birçok Avrupa ülkesine de ihracata baş-
ladı. Çelik Konutlar, prefabrike konutlar, 
modüler yapılar, karavanlar, ofis binaları, 
sosyal tesisler, hastaneler, okullar, deprem 
evleri, konteynerler, kabinler, hangarlar, 
depolar, hayvan çiftlikleri ve hafif çelik 
yapılar olmak üzere birçok yapısal ihtiyaca 
cevap verebilmek için ARGE çalışmaları-
na da verdiği önemle adından söz ettiren 
YÖNEL PREFABRİK günümüz şartlarının 
üzerinde gerçekleştirdiği üretimlerini 
sürdürerek sektördeki kalite anlayışını her 
geçen gün artırıyor. Ürünleri ve çalışmaları 
hakkında değerlendirmeler yapan Satış ve 
Pazarlama Müdürü Yönetim Kurulu Üyesi 
Serdar Önel, “Bir girdiğimiz mahalleden 
ikinci işi almadığımız hiç olmamış. Yaptı-
ğımız iş mutlaka iyi bir referans olmuş ve 
o mahallede ikinci yapıya da yer vermişiz. 
Referansımız işimiz” diye konuştu.

10 BİN METREKARELİK ALANDA 
HİZMET VERİYORUZ

Bir aile şirketi olduklarını ifade eden 
YÖNEL PREFABRİK Satış ve Pazarlama Mü-

dürü Serdar Önel, “2000 yılında Konya’da 
kurulmuş bir firmayız. Prefabrik ve çelik 
yapı sektöründe faaliyet gösteren, sadece 
Konya’nın değil bölgenin ilk firmasıyız. 
Babam makine mühendisi olarak kurucu 
yönetim kurulu başkanımız. Amcam inşaat 
mühendisi ve ben de avukatım. Bir aile 
şirketi olarak birlikte çalışıyoruz. Dolayısıyla 

çok geniş bir ekibe sahibiz. 2000 yılından 
bu yana prefabrik evler ve çelik konstrük-
siyon alanında faaliyet gösteriyoruz. Her 
geçen yıl da yapılarımıza talep artıyor ve 
talebe göre de üretim kapasitemizi artırdık. 
TÜVTÜRK Muayene istasyonunun yanına 
taşındık. Burada 10 bin metrekarelik alanda 
üretimimizi gerçekleştiriyoruz. Türkiye’de 
çok fazla üretici firma yok zira sektördeki 
birçok isim alım satım yapanlardır ama biz 
üretici firma olarak sektördeki ismimizi 
markalaştırdık. Son 7-8 yıldır da bağ bahçe 
statüsünde değil, dört mevsim yaşam ko-
şullarına uygun 300-350 metrekarelik lüks 
ve kalıcı yapılar yapıyoruz. Biz, 20 yılda bir 
defa bile konteyner üretmiş firma değiliz. 
Sektörün de içinde branşları var. Konteyner 
imalatçıları prefabrik sektörünün içinde 
ama bizim yaptığımız 300-350 metrekarelik 
lüks yapılar” ifadesini kullandı.

OLMAZSA OLMAZIMIZ MÜŞTERİ 
MEMNUNİYETİ

Son dönemlerde talep artışının neden-
lerini de anlatan Serdar Önel, “Müşterileri-
mizin bizleri tercih etmesinin sebebi sadece 
maliyet de değil. Bizim yapılarımızda çok 
ciddi bir ısı yalıtım var ve bu lüks yapıları 
30 gün içinde anahtar teslimi yapıyoruz. 

Kurulduğu günden itibaren 2 binden fazla projeye imza atmış olan 
YÖNEL PREFABRİK müşteri memnuniyeti sloganıyla yoluna devam ediyor. Çalışmaları 

hakkında değerlendirmelerde bulunan Satış ve Pazarlama Müdürü Serdar Önel, 
“Müşteri memnuniyeti önemli, bizim şirkette patron müşterimizdir” dedi

‘PATRONUMUZ MÜŞTERIMIZDIR’

Türkiye’de artık bir deprem gerçeği var 
ve bizim yapılarımız 9.5 şiddetinde bir 
depreme karşı dayanıklı. Dolayısıyla bizim 
yapılarımızı daha güvenli ve müşterimiz 20 
yıldır hep kaliteli yapıları görünce de bizleri 
tercih ediyor. Bu bağlamda bizim hep düs-
turumuz da ‘müşterilerimiz bizim şirketimi-
zin patronu’ oldu. Bizim olmazsa olmazımız 
müşteri memnuniyeti idi. Ülkenin ekono-
mik anlamda sıkıntılı olduğu dönemlerde 
bile biz her yıl düzenli olarak yüzde 20 
büyüdük. Çünkü yaptığımız iş referans üze-
ri yapılan bir iş. Dolayısıyla sadece reklam 
ve pazarlamayla olacak bir iş yapmıyoruz. 
Bizim en büyük reklamımızı müşterimiz 
yapacak. Bir memnuniyet sağlandığında 
mahalle mahalle, ilçe ilçe, köy köy bunun 
geri dönüşlerini alıyoruz. Biz, aylık ve yıllık 
periyotlarla toplantılarımızı yapıyoruz ve şu 
sonucu hep gördük; Bir girdiğimiz mahal-
leden ikinci işi almadığımız hiç olmamış. 
Yaptığımız iş mutlaka iyi bir referans 
olmuş ve o mahallede ikinci yapıya da yer 
vermişiz. Ya da bir aileye mal sattığımızda, 
akrabası, ortağı, komşusu derken kesinlikle 
bir geri dönüşüm almışız. Bizim en büyük 
sermayemiz de zenginliğimiz de müşteri 
memnuniyeti. Fiyatlar konusunda bir kıyas 
yapacak olursak da prefabrik evler beto-
narme evlere göre daha ekonomik yapılar-
dır. Çelik konstrüksiyon yapılarımız belki 
betonarme fiyatıyla aynı oluyor ama güvenli 
olduğu için de insanlar bizi tercih ediyor. 
Ama bizim müşterilerimizin önceliği fiyat 
değil müşterilerimizin 100 metrekarelik bir 
yapıyı 15 ya da 30 günde teslim alabilmele-
ridir. Satış sonrası destek bunun için ciddi 
tercih sebebi. Bir de bizim binalarımızda 
kolon ve kiriş yok, dolayısıyla kullanım alanı 
daha fazla ve bu da ayrı bir tercih sebebi.  
Bir de doğru malzeme ile yapılırsa çelik 
konstrüksiyon yapılarımız betonarmeden 
daha kaliteli ve uzun ömürlüdür” şeklinde 
konuştu.

ARTIK ZARURET HALİNE GELDİ

Konya’dan dünyaya ihracat başlattık-
larını da hatırlatan Serdar Önel, “Bizim 
yaptığımız şekilde konut sektöründe 2 bin 
ayrı yere 2 bin konut yapan yoktur. Biz, 2 
binden fazla lokasyonda yapılar yapmışız. 
Türkiye’nin farklı illerinde de şantiyeleri-
miz var. İstanbul’da bir villa, İzmir’de bir 
villa yapıyoruz. Genellikle Konya’ya hizmet 
ediyoruz ama şehir dışında da projeler ya-
pıyoruz. Son iki senedir de ihracatımız baş-
ladı. Almanya’ya tekerlekli evler satıyoruz. 
Ürünlerimiz Avrupa standardında ve kabul 
gördü. Özellikle Konya ve bölgede pandemi 
döneminde talepler arttı. Aslında bu bir 
ihtiyaçtı ama insanlar erteliyordu. Bahçe 
almak istiyordu, almıyordu, bahçesi varsa, 
ev almıyordu ama insanlar pandemide şunu 
iyi idrak etti; Bu yapılar zevk değil artık 
bir zaruret. Üstelik Konya’da bizim böyle 
bir kültürümüz de var. ‘Meram’da bağın 
olsun’ ibaresi de bunun en güzel izahıdır. O 
yüzden insanlar müstakil yaşam tarzına yö-
nelmeye başladı. Artık köye göçler de baş-
ladı. En azından köyde yaşamasa dahi köye 
bir ev yaptırarak daha fazla gidip gelmek 
istiyor. Köye gidemese dahi insanlar artık 
apartman tercih etmiyor ve dikey değil de 
yatay yapılaşma ilgisini çekiyor” dedi.

YAPILARIMIZ 10 YIL GARANTİLİ

Biz Türkiye’nin en büyük prefabrik 
showromunu yaptık diyen YÖNEL PRE-
FABRİK Satış ve Pazarlama Müdürü Serdar 
Önel, “Türkiye’de daha büyük firmalar 
var ama daha büyük showroom yok. Biz, 
katalogdan satış bitsin istedik. 50 metreka-
reden 250 metrekareye kadar, en ekonomik 
yapıdan en lüksüne kadar müşteri burada 
her şeyi görüyor, dokunabiliyor. Bizim her 
evimiz farklıdır. Çünkü, her arsa farklı, 

dolayısıyla her talep de farklıdır. O yüzden 
bizim burada mimar ve mühendis ekibimiz 
var. Her müşterimizin duvar kağıdının ren-
gine kadar yerinde tespit yapar isteklerini 
projeye dökeriz. Aslında biz sadece çelik 
konstrüksiyon ve prefabrik ev değil mimar-
lık ofisi gibi çalışıyoruz. Şablonlarımız yok, 
müşterinin talebi bizde karşılık bulur. İn-
sanların betonarme noktasında ustalardan 
bir kaçışı var. Her branşı ayrı ayrı kişiler-
den ayrı ayrı hizmetler almak istemiyorlar. 
Anahtar teslim ciddi bir firma ile muhatap 
olup garanti istiyorlar. Bizim yapılarımız 10 
yıl garantili. Bir betonarme binada 10 yıl 
garanti veren firma var mı? Veremez. Bizim 
sadece servisle alakalı tahsis ettiğimiz bir 
ekibimiz var. Biz yaptığımız yapıların bozu-
lan sifonuna dahi gidiyoruz. ‘Sinekliğimiz 
kapanmıyor’ diyen müşterimize dahi ekip 
çıkarıyor bunlara bütçe ayırıyoruz” ifadesini 
kullandı.

ELAZIĞ’DA TOKİ’YE TEDARİKÇİ OLDUK

Devletin artık insanları bu tür yapılara 
yönelttiğini, Avrupa’da ise bu işin oturdu-
ğunu söyleyen Serdar Önel, Elazığı’daki 
deprem konutlarının yapımında da tedarikçi 
olduklarını belirtti. Önel şöyle devam etti; 
Bizim yapılarımızın ruhsat alımlarında ciddi 
kolaylıkları da var. Çünkü geri dönüştüre-
bilir bir yapıya sahip yani sökülüp başka 
alanlara da monte edilebilir olması her 
anlamda kolaylığı da beraberinde getiriyor. 
Devlet bile birçok yapısını çelik konstrüksi-
yondan yapmaya gayret ediyor ve buna da 
yönlendiriyor. Misal, TOKİ evlerinin birçok 
ildeki yapısı çelik konstrüksiyondan yapıldı. 
Elazığ’da deprem evlerinin yapısında biz de 
tedarikçi olarak yer aldık. Çok kısa sürede 
çok önemli yapılar inşa edilerek sahiplerine 
teslim edildi. Bu sektör Avrupa’da oturmuş 
bir sektör ve bugün Türkiye’de de yaygın 
bir şekilde kullanılmaya başlandı.

Hacı Yusuf Mescit Mh.
Adana Çevre Yolu No:73 
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Tarımda ön plana çıkan Çumra, 
son dönemlerde şehirleşme ve 
sanayide de önemli gelişmeler 

sağladı. Yapılan güzel uygulamalarla Çum-
ra’da gelişen inşaat sektörü, ilçenin çıtası-
nı yükseltti. Bu durum ilçe için büyük bir 
avantaj haline geldi. İlçeye bu avantajda 
inşaat sektöründe yaptığı kaliteli projelerle 
önemli bir katkı sağlayan markalardan biri 
de Çolak İnşaat. 8 yıllık tecrübeyle bugüne 
kadar 7 önemli projeyi tamamlayan Çolak 
İnşaat, ilçedeki başarılı çalışmalarını 
sürdürüyor. Sektör ve yaptıkları projeler 
hakkında bilgiler veren Çolak İnşaat Sahibi 
Mali Müşavir Kemal Çolak, insanları mutlu 
edecek konutlar ürettiklerini vurguladı. 

PİYASALAR OTURURSA 
YENİ PROJELER VAR 

Çolak İnşaat Sahibi Mali Müşavir 
Kemal Çolak, 8 yıllık bir inşaat tecrübeleri 

olduğunu söyledi. Bugüne kadar 7 projeyi 
başarıyla tamamladıklarını belirten Çolak, 
“2021 yılında inşaat maliyetlerinin yüksel-
mesinden dolayı biraz gazı kestik. Elimizde 
3 dairelik bir proje var. Çumra’da imar 

noktasındaki sorunları da aşmaya aşladı-
lar. Dolayısı ile yeni yerler yapmak için de 
düşüncelerimiz var” dedi. Yap-sat usulüyle 
projeler yaptıklarının bilgisini paylaşan 
Çolak, sözlerine şöyle devam etti, “Bizde 
kooperatif yok. Yap-sat yapıyoruz. Bunun 
için projelerimizi hızlı bir şekilde bitirmek 
zorundayız. Dolayısı ile bundan sonraki 
projelerimizi de yap-sat usulüyle yapaca-
ğız. Kooperatif uzun soluklu bir iş, veballi 
bir iş, üyeleri memnun etmek zor. Bu 
anlamda yap-sat yapmak daha rahat. Bu 
düşünceyle hareket ediyoruz. Kalitemizi 
artırmaya çalışıyoruz. Her yaptığımız pro-
jeyi daha kaliteli yapma adına çalışmalar 
sürdürüyoruz. Oğlum Sami ile birlikte in-
şaat sektöründe çalışıyoruz. Şehir merke-
zinde yerler var onları almayı düşünüyoruz 
ama yeni imarın belli olmasını istiyoruz.”

MÜŞTERİ MEMNUN OLUNCA BİZ DE 
MEMNUN OLUYORUZ

Bugüne kadar yaptıkları 7 projeyi başarıyla tamamlamanın gururunu yaşadıklarını 
belirten Çolak İnşaat Sahibi Mali Müşavir Kemal Çolak, her geçen gün artırdıkları 

kaliteyle insanları mutlu edecek konutlar ürettiklerini söyledi 

ÇOLAK İNŞAAT ÇUMRA’DA 
KONUT KALİTESİNİ ARTIRIYOR 

Yaptıkları projelerde bugüne kadar 
hiçbir sorun yaşamadıklarını dile getiren 
Çolak, şöyle devam etti, “Bugüne kadar 
herhangi bir sıkıntı yaşamadık. Alıcılarımız 
memnun, oturanlar memnun. Zamanın-
da teslim ettik projelerimizi. Alıcılarımız 
memnunsa biz de memnun oluyoruz. İn-
sanlar yıllarca çalışıyor ve elindeki parasıy-
la ev alıyor. Bu nedenle insanlara kaliteli 
ev yapma gayretindeyiz. Bundan sonra 
daha kaliteli projeler yapma hedefindeyiz.”

ÇOLAK İNŞAAT FARKINI KALİTEYLE 
ORTAYA KOYUYOR

İnşaat sektöründe kalitenin arttığını, 
kalitenin de tercih sebebi olduğunu vurgu-
layan Çolak, şunları kaydetti, “İnsanların 
bakış açısı değişti. İnsanlar şehir dışın-
da değişik yapılar görüyor ve değişiklik 
istiyor. Zaten yenilikler yapmazsanız 
ayakta kalamıyorsunuz. Dolayısı ile yenilik 
yapmak, değişik projeler üretmek zorunda-
sınız. Kullanışlı evler üretmeniz gerekiyor. 
Görseli olan binalar üretmeniz gerekiyor. 
Vatandaşların dikkatini çeken ince detaylar 
var. Onlara dikkat etmek gerekiyor. Kaliteli 
malzemeler kullanmak gerekiyor. Bunları 
yaparsanız vatandaş da tercih ediyor. Biz 
de Çolak İnşaat olarak bunu sağlamaya 
çalışıyoruz.”

GİRDİ MALİYETLERİ ARTTI

Son dönemde sektördeki girdi maliyet-
lerinin artmasının dengeleri bozduğuna 
değinen Çolak, “Girdi maliyetleri yükseli-
yor. Artan fiyatlar da inmez. Bu gidişat ne-
reye gidecek bilmiyoruz. Ülkemizin yaptığı 
doğalgaz araştırmaları sonucunda doğalgaz 
bulundu. 2023 yılında bu gazın çıkarıl-
maya başlanacağı söyleniyor. Dolayısı ile 
doğalgaz ithalatımızın azalacağı hatta ihra-
cat yapılacağı böylece döviz girdisi olacağı 
belirtiliyor. Bu gerçekleşir mi bilemem. 
Böyle bir durum olursa ülkemizi rahatlatır. 
Ama evdeki hesap çarşıya uyar mı bilmiyo-
rum. Girdi maliyetleri artınca ister istemez 
konut fiyatları da artıyor. Bu durumda 
satışlar nasıl olur bilmiyorum. Alım gücü 
azaldı. İnşallah bu duruma el atarlar diye 

düşünüyorum. Devletimiz cansuyu veriyor, 
destekler veriyor ama yetmiyor. Bu sıkıntı 
tabi dünyada var olan bir sıkıntı. O yüzden 
çok da bir şey diyemiyoruz. Şuan malzeme 
fiyatları çok yüksek onu da geçin malzeme 
bulamıyorsunuz. Çünkü demir-çelik sek-
törü, cam sektörü şuan ihracata çalışıyor. 

Dolayısı ile iç piyasada malzeme bulamı-
yorsunuz. Bu şunu gösteriyor; demekki bu 
tür ürünlerde Türkiye’nin üretimi yeterli 
değil. Bu üretimleri de artırmak gerekiyor. 
Geçen yıl evler 250 bin TL civarında satılı-
yordu, bu evlerin artan maliyetler düşü-
nüldüğünde 450 bin TL olması gerekiyor. 
Bunun da ötesinde, 3-4 ay sonra fiyatlar 
çok daha yükselecek. Bu sürece de vatan-
daşlar alışacak. Fiyatlar belli bir noktadan 
sonra oturacaktır” ifadelerini kullandı.

ÇUMRA AVANTAJLI BİR İLÇE

Çolak, piyasada yaşanan tüm olumsuz-
luklara rağmen, Çumra’nın bundan en az 
etkilenecek ilçelerden biri olduğuna dikkat 
çekti. Çumra’nın tarımda önemli bir yer 
tuttuğunu, bu nedenle de ilçedeki ticari 
hareketliliğin Türkiye’de önemli bir yerde 
olduğunu belirten Çolak, “Çumra’da kriz 
olmaz. Çumra Türkiye’nin en üst seviyede 
geliri olan bir ilçe. Çiftçilerimiz kazanıyor. 
Dolayısı ile bizde zammın olumsuz etkisi 
Çumra’da az olur” değerlendirmesi yaptı.  
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Tarımda ön plana çıkan Çumra, 
son dönemlerde şehirleşme ve 
sanayide de önemli gelişmeler 

sağladı. Yapılan güzel uygulamalarla Çum-
ra’da gelişen inşaat sektörü, ilçenin çıtası-
nı yükseltti. Bu durum ilçe için büyük bir 
avantaj haline geldi. İlçeye bu avantajda 
inşaat sektöründe yaptığı kaliteli projelerle 
önemli bir katkı sağlayan markalardan biri 
de Çolak İnşaat. 8 yıllık tecrübeyle bugüne 
kadar 7 önemli projeyi tamamlayan Çolak 
İnşaat, ilçedeki başarılı çalışmalarını 
sürdürüyor. Sektör ve yaptıkları projeler 
hakkında bilgiler veren Çolak İnşaat Sahibi 
Mali Müşavir Kemal Çolak, insanları mutlu 
edecek konutlar ürettiklerini vurguladı. 

PİYASALAR OTURURSA 
YENİ PROJELER VAR 

Çolak İnşaat Sahibi Mali Müşavir 
Kemal Çolak, 8 yıllık bir inşaat tecrübeleri 

olduğunu söyledi. Bugüne kadar 7 projeyi 
başarıyla tamamladıklarını belirten Çolak, 
“2021 yılında inşaat maliyetlerinin yüksel-
mesinden dolayı biraz gazı kestik. Elimizde 
3 dairelik bir proje var. Çumra’da imar 

noktasındaki sorunları da aşmaya aşladı-
lar. Dolayısı ile yeni yerler yapmak için de 
düşüncelerimiz var” dedi. Yap-sat usulüyle 
projeler yaptıklarının bilgisini paylaşan 
Çolak, sözlerine şöyle devam etti, “Bizde 
kooperatif yok. Yap-sat yapıyoruz. Bunun 
için projelerimizi hızlı bir şekilde bitirmek 
zorundayız. Dolayısı ile bundan sonraki 
projelerimizi de yap-sat usulüyle yapaca-
ğız. Kooperatif uzun soluklu bir iş, veballi 
bir iş, üyeleri memnun etmek zor. Bu 
anlamda yap-sat yapmak daha rahat. Bu 
düşünceyle hareket ediyoruz. Kalitemizi 
artırmaya çalışıyoruz. Her yaptığımız pro-
jeyi daha kaliteli yapma adına çalışmalar 
sürdürüyoruz. Oğlum Sami ile birlikte in-
şaat sektöründe çalışıyoruz. Şehir merke-
zinde yerler var onları almayı düşünüyoruz 
ama yeni imarın belli olmasını istiyoruz.”

MÜŞTERİ MEMNUN OLUNCA BİZ DE 
MEMNUN OLUYORUZ

Bugüne kadar yaptıkları 7 projeyi başarıyla tamamlamanın gururunu yaşadıklarını 
belirten Çolak İnşaat Sahibi Mali Müşavir Kemal Çolak, her geçen gün artırdıkları 

kaliteyle insanları mutlu edecek konutlar ürettiklerini söyledi 

ÇOLAK İNŞAAT ÇUMRA’DA 
KONUT KALİTESİNİ ARTIRIYOR 

Yaptıkları projelerde bugüne kadar 
hiçbir sorun yaşamadıklarını dile getiren 
Çolak, şöyle devam etti, “Bugüne kadar 
herhangi bir sıkıntı yaşamadık. Alıcılarımız 
memnun, oturanlar memnun. Zamanın-
da teslim ettik projelerimizi. Alıcılarımız 
memnunsa biz de memnun oluyoruz. İn-
sanlar yıllarca çalışıyor ve elindeki parasıy-
la ev alıyor. Bu nedenle insanlara kaliteli 
ev yapma gayretindeyiz. Bundan sonra 
daha kaliteli projeler yapma hedefindeyiz.”

ÇOLAK İNŞAAT FARKINI KALİTEYLE 
ORTAYA KOYUYOR

İnşaat sektöründe kalitenin arttığını, 
kalitenin de tercih sebebi olduğunu vurgu-
layan Çolak, şunları kaydetti, “İnsanların 
bakış açısı değişti. İnsanlar şehir dışın-
da değişik yapılar görüyor ve değişiklik 
istiyor. Zaten yenilikler yapmazsanız 
ayakta kalamıyorsunuz. Dolayısı ile yenilik 
yapmak, değişik projeler üretmek zorunda-
sınız. Kullanışlı evler üretmeniz gerekiyor. 
Görseli olan binalar üretmeniz gerekiyor. 
Vatandaşların dikkatini çeken ince detaylar 
var. Onlara dikkat etmek gerekiyor. Kaliteli 
malzemeler kullanmak gerekiyor. Bunları 
yaparsanız vatandaş da tercih ediyor. Biz 
de Çolak İnşaat olarak bunu sağlamaya 
çalışıyoruz.”

GİRDİ MALİYETLERİ ARTTI

Son dönemde sektördeki girdi maliyet-
lerinin artmasının dengeleri bozduğuna 
değinen Çolak, “Girdi maliyetleri yükseli-
yor. Artan fiyatlar da inmez. Bu gidişat ne-
reye gidecek bilmiyoruz. Ülkemizin yaptığı 
doğalgaz araştırmaları sonucunda doğalgaz 
bulundu. 2023 yılında bu gazın çıkarıl-
maya başlanacağı söyleniyor. Dolayısı ile 
doğalgaz ithalatımızın azalacağı hatta ihra-
cat yapılacağı böylece döviz girdisi olacağı 
belirtiliyor. Bu gerçekleşir mi bilemem. 
Böyle bir durum olursa ülkemizi rahatlatır. 
Ama evdeki hesap çarşıya uyar mı bilmiyo-
rum. Girdi maliyetleri artınca ister istemez 
konut fiyatları da artıyor. Bu durumda 
satışlar nasıl olur bilmiyorum. Alım gücü 
azaldı. İnşallah bu duruma el atarlar diye 

düşünüyorum. Devletimiz cansuyu veriyor, 
destekler veriyor ama yetmiyor. Bu sıkıntı 
tabi dünyada var olan bir sıkıntı. O yüzden 
çok da bir şey diyemiyoruz. Şuan malzeme 
fiyatları çok yüksek onu da geçin malzeme 
bulamıyorsunuz. Çünkü demir-çelik sek-
törü, cam sektörü şuan ihracata çalışıyor. 

Dolayısı ile iç piyasada malzeme bulamı-
yorsunuz. Bu şunu gösteriyor; demekki bu 
tür ürünlerde Türkiye’nin üretimi yeterli 
değil. Bu üretimleri de artırmak gerekiyor. 
Geçen yıl evler 250 bin TL civarında satılı-
yordu, bu evlerin artan maliyetler düşü-
nüldüğünde 450 bin TL olması gerekiyor. 
Bunun da ötesinde, 3-4 ay sonra fiyatlar 
çok daha yükselecek. Bu sürece de vatan-
daşlar alışacak. Fiyatlar belli bir noktadan 
sonra oturacaktır” ifadelerini kullandı.

ÇUMRA AVANTAJLI BİR İLÇE

Çolak, piyasada yaşanan tüm olumsuz-
luklara rağmen, Çumra’nın bundan en az 
etkilenecek ilçelerden biri olduğuna dikkat 
çekti. Çumra’nın tarımda önemli bir yer 
tuttuğunu, bu nedenle de ilçedeki ticari 
hareketliliğin Türkiye’de önemli bir yerde 
olduğunu belirten Çolak, “Çumra’da kriz 
olmaz. Çumra Türkiye’nin en üst seviyede 
geliri olan bir ilçe. Çiftçilerimiz kazanıyor. 
Dolayısı ile bizde zammın olumsuz etkisi 
Çumra’da az olur” değerlendirmesi yaptı.  
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Gelişen ve değişen hayatın her 
alanı, insan yaşamını doğrudan 
etkileyen riskleri de artırıyor. 

Bu durum sigorta faktörünü ön plana 
çıkarıyor. Günümüzde sigorta hayatın her 
alanında yer alıyor. Ancak, bu konuda ül-
kemizde bilinç düzeyinin yeterli olmaması, 
sigorta oranlarının düşük olmasına neden 
oluyor. Özellikle son dönemde bu bilinci 
artırmaya dönük yapılan çalışmalar, mey-
vesini vermeye başladı. Konut sigortası 
gibi sigorta oranlarının artmaya başladığı 
günümüzde uzmanlar oranların daha da 
artması gerektiğini bildiriyor. 

SİGORTA SEKTÖRÜ SIKINTILI BİR 
SEKTÖR 

Sigorta sektörü üzerine değerlendirme-
lerde bulunan Abdurrahman Gürbüz Sigor-
ta Sahiplerinden Mithat Gürbüz, sigorta 
sektöründe yaşanan sıkıntılara değindi. 
Sigorta sektörünün dışarıdan oldukça karlı 
görüldüğünü ancak sektörün birçok sorun-
larla karşı karşıya kaldığını belirten Gür-
büz, şunları söyledi, “Bizim sektörümüz, 4 
seneye bir döngüye giren bir sektör. Ama 
5. Ay herkes için kötü bir tecrübe oldu. Bu 
kısır döngü sene sonu itibariyle bitecektir. 
Burada 1 sene zarar edersiniz, 2. Sene 

portföy toplarsın, 3. Sene kar ettim dersin, 
4. Sene tekrardan zarar edersin gibi dört 
senelik kısır bir döngü var. Şuan sigorta 
sektörü iyi görülse de bu döngüden sonra 
yine elek üstündeki şirketler kalacak, diğer 
şirketler kötü sonu görecekler. Bundan da 
yine vatandaşlar mağdur olacak. Sigorta-
cılıkta bilmediğiniz bir şeyi satıyorsunuz. 
Bir kaza olduğu zaman 4 kişi de vefat 

edebilir, hiç kimse vefat da etmeyebilir. 
Bu işin önlemini almak çok mümkün değil. 
Ödenen manevi tazminatlarda bir çizelge 
oluşturulursa ancak bu şekilde bir düzene 
girer. 2 yaşındaki bir vatandaşın kazada 
vefat etmesiyle 65 yaşındaki bir vatanda-
şın kazada vefat etmesi arasındaki fark net 
olarak ortaya konursa, bir düzene girer. 
Sigorta şirketlerinin bu konuda girişimleri 

Hayatın her alanında olan sigorta konusunda son yıllarda bilinç artıyor. Özellikle 
yaşanan olumsuzluklarla birlikte konut sigortası yaptıranların oranı da yükseliyor 

KONUT SIGORTALARINDA 
BILINÇLENME ARTIYOR 

var ama hep geri tepti bu 
talep. O yüzden bu sorunla-
rın pek çözümü de yok gibi. 
Tam bir karamsarlık ve kaos 
ortamı var sektörde. Sigorta-
cılık sektörünün bir geleceğinin 
de olduğunu düşünmüyorum.”

SİGORTA HAYATIN HER 
ALANINDA 

Sigortanın kapsa-
mıyla ilgili bilgiler veren 
Gürbüz, sigortanın haya-
tın her alanında olduğu-
na dikkat çekti. Gürbüz, 
“Elle tutulup gözle 
görülen her şey sigorta-
lanabilir. Bunun çeşitli 
örnekleri var. Ama günü-
müzde sık kullanılan konut 
poliçeleri, araçları korumaya 
alabileceğimiz kasko poliçeleri, 
sağlık poliçeleri, seyahat poliçele-
ri gibi poliçelerdir. Ama sigorta insan 
hayatında bilinip bilinmedik her yerde var. 
Bir otobüste seyahat ederken dahi, oturdu-
ğunuz koltuğunuz bir sigortası var. Siz de 
doğal olarak o koltuk numarasını aldıysa-
nız sigortalı olarak seyahat ediyorsunuz. 
Burada hem sizi korumaya alıyor hem de 
firmayı korumaya alıyor. Üzerinden geçtiği-
miz yollar, köprülerin sigortası var. Dolayısı 
ile sigorta adım attığımız her yerde” dedi. 

BİLİNÇ DÜZEYİMİZ ARTIYOR 

Sigorta oranlarının son yıllarda artma-
ya başladığını ancak istenilen düzeyde ol-
madığını dile getiren Gürbüz, şöyle devam 
etti, “Sigortanın faydasını görünce insanlar 

artık bilinçleniyor. En ba-
sitinden kırsal bölgelerde 
araç sigortaları sadece 
aracım bağlanmasın diye 
yapılırken şuan faydaları 
görülünce bilinçli sigorta 
yaptıran insanlar artmış 
durumda. Konut sigor-
tasında da durum aynı. 
Bundan 10-15 sene önce 
kırsal kesimlerde bilinçli 
yaptıranlar yüzde 2’ler-
deydi. Deprem bölgele-
rinde bu oran fazla. Ama 
şuan bu oranlar artmış 

durumda. Bizim insanımız 
cebinden çıkana bakıyor. 

Şirketler bilinçlendirmek için 
savaş veriyorlar. Bugün 250 

TL’ye konut sigortası yaptırabi-
liyorsunuz. Bilinçli insanlar çilin-

gir hizmetinden, buzdolabı bozul-
masına kadar tazminat alıyorlar. Tabi 

insanların başına olay geldikçe bilinç 
de artıyor. Avrupa’da mesela her şeyleri 
sigortalı. Riske attıkları hiçbir şey yok. 

Konut sigortası aslında zorunlu ol-
malı. Hepimizin evinde çocuğumuz var. 
Doğalgaz, tüp patlamaları sık yaşanıyor. 
Bilinçsiz hareket edebiliyoruz. Çocuklardan 
kaynaklanan zararlar olabilir. Bu zararları 
kendimiz karşılamak zorundayız. Ama si-
gortayla karşılamak gibi bir imkan varken 
bunu değerlendirmiyoruz.”
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Gelişen ve değişen hayatın her 
alanı, insan yaşamını doğrudan 
etkileyen riskleri de artırıyor. 

Bu durum sigorta faktörünü ön plana 
çıkarıyor. Günümüzde sigorta hayatın her 
alanında yer alıyor. Ancak, bu konuda ül-
kemizde bilinç düzeyinin yeterli olmaması, 
sigorta oranlarının düşük olmasına neden 
oluyor. Özellikle son dönemde bu bilinci 
artırmaya dönük yapılan çalışmalar, mey-
vesini vermeye başladı. Konut sigortası 
gibi sigorta oranlarının artmaya başladığı 
günümüzde uzmanlar oranların daha da 
artması gerektiğini bildiriyor. 

SİGORTA SEKTÖRÜ SIKINTILI BİR 
SEKTÖR 

Sigorta sektörü üzerine değerlendirme-
lerde bulunan Abdurrahman Gürbüz Sigor-
ta Sahiplerinden Mithat Gürbüz, sigorta 
sektöründe yaşanan sıkıntılara değindi. 
Sigorta sektörünün dışarıdan oldukça karlı 
görüldüğünü ancak sektörün birçok sorun-
larla karşı karşıya kaldığını belirten Gür-
büz, şunları söyledi, “Bizim sektörümüz, 4 
seneye bir döngüye giren bir sektör. Ama 
5. Ay herkes için kötü bir tecrübe oldu. Bu 
kısır döngü sene sonu itibariyle bitecektir. 
Burada 1 sene zarar edersiniz, 2. Sene 

portföy toplarsın, 3. Sene kar ettim dersin, 
4. Sene tekrardan zarar edersin gibi dört 
senelik kısır bir döngü var. Şuan sigorta 
sektörü iyi görülse de bu döngüden sonra 
yine elek üstündeki şirketler kalacak, diğer 
şirketler kötü sonu görecekler. Bundan da 
yine vatandaşlar mağdur olacak. Sigorta-
cılıkta bilmediğiniz bir şeyi satıyorsunuz. 
Bir kaza olduğu zaman 4 kişi de vefat 

edebilir, hiç kimse vefat da etmeyebilir. 
Bu işin önlemini almak çok mümkün değil. 
Ödenen manevi tazminatlarda bir çizelge 
oluşturulursa ancak bu şekilde bir düzene 
girer. 2 yaşındaki bir vatandaşın kazada 
vefat etmesiyle 65 yaşındaki bir vatanda-
şın kazada vefat etmesi arasındaki fark net 
olarak ortaya konursa, bir düzene girer. 
Sigorta şirketlerinin bu konuda girişimleri 

Hayatın her alanında olan sigorta konusunda son yıllarda bilinç artıyor. Özellikle 
yaşanan olumsuzluklarla birlikte konut sigortası yaptıranların oranı da yükseliyor 

KONUT SIGORTALARINDA 
BILINÇLENME ARTIYOR 

var ama hep geri tepti bu 
talep. O yüzden bu sorunla-
rın pek çözümü de yok gibi. 
Tam bir karamsarlık ve kaos 
ortamı var sektörde. Sigorta-
cılık sektörünün bir geleceğinin 
de olduğunu düşünmüyorum.”

SİGORTA HAYATIN HER 
ALANINDA 

Sigortanın kapsa-
mıyla ilgili bilgiler veren 
Gürbüz, sigortanın haya-
tın her alanında olduğu-
na dikkat çekti. Gürbüz, 
“Elle tutulup gözle 
görülen her şey sigorta-
lanabilir. Bunun çeşitli 
örnekleri var. Ama günü-
müzde sık kullanılan konut 
poliçeleri, araçları korumaya 
alabileceğimiz kasko poliçeleri, 
sağlık poliçeleri, seyahat poliçele-
ri gibi poliçelerdir. Ama sigorta insan 
hayatında bilinip bilinmedik her yerde var. 
Bir otobüste seyahat ederken dahi, oturdu-
ğunuz koltuğunuz bir sigortası var. Siz de 
doğal olarak o koltuk numarasını aldıysa-
nız sigortalı olarak seyahat ediyorsunuz. 
Burada hem sizi korumaya alıyor hem de 
firmayı korumaya alıyor. Üzerinden geçtiği-
miz yollar, köprülerin sigortası var. Dolayısı 
ile sigorta adım attığımız her yerde” dedi. 

BİLİNÇ DÜZEYİMİZ ARTIYOR 

Sigorta oranlarının son yıllarda artma-
ya başladığını ancak istenilen düzeyde ol-
madığını dile getiren Gürbüz, şöyle devam 
etti, “Sigortanın faydasını görünce insanlar 

artık bilinçleniyor. En ba-
sitinden kırsal bölgelerde 
araç sigortaları sadece 
aracım bağlanmasın diye 
yapılırken şuan faydaları 
görülünce bilinçli sigorta 
yaptıran insanlar artmış 
durumda. Konut sigor-
tasında da durum aynı. 
Bundan 10-15 sene önce 
kırsal kesimlerde bilinçli 
yaptıranlar yüzde 2’ler-
deydi. Deprem bölgele-
rinde bu oran fazla. Ama 
şuan bu oranlar artmış 

durumda. Bizim insanımız 
cebinden çıkana bakıyor. 

Şirketler bilinçlendirmek için 
savaş veriyorlar. Bugün 250 

TL’ye konut sigortası yaptırabi-
liyorsunuz. Bilinçli insanlar çilin-

gir hizmetinden, buzdolabı bozul-
masına kadar tazminat alıyorlar. Tabi 

insanların başına olay geldikçe bilinç 
de artıyor. Avrupa’da mesela her şeyleri 
sigortalı. Riske attıkları hiçbir şey yok. 

Konut sigortası aslında zorunlu ol-
malı. Hepimizin evinde çocuğumuz var. 
Doğalgaz, tüp patlamaları sık yaşanıyor. 
Bilinçsiz hareket edebiliyoruz. Çocuklardan 
kaynaklanan zararlar olabilir. Bu zararları 
kendimiz karşılamak zorundayız. Ama si-
gortayla karşılamak gibi bir imkan varken 
bunu değerlendirmiyoruz.”
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Kadastro çalışmalarında, imar 
çalışmalarında yer almak ve 
destek vermek, kentsel ve kırsal 

alan düzenlemeleri için gerekli çalışmaları 
yapmak, mobil cihazlar ve web ortamında 
kullanıma uygun harita tasarımları yapmak, 
harita mühendislerinin görevleri arasında 
yer alıyor. Bu anlamda günümüzde şehir 
planlaması adına oldukça önemli bir alan 
harita mühendisliği, inşaat sektörünün 
temel taşlarından biri olarak anılıyor. Bu 
durum profesyonelleşmenin ve deneyimin 
de önemini artıyor. Konya’da harita alanın-
da uzman kadrosuyla önemli işlere imza 
atan Antalya Harita, hızlı ve kaliteli çözüm 
ortaklığıyla inşaat sektörünün tercih sebebi 
oluyor. Sektöre ve yaptıkları işe dair açık-

lamalarda bulunan Antalya Harita Sahibi 
Harita Mühendisi Mustafa Poyraz, “Kon-
ya’da tercih sebebi olduk. Çünkü işimizi 
hem zamanında yapıyoruz hem de kaliteli 
yapıyoruz” dedi. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz?
İsmim Mustafa Poyraz. Antalyalıyım. 42 

yalındayım. Üniversiteyi Konya’da Harita 
Mühendisliği bölümünde okudum. Üniver-
siteden sonra yaklaşık 12 yıl, Türkiye’nin 
birçok yerinde ihaleli işlerde çalıştım. 
Kadastro ve İller Bankası’nın düzenlediği 
ihalelerde çalıştım. Daha sonra yerleşik 
hayata geçelim dedik ve yaklaşık 6 yıldır 
Konya’dayım. 1 sene başkasının yanında 
çalıştıktan sonra kendi yerimi açtım ve 
şuan 20 kişilik bir ekibin başında çalışmala-

HIZLI VE KALITELI 
ÇÖZÜM 
ORTAĞI; 

ANTALYA HARITA

Antalya Harita Sahibi Harita Mühendisi Mustafa Poyraz, 
“Konya’da tercih sebebi olduk. Çünkü işimizi hem 

zamanında yapıyoruz hem de kaliteli yapıyoruz” dedi

rımızı sürdürüyoruz. 

Harita alanında Konya’da isim 
yapmış birisiniz. Bunun nedeni nedir? 

Konya’da tercih sebebi olduk. Çünkü 
işimizi hem zamanında yapıyoruz hem de 
kaliteli yapıyoruz. Bu nedenle de müteahhit 
arkadaşlar ve proje firmaları genel olarak 
bizi tercih ediyor. Kalabalık ve profesyonel 
bir ekibimiz. İşimizi severek yapıyoruz. 
Antalya’dan geldim ama artık ben de bir 
Konyalıyım. Bu şekilde çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz. 

Türkiye haritacılıkta ne durumda? 
Teknolojinin gelişmesi bizim sektörde 

inanılmaz bir çığır açtı. Daha önce 2 saatte 
yaptığımız işleri 15 dakikaya düşürebi-
liyoruz. 20 santimetrelik hassasiyetle 
yaptığımız işleri 2 santimetreye düşüre-
biliyoruz. Onun için teknolojik gelişmeler 
bizim sektörümüze büyük katkılar sağladı. 
CPS sistemlerinin doğru tanınmış olması 
ve Türkiye’ye birebir uyumlu olması bize 
büyük katkı sağladı. Türkiye dünyada bu 
konuda hiçbir şekilde geri değil. Çok çok 
iyiyiz bu konuda. Biz daha çok piyasaya 
yönelik işler yapıyoruz. Ağırlıklı olarak imar 
uygulaması yapıyoruz. Harita mühendisli-
ğinin 5 ana kolu var. Bunlardan biri jeodezi 
ve kartografya. Jeodezi ve kartografya uydu 
sistemlerinin de temelini oluşturuyor. Biz 
Türkiye olarak bu konuda dünyaya hakimiz. 
Bu anlamda çok iyi durumdayız. 

Sektör olarak ne durumdayız?
2018 yılında sektör çok ciddi durdu. 

2019, 2018 yılına göre daha iyiydi. Ama 
2020 yılı pandemiye rağmen durmadı. 
2021 yılından itibaren de sektör baya iyi gi-
diyor. Anlamlandıramadığımız bir şey var; 
maliyetlerin artmasıyla birlikte konut fiyat-

ları arttı ama talep de arttı. Bir de Konya 
konut fiyatları noktasında biraz pahalı bir 
şehir. Ama gerek nüfus yoğunluğu gerek 
maddi kaynaklar bu açığı kapatıyor. 

Harita alanındaki mevzuatlarımız ne 
durumda? Eksiklerimiz var mı?

Eksiklerimiz var. Hala 1987 yılında ya-
pılan imar kanunuyla yönetiliyoruz. Kanuna 
ek genelgeler, yönetmelikler geliyor ama 
genelgenin yönetmelikle, yönetmeliğin ka-
nunla çeliştiği anlar yaşıyoruz. Yoruma açık 
alanlar ortaya çıkıyor. Ama özellikle ka-
dastro kanunu uygulama yönetmeliklerinde 
birçok soru işaretlerini ortadan kaldıracak 
şekilde iyileştirmeler yapıldı. Eksikler var 
ama 10 sene öncesine kadar iyiyiz. 

Kentsel dönüşüm çalışmalarında 
Konya yeterli düzeyde mi? İmar 
çalışmalarına nasıl bakıyorsunuz?

Özellikle Meram Belediyesi Şükran 
Mahallesi bölgesinde ciddi manada kentsel 
dönüşüm çalışmaları yapıyor. Belki yeterli 
düzeyde olmayabilir ama bu konuda çok da 
geri değiliz. Ama Konya imar konusunda 
Türkiye’de iyi olan 3-4 şehirden birtanesi. 
Bu konuda yöneticilerin ve teknik persone-
lin başarısının olduğu kadar coğrafi şartlar 
da etkili. Konya’daki büyük toprak alanları, 
rahat planlama yetkisi getiriyor. Örneğin 
ben Antalyalıyım, Antalya’nın bir tarafı de-
niz, diğer tarafı orman. Neyi ne kadar plan-
layabilirsiniz? Ne kadar teknik donanımda 
olursanız olun bir yerde tıkanıyorsunuz. 
Ama Konya’daki arazinin bolluğu avantaj. 
Konya şehircilik açısından mükemmel bir 
şehir. Eski mahallelerde sıkıntılar var ama 
orada da birçok bölge sit alanı ve hareket 
edilebilir durumda değil. Ama diğer böl-
gelerde sosyal donatı alanları mükemmel 
şekilde planlanıyor. 
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yapmak, mobil cihazlar ve web ortamında 
kullanıma uygun harita tasarımları yapmak, 
harita mühendislerinin görevleri arasında 
yer alıyor. Bu anlamda günümüzde şehir 
planlaması adına oldukça önemli bir alan 
harita mühendisliği, inşaat sektörünün 
temel taşlarından biri olarak anılıyor. Bu 
durum profesyonelleşmenin ve deneyimin 
de önemini artıyor. Konya’da harita alanın-
da uzman kadrosuyla önemli işlere imza 
atan Antalya Harita, hızlı ve kaliteli çözüm 
ortaklığıyla inşaat sektörünün tercih sebebi 
oluyor. Sektöre ve yaptıkları işe dair açık-

lamalarda bulunan Antalya Harita Sahibi 
Harita Mühendisi Mustafa Poyraz, “Kon-
ya’da tercih sebebi olduk. Çünkü işimizi 
hem zamanında yapıyoruz hem de kaliteli 
yapıyoruz” dedi. 

Sizi kısaca tanıyabilir miyiz?
İsmim Mustafa Poyraz. Antalyalıyım. 42 

yalındayım. Üniversiteyi Konya’da Harita 
Mühendisliği bölümünde okudum. Üniver-
siteden sonra yaklaşık 12 yıl, Türkiye’nin 
birçok yerinde ihaleli işlerde çalıştım. 
Kadastro ve İller Bankası’nın düzenlediği 
ihalelerde çalıştım. Daha sonra yerleşik 
hayata geçelim dedik ve yaklaşık 6 yıldır 
Konya’dayım. 1 sene başkasının yanında 
çalıştıktan sonra kendi yerimi açtım ve 
şuan 20 kişilik bir ekibin başında çalışmala-

HIZLI VE KALITELI 
ÇÖZÜM 
ORTAĞI; 

ANTALYA HARITA

Antalya Harita Sahibi Harita Mühendisi Mustafa Poyraz, 
“Konya’da tercih sebebi olduk. Çünkü işimizi hem 

zamanında yapıyoruz hem de kaliteli yapıyoruz” dedi

rımızı sürdürüyoruz. 

Harita alanında Konya’da isim 
yapmış birisiniz. Bunun nedeni nedir? 

Konya’da tercih sebebi olduk. Çünkü 
işimizi hem zamanında yapıyoruz hem de 
kaliteli yapıyoruz. Bu nedenle de müteahhit 
arkadaşlar ve proje firmaları genel olarak 
bizi tercih ediyor. Kalabalık ve profesyonel 
bir ekibimiz. İşimizi severek yapıyoruz. 
Antalya’dan geldim ama artık ben de bir 
Konyalıyım. Bu şekilde çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz. 

Türkiye haritacılıkta ne durumda? 
Teknolojinin gelişmesi bizim sektörde 

inanılmaz bir çığır açtı. Daha önce 2 saatte 
yaptığımız işleri 15 dakikaya düşürebi-
liyoruz. 20 santimetrelik hassasiyetle 
yaptığımız işleri 2 santimetreye düşüre-
biliyoruz. Onun için teknolojik gelişmeler 
bizim sektörümüze büyük katkılar sağladı. 
CPS sistemlerinin doğru tanınmış olması 
ve Türkiye’ye birebir uyumlu olması bize 
büyük katkı sağladı. Türkiye dünyada bu 
konuda hiçbir şekilde geri değil. Çok çok 
iyiyiz bu konuda. Biz daha çok piyasaya 
yönelik işler yapıyoruz. Ağırlıklı olarak imar 
uygulaması yapıyoruz. Harita mühendisli-
ğinin 5 ana kolu var. Bunlardan biri jeodezi 
ve kartografya. Jeodezi ve kartografya uydu 
sistemlerinin de temelini oluşturuyor. Biz 
Türkiye olarak bu konuda dünyaya hakimiz. 
Bu anlamda çok iyi durumdayız. 

Sektör olarak ne durumdayız?
2018 yılında sektör çok ciddi durdu. 

2019, 2018 yılına göre daha iyiydi. Ama 
2020 yılı pandemiye rağmen durmadı. 
2021 yılından itibaren de sektör baya iyi gi-
diyor. Anlamlandıramadığımız bir şey var; 
maliyetlerin artmasıyla birlikte konut fiyat-

ları arttı ama talep de arttı. Bir de Konya 
konut fiyatları noktasında biraz pahalı bir 
şehir. Ama gerek nüfus yoğunluğu gerek 
maddi kaynaklar bu açığı kapatıyor. 

Harita alanındaki mevzuatlarımız ne 
durumda? Eksiklerimiz var mı?

Eksiklerimiz var. Hala 1987 yılında ya-
pılan imar kanunuyla yönetiliyoruz. Kanuna 
ek genelgeler, yönetmelikler geliyor ama 
genelgenin yönetmelikle, yönetmeliğin ka-
nunla çeliştiği anlar yaşıyoruz. Yoruma açık 
alanlar ortaya çıkıyor. Ama özellikle ka-
dastro kanunu uygulama yönetmeliklerinde 
birçok soru işaretlerini ortadan kaldıracak 
şekilde iyileştirmeler yapıldı. Eksikler var 
ama 10 sene öncesine kadar iyiyiz. 
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Türkiye’de iyi olan 3-4 şehirden birtanesi. 
Bu konuda yöneticilerin ve teknik persone-
lin başarısının olduğu kadar coğrafi şartlar 
da etkili. Konya’daki büyük toprak alanları, 
rahat planlama yetkisi getiriyor. Örneğin 
ben Antalyalıyım, Antalya’nın bir tarafı de-
niz, diğer tarafı orman. Neyi ne kadar plan-
layabilirsiniz? Ne kadar teknik donanımda 
olursanız olun bir yerde tıkanıyorsunuz. 
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“Lokomotif sektör” olarak anılan inşaat 
sektörü, kullanılan malzemelerin ve el 
işçiliğinin çeşitli olması bakımından birçok 
insana ekmek kapısı oluyor. Sektörün 
artan nüfusla birlikte son yıllarda büyük 
ivme kazanması, sektör içerisindeki çalışan 
sayılarını da artırmış durumda. Her ne ka-
dar teknolojik gelişmeler inşaat sektörünü 
de kolaylaştırsa da, insan gücü inşaat sek-
töründe hala en etkin yapım aracı olarak 

kullanılıyor. Bu anlamda inşaat sektörünün 
belki de en önemli kahramanları, inşaatlar-
da çalışan ustalar. Her inşaatın temelinden 
bitimine kadar her alanda görev alan in-
şaat ustalarının alın teri, insanlar tarafın-
dan kullanılan hemen tüm yapıların her 
alanında kendini gösteriyor. Sıcak-soğuk 
demeden, her şartta inşaatların yüksel-
mesini sağlayan inşaat ustaları, meslekleri 
zor da olsa, evlerine ekmek götürmek için 

büyük bir çalışmayla takdir topluyorlar. 

ÇALIŞMALARI HİÇ DURMUYOR

İnşaat sektörü önceleri sezonluk bir 
iş olarak görülüyordu. Sektör daha çok 
havaların ısınmasıyla hareketleniyor, kış 
aylarında ise çalışma şartlarının zorlaşması 

Her inşaatın temelinden bitimine kadar her alanda görev alan inşaat ustalarının alın 
teri, insanlar tarafından kullanılan hemen tüm yapılarda kendini gösteriyor. Şartlar zor olsa 

da inşaat işçileri, ekmek parası için çalışıyor 

YÜKSELEN HER BINADA 
ONLARIN ALIN TERI VAR

ve sektördeki bazı imalatların soğuk 
havaya uygun olmaması nedeniyle 
sektör duruyordu. Ancak, yaşanan ge-
lişmelerle birlikte inşaat sektörü artık 
yılın her ayında neredeyse durmadan 
çalışmaya devam ediyor. Bu durum, 
sektörü sezonluk bir meslek olmaktan 
çıkarırken, sektör birçok insana da 
ekmek kapısı oluyor. 

SICAK-SOĞUK DEMİYORLAR

Yıl içerisinde çalışmaların hiç 
durmadan sürdüğü inşaat sektöründe 
çalışan yüz binlerce çalışan, zor şartla-
ra rağmen ekmek parası için çalışma-
larını sürdürüyor. Ailelerinin geçimini 
sağlamak için inşaatlarda çalışmak 
durumunda kalan ustalar ve işçiler, 
sıcak-soğuk demeden inşaatların yük-

selmesini sağlıyor. Özellikle sıcak yaz 
aylarında çalışmaları güçleşen işçiler, 
buna rağmen durmuyor. Ancak hava 
sıcak olduğu için ve sürekli hareket 
halinde olmalarının etkisiyle çok fazla 
terliyorlar. Vücudun sıvı ihtiyacını kar-
şılamak için ise inşaatçılar bol bol su 
tüketiyorlar. Ayrıca sabah 09.00-10.00 
arası ve 14.00-15.00 arası olmak üze-
re günde 2 kere çay molası veriyorlar. 
Gölgeye geçip bir nebze olsun dinlen-
meye ve serinlemeye çalışan inşaat 
işçileri için su ve çay olmazsa olmazlar 
arasında yer alıyor. 
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ekmek kapısı oluyor. 

SICAK-SOĞUK DEMİYORLAR

Yıl içerisinde çalışmaların hiç 
durmadan sürdüğü inşaat sektöründe 
çalışan yüz binlerce çalışan, zor şartla-
ra rağmen ekmek parası için çalışma-
larını sürdürüyor. Ailelerinin geçimini 
sağlamak için inşaatlarda çalışmak 
durumunda kalan ustalar ve işçiler, 
sıcak-soğuk demeden inşaatların yük-

selmesini sağlıyor. Özellikle sıcak yaz 
aylarında çalışmaları güçleşen işçiler, 
buna rağmen durmuyor. Ancak hava 
sıcak olduğu için ve sürekli hareket 
halinde olmalarının etkisiyle çok fazla 
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Çeyrek asra yaklaşan tecrübesiyle 
metal işleme sektöründe öncü olma 
hedefiyle önemli işlere imza atan 
Sumak Metal, yoluna emin adımlarla 

devam ediyor. Tarım makineleri, değirmen ma-
kineleri, asansör, otomotiv, gıda makineleri, raf 
sistemleri ve yüzlerce sektöre lazer kesim ve bü-
küm hizmeti veren Sumak Metal, aynı zamanda 
makine, değirmen ve hediyelik eşya birimleriyle 
de üretim yelpazesini genişletmiş durumda. 6 
bin metrekarelik üretim alanıyla her geçen gün 
büyümeyi sürdüren Sumak Metal, yaklaşık 3 yıl 
önce kurduğu Payidarts markasıyla da adından 
söz ettiriyor. Metale şekil vererek, 1000’i aşkın 
ürün yelpazesiyle hediyelik eşya, tablo, orta seh-
palar, zigon sehpalar gibi ürünler ortaya koyan 
Sumak Metal, bu alanda kaliteyi ön planda tuta-
rak, önce iç pazarda lider olmayı sonrasında ise 
yurt dışı pazarına açılmayı hedefliyor. Payidarts 
markasıyla kısa zamanda önemli işlere imza atan 
Sumak Metal, şimdiden önemli bir mesafeyi 
yakalamış durumda. Ahşap malzemelerden vaz-
geçerek çevreci bir anlayışla bu sektöre girmeyi 
tercih eden Sumak Metal, böylece önemli bir 
sorumluluğu da üstlenmiş oluyor.

KALİTE VE SAĞLAMLIK ÖN PLANDA 

Payidarts markasıyla yaptıkları çalışmalar 
hakkında bilgiler veren Sumak Metal Yönetim 
Kurulu Üyesi Mustafa Sumak, Sumak Metal ola-
rak metal üzerine birçok sektöre hitap ettiklerini 
hatırlattı. Günümüzde artan rekabet ortamının 
sektörel çeşitliliği zorunlu kıldığını belirten 
Sumak, bu nedenle farklı sektörlerde de boy gös-
termenin önemini bildiklerini, bu nedenle çeşitli 
çalışmalar yürüttüklerini söyledi. Böylece yakla-
şık 2 yıl önce Payidarts markasını kurduklarını, 
bu markayla metale şekil vererek yeni ürünler 
ortaya çıkarmaya başladıklarını belirten Sumak 
şöyle devam etti, “Yeni sektörlere girmeye 
çalıştık. Bu anlamda Payidarts markasını kurduk 
ve bu marka adı altında metal tablo, orta sehpa, 
zigon sehpa yapıyoruz. Biz burada sağlamlığı 
ve kaliteyi ön plana çıkardık. Çünkü bu konuda 
birçok araştırmalar yaptık. Aynı ürünlerden 
birçok müşterinin kaliteli olmamasından dolayı 
bir şikayeti söz konusu. Biz de burada kaliteyi 
ve sağlamlığı ön palana çıkaran ürünler ortaya 
koymak istedik. Bu anlamda bizim ürünlerimizi 
diğer ürünlerden farklı kılan unsur da kalite ve 
sağlamlık oldu. İşçiliğimizle, sağlamlığımızla ön 
plandayız. Bu ürünü Payidarts yaptı dedirtmek 

Sumak Metal, yaklaşık 3 yıl önce 
kurduğu Payidarts markasıyla 

metale şekil vererek orta sehpa, 
zigon sehpa, tablo gibi 1000’i aşkın 

ürün ortaya koyarak, çevreci bir 
yaklaşımla kaliteyi müşterilerine 

sunuyor 

ÇEVRECI ANLAYIŞLA 
KALITEYI 

BIRLEŞTIRDILER

istiyoruz. Şuanda bunu da kısmen başarmış 
durumdayız.

Biz bu işe ruhumuzu katıyoruz. Bizim ekibi-
mizin başında çok iyi ustalarımız var. Biz zaten 
kendimiz işimizin başındayız.” 

MÜŞTERİYE ÖZEL ÜRÜNLER YAPIYORLAR

Payidarts olarak 1000’i aşkın farklı ürün 
yelpazesine sahip olduklarının altını çizen 
Sumak, “Biz müşterilerimize özel ürünler de 
yapıyoruz. Cama şekil verebiliyoruz, metal 
kısma istenilen şekli verebiliyoruz, baskı 
yapabiliyoruz. Metal tablo da yapabiliyoruz. 
Ürünlerimizi paketli bir şekilde, son aşamasına 
gelmiş bir şekilde teslim ediyoruz. Başka hiçbir 
işleme tabi tutmaya gerek yok. Memnuniyet 
odaklı çalışıyoruz” dedi. 

ŞİMDİDEN BAYİLİKLER VERDİLER

Payidarts markasının yaklaşık 2 yıl önce 
kurulduğunu ancak bu kısa sürede ürünlerinin 
büyük beğeni kazandığını belirten Sumak, 
“Hem toptan hem perakende satışımız var. 
Ankara, İzmir, Afyon, Uşak gibi şehirlerde 
bayiliklerimiz var. Hedefimizde her ilde bir bayi 
olması. Şuanda bölge bölge bayiliklere başladık. 
Yeni olmamıza rağmen bayilik sonuçlarımız 
gayet başarılı” ifadelerini kullandı.

İHRACAT HEDEFİ DE VAR

Sumak Metal olarak faklı sektörlerde 
boy göstermeye çalıştıklarını, bu anlamda da 
Payidarts markasını oluşturduklarını hatırla-
tan Sumak, “Biz daha sağlam, daha göz alıcı 

ürünler yapmak istedik. Bizim ürünlerimizde 
renkler mesela ön planda. Sağlamlıkla ve kali-
teyle ön planda olmak istiyoruz. Yerli pazarı-
mızda belli bir noktaya geldikten sonra ihracata 
da başlamayı planlıyoruz” diye konuştu. 

OTURMA GURUPLARI DA ÜRETECEĞİZ

Metale şekil vererek önemli ürünler ortaya 
koyduklarını belirten Sumak, bu yolla doğaya 
da katkı sağladıklarını söyledi. Bu tür ürünlerde 
genelde ahşap kullanıldığı hatırlatan Sumak, 
sözlerini şöyle sürdürdü, “Ahşap ürünler 
nedeniyle her yıl milyonlarca ağaç kesiliyor. 
Ancak metalde öyle bir durum söz konusu 
değil. Biz bu anlamda çevreci bir yaklaşım da 
sergiliyoruz. İnsanları hem ahşaptan vazgeçire-
rek doğaya katkı sunmayı amaçlıyoruz hem de 
göze daha hoş görünen ürünler ortaya koyma-
ya çalışıyoruz. Bu anlamda, oturma gurupları 
da üretmeyi hedefliyor, böylece doğaya olan 
katkımızı artırmak istiyoruz.” 

İNTERNET SATIŞLARI MEVCUT

Günümüz ticaret şartlarına ayak uydur-
maya çalıştıklarını, bu anlamda yeniliklere açık 
olduklarını dile getiren Sumak, şunları kaydetti, 
“Artık ticaret alanları oldukça genişledi. Biz 
üreticiler olarak kapalı bir kutu olamayız. 
Çünkü şehrimize, ülkemize ekonomik anlamda 
katkı sunmak zorundayız. Bunun için global-
leşmek önemli. Kendimizi dışarıya açmamız 
gerekiyor. Bunun ilk adımı da internet. İnternet 
mecrası oldukça geniş bir mecra. Sizi tüm 
dünyaya açan bir kapı. Biz de bu kapının öne-
mini bildiğimiz için, bu kapıdan içeri girdik ve 
ürünlerimiz internet ortamında müşterilerimize 
sunuluyor. Şuanda n11.com gibi önemli inter-
net alışveriş sitelerinde ürünlerimizi Payidarts 
markası adı altında tüm dünyaya sunuyoruz. 
Bu tür açılımlarımız sürecek.” 
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